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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.   4 /2016 
Caràcter: ordinària  
Data: 29 d’abril de 2016 
Horari: de 11.10  a les 18.47  h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap  
Montserrat  Mínguez García, Regidora 
Félix Larrosa Piqué,  Regidor 
Xavier Rodamilans de la O, Regidor 
Rafael Peris Martín, Regidor 
Montserrat Parra Albà, Regidora 
Joan Gómez López, Regidor 
Sara Mestres Llussà, Regidora 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Maria Carme Culleré Llavoré, Regidora 
Francesc Josep Cerdà Esteve, Regidor 
Cristina Núria Simó Andreu, Regidora 
Rosa Maria Salmerón Pallarés, Regidora 
Marta Gispert Rocasalbas, Regidora 
Angeles E. Ribes Duarte, Regidora 
José Luis Osorio Fernández, Regidor 
Daniel Rubio Ruiz, Regidor 
José Maria L. Córdoba Alós, Regidor 
Carles Vega Castellví, Regidor 
Josep Maria Baiget Marqués, Regidor 
Núria Marín Casas, Regidora 
Pau Juvillà Ballester, Regidor 
Francesc Gabarrell Guiu, Regidor 
Dolores López Aguilar, Regidora 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Carlos González Iglesias Regidor 
Sergio Talamonte Sánchez  Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol Tresorera  
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
1.-  APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 1 d’abril de 2016. 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 1671 fins el núm. 2401 ambdós inclosos.  
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DECRETS D’ALCALDIA  
 
La corporació resta assabentada dels decrets següents dictats per l’Alcaldia: 
 

- Decret de 29-3-2016 de nomenament dels representants municipals a la 
Comissió per a la realització i coordinació dels actes de commemoració del 
Centenari de la mort d’Enric Granados. 

 
- Decret de 31-3-2016 de proposar al Patronat de la Fundació Privada Lleida 21 la 

renovació dels membres designats per l’Ajuntament.  
 

- Decret de 14-4-2016 relatiu a la sol·licitud a l’Agència Catalana de l’Aigua de 
l’atribució de fons per les actuacions de reposició i millores a l’EDAR de Lleida 
proposades per la concessionària FCC Aqualia SA. 

 
- Decret de 19-4-2016 de designació com a vicepresident 1r de la Comissió 

Delegada de la Fundació Privada “FUNDACIÓ LA FIRA DE LLEIDA” del regidor i 
membre del Patronat Sr. Rafael Peris Martín.  

 
 
4.- MODIFICACIÓ DE REPRESENTANT DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU EN LA 
FUNDACIÓ FIRA DE LLEIDA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent: 
 
1r.  Designar la regidora Sra. Cristina Simó Andreu com a representant de l’Ajuntament 
de Lleida en el Patronat de la fundació privada “Fundació la Fira de Lleida”, a proposta 
del Grup Municipal de CiU, i en substitució del Sr. Francesc Cerdà Esteve. 
 
2n. Agrair al Sr. Francesc Cerdà Esteve la tasca desenvolupada en aquesta fundació. 
 
3r.  Notificar el contingut del present acord a la Sra. Cristina Simó i al Sr. Francesc 
Cerdà i als òrgans de gestió i de govern de la Fundació La Fira de Lleida, als efectes 
legals oportuns. 
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5.- APROVACIÓ DE LES BASES ESPECÍFIQUES DE DIFERENT S LÍNIES 
SUBVENCIONADORES DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL DE LA  REGIDORIA DE 
POLÍTIQUES PER ALS DRETS DE LES PERSONES DEL ‘AJUNT AMENT DE 
LLEIDA 
 
Vista la proposta del regidor de Polítiques per als drets a les persones, amb 23 vots a 
favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-EV i PP i 4 abstencions dels grups 
municipals de Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida, s’acorda: 
 
1r.  Aprovar les bases específiques de les següents línies subvencionadores de l’Àrea 
de Benestar Social de la Regidoria de Polítiques per als Drets de les Persones, línies 
incloses en el “Pla estratègic de subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”, 
prorrogat mitjançant les Bases d’execució del pressupost municipal per al 2016: 
 

1. Ajuts a projectes de prevenció de les situacions de risc de la infància 
 

2. Ajuts a projectes d’atenció a les persones amb discapacitats i/o dependència 
 

3. Ajuts a projectes per a la inclusió de persones i col·lectius en situació de 
vulnerabilitat social 

 
4. Ajuts per a les entitats socials per a la provisió de béns i serveis de primera 

necessitat 
 

5. Ajuts al transport adaptat 
 

6. Campanya d’estiu d’atenció a temporers 
 

7. Ajuts a centres residencials per a persones grans – Llegat Garrofé 
 

8. Ajuts a projectes adreçats a la gent gran 
 
2n. Sotmetre les Bases a la informació pública mitjançant la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de la 
Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
estaran exposats al públic durant un termini de vint dies a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions. Aquest acord d’aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d’exposició 
pública. 
 
3r. Delegar expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques. 
 
 
6.- CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA A LA SOLIDAR ITAT A 
L’ASSOCIACIÓ ANTISIDA 
 
Vista la proposta del president de la Comissió Informativa de Polítiques de drets i 
serveis a les persones, per a la política cultural, de l’educació, esports i de la 
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participació, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar la concessió  de la placa  de la Paeria a la solidaritat per a l’Associació Antisida, 
que commemora els seus 25 anys des de la seva constitució a Lleida, l’any 1991, la 
qual va fundar-se per donar suport i atenció al malalt de la sida i als seus familiars. Així 
mateix, ha fet extensiva la seva activitat amb el desenvolupament de programes de 
promoció de la salut en l’àmbit comunitari i també en cooperació internacional 
 
 
7.- CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA A LA SOLID ARITAT AL SR. 
MANUEL LÓPEZ MORELL 
 
Vista la proposta del president de la Comissió Informativa de Polítiques de drets i 
serveis a les persones, per a la política cultural, de l’educació, esports i de la 
participació, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar la concessió de la medalla de la Paeria a la solidaritat per al senyor Manuel 
López Morell,  president de l’Associació Espanyola Contra el Càncer de Lleida-AECC,  
en consideració i reconeixement a la seva dedicació i suport al col·lectiu de persones 
amb malaltia oncològica i a les seves famílies des d’AECC, del qual ha estar un 
important impulsor.  
 
 
8.- CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA A LA SOLID ARITAT AL SR. 
JOAN MORA PEDRA 
 
Vista la proposta del president de la Comissió Informativa de Polítiques de drets i 
serveis a les persones, per a la política cultural, de l’educació, esports i de la 
participació, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar la concessió de la medalla de la Paeria a la solidaritat per al senyor Joan Mora 
Pedra, que ha estat rector de les parròquies de la Mare de Déu del Carme, Sant Joan i 
Sant Pere i que ha dedicat la seva vocació a treballar per i amb les persones més 
desfavorides i sense sostre, tot i impulsant la creació de serveis adreçats a aquest 
col·lectiu com els de menjador i allotjament social, inicialment, des de l’Associació Jericó 
i després des de la Fundació. 
 
  
9.- CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA A LA SOLID ARITAT AL SR. 
JOAN SUÑOL BOSCH 
 
Vista la proposta del president de la Comissió Informativa de Polítiques de drets i 
serveis a les persones, per a la política cultural, de l’educació, esports i de la 
participació, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar la concessió de la medalla de la Paeria a la solidaritat per al senyor Joan Suñol 
Bosch, en reconeixement de la seva tasca i dedicació, durant més de 25 anys, en el 
camp de la lluita contra la pobresa i l’exclusió social i amb i per al col·lectiu de persones 
més vulnerables i sense sostre, tot i fent un acompanyament directe i individualitzat des 
de la comunitat parroquial de Sant Ignasi i des de l’entitat Arrels-Sant Ignasi, de la qual 



 
 

 5 

ha estat el principal impulsor. 
 
 
10.- CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA A LA SOLIDA RITAT A 
L’ASSOCIACIÓ AREMI  
 
Vista la proposta del president de la Comissió Informativa de Polítiques de drets i 
serveis a les persones, per a la política cultural, de l’educació, esports i de la 
participació, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar la concessió de la placa de la Paeria a la solidaritat per a l’Associació AREMI, la 
qual es fonamenta en la important labor amb i per al col·lectiu de persones amb 
discapacitat. Aquesta entitat, comparteix amb el nostre Ajuntament un objectiu comú, la 
realització d’actuacions adreçades a la construcció d’una societat de progrés basada en 
la igualtat d’oportunitats i en la promoció social individual, en els camps de l’educació en 
valors i, especialment, el de  l’ocupació. 
 
 
11.- APROVACIÓ DE LES BASES ESPECÍFIQUES DE LA LÍNI A 
SUBVENCIONADORA “AJUTS A PROJECTES DE PROMOCIÓ I PR OTECCIÓ DE LA 
SALUT I SENSIBILITZACIÓ ENVERS LA SALUT PÚBLICA” DE  LA REGIDORA DE 
POLÍTIQUES PER ALS DRETS  DE LES PERSONES DE L’AJUN TAMENT DE 
LLEIDA 
 
Vista la proposta del regidor de Polítiques per al dret de les persones, amb 25 vots a 
favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-EV, PP i  Crida per Lleida-CUP i 2 
abstencions del grup municipal del Comú de Lleida, s’acorda: 
 
1r. Aprovar les bases específiques de la següent línia subvencionadora de l’Àrea de 
Salut Pública de la Regidoria de Polítiques per als Drets de les Persones, línia inclosa 
en el “Pla estratègic de subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”, prorrogat 
mitjançant les Bases d’execució del pressupost municipal per al 2016: 
 
Ajuts a projectes de promoció i protecció de la salut i sensibilització envers la salut 
pública. 
 
2n.  Sotmetre les Bases a la informació pública mitjançant la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de la 
Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
estaran exposats al públic durant un termini de vint dies a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions. Aquest acord d’aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d’exposició 
pública. 
 
3r- Delegar expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques. 
 
 
12.- APROVACIÓ DE LES BASES ESPECÍFIQUES DE LA LÍNI A 
SUBVENCIONADORA “AJUTS A PROJECTES ADREÇATS A LES E NTITATS 
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JUVENILS” DEL DEPARTAMENT DE JOVENTUT DE LA REGIDOR IA DE 
POLÍTIQUES PER ALS DRETS DE LES PERSONES  DE L‘AJUN TAMENT DE 
LLEIDA 
 
Vista la proposta del regidor de Polítiques per al dret de les persones, amb 25 vots a 
favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-EV, PP i  Crida per Lleida-CUP i 2 
abstencions del grup municipal del Comú de Lleida, s’acorda: 
 
1r. Aprovar les bases específiques de la línia subvencionadora del Departament de 
Joventut de la Regidoria de Polítiques per als Drets de les Persones, línia inclosa en el 
“Pla estratègic de subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”, prorrogat 
mitjançant les Bases d’execució del pressupost municipal per al 2016: 
 
Ajuts a projectes adreçats a les entitats juvenils 
 
2n.  Sotmetre les Bases a la informació pública mitjançant la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de la 
Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
estaran exposats al públic durant un termini de vint dies a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions. Aquest acord d’aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d’exposició 
pública. 
 
3r.  Delegar expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques. 
 
 
13.- APROVACIÓ DE LES BASES PER A LA CONCESSIÓ DE M ICROCRÈDITS PER 
AFAVORIR L’AUTOOCUPACIÓ JUVENIL I LA CREACIÓ D’EMPR ESES 
PROMOGUDES PER A JOVES  
 
Vista la proposta del regidor de Polítiques per als drets de les persones, amb 23 vots a 
favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-EV i PP i 4 abstencions dels grups 
municipals de Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida, s’acorda: 
 
Aprovar les Bases per a la concessió de microcrèdits per afavorir autoocupació juvenil i 
la creació d’empreses promogudes per joves. 
 
 
14.- APROVACIÓ DE LES BASES ESPECÍFIQUES DE SUBVENC IONS LÍNIA 1, 
“AJUTS A PROJECTES D’ENTITATS CULTURALS SENSE ÀNIM DE LUCRE DE LA 
CIUTAT DE LLEIDA” 
 
Vista la proposta de la regidora de Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports,  amb 23 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, 
ERC-EV i PP i 4 abstencions dels grups municipals de Crida per Lleida-CUP i Comú de 
Lleida, s’acorda: 
 
1r.  Aprovar les bases específiques de la següent línia subvencionadora de la Regidoria 
de les Polítiques a favor de la creativitat, la cultura, l’educació i els esports, línia inclosa 
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en el “Pla estratègic de subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”, prorrogat 
mitjançant les Bases d’execució del pressupost municipal per al 2016: 
 

1. Ajuts a projectes d’entitats culturals sense ànim de lucre 
 
2n.  Sotmetre les Bases a la informació pública mitjançant la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de la 
Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
estaran exposats al públic durant un termini de vint dies a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions. Aquest acord d’aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d’exposició 
pública. 
 
3r. Delegar expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques. 
 
 
15.- CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT CULTURAL O 
ARTÍSTIC, A TÍTOL PÒSTUM, AL SR. ENRIC LLABERIA VID AL 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la medalla de la Paeria a títol pòstum al mèrit 
cultural o artístic al Sr. Enric Llaberia Vidal, per la seva trajectòria personal i en diferents 
entitats de Lleida tant en l’àmbit cultural i educatiu. 
 
 
16.- CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT CU LTURAL O ARTÍSTIC 
A LA IMPREMTA SOL 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la placa de la Paeria al mèrit cultural o artístic a 
la Impremta Sol, per la seva activitat ininterrompuda en el llarg d’aquests 175 anys, que 
ha contribuït a la difusió de la lectura i la promoció de la cultura a Lleida. 
 
 
17.- CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT ED UCATIU O 
PEDAGÒGIC A L’ESCOLA SANT JOSEP DE CALASANÇ 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic a l’Escola Sant Josep de Calassanç, fonamentada en el reconeixement 
públic del 75è aniversari de l’inici de la tasca educativa i pedagògica d’aquest centre 
educatiu de la ciutat. 
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18.- CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT ED UCATIU O 
PEDAGÒGIC A LA XARXA D’ESCOLES BRESSOL MUNICIPALS D E LLEIDA 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic a la Xarxa d’Escoles Bressol Municipals de Lleida, fonamentada en en el 
reconeixement de la seva trajectòria pedagògica i educativa, en el seu 40è aniversari, 
que fa que sigui un referent en l’àmbit de la docència. 
 
 
19.- CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT ED UCATIU O 
PEDAGÒGIC A L’INSTITUT JOAN ORÓ 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic a l’Institut Joan Oró, fonamentada en  el reconeixement públic del 40è 
aniversari de l’inici de la tasca educativa i pedagògica d’aquest centre educatiu de la 
ciutat. 
 
 
20.- CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT EDUCATIU O 
PEDAGÒGIC AL SR. LLUÍS RODRÍGUEZ HERRERO  
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic al Sr. Lluís Rodríguez Herrero, fonamentada en  el reconeixement públic a la 
seva important tasca educativa i pedagògica, vinculat a les Aules d’Extensió 
Universitària de la Gent Gran de Lleida i Comarca. 
 
 
21.- CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT EDUCATIU O 
PEDAGÒGIC, A TÍTOL PÒSTUM, AL SR. ABEL MARTÍNEZ OLI VA 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic, a títol pòstum, al Sr. Abel Martínez Oliva, fonamentada en  el reconeixement 
a la seva exemplar tasca docent i al seu coratge i valentia. 
 
 
22.- APROVACIÓ DE LES BASES ESPECÍFIQUES DE DIFEREN TS  LÍNIES 
SUBVENCIONADORES DEL SERVEI D’EDUCACIÓ DE LA REGIDO RIA DE LES 
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POLÍTIQUES A FAVOR DE LA CREATIVITAT, LA CULTURA, L ’EDUCACIÓ I ELS 
ESPORTS 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, amb 25 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, 
ERC-EV, PP i  Crida per Lleida-CUP i 2 abstencions del grup municipal del Comú de 
Lleida, s’acorda: 
 
1r. Aprovar les bases específiques de les següents línies subvencionadores del Servei 
d’Educació de la Regidoria de Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, l’Educació i 
els Esports, línies incloses en el “Pla estratègic de subvencions de l’Ajuntament de 
Lleida 2008-2010” prorrogat mitjançant les Bases d’execució del pressupost municipal 
també per al 2016: 
 

� Línia 17.- ASSOCIACIONS DE MARES I PARES D'ALUMNES (AMPAS) 
DELS CENTRES PÚBLICS I CONCERTATS D'EDUCACIÓ INFANTIL I 
PRIMÀRIA DE LA CIUTAT DE LLEIDA 

� Línia 18.- CONVENIS AMB CENTRES EDUCATIUS DE LA CIUTAT DE 
LLEIDA 

� Línia 19. SUBVENCIÓ PER A CENTRES EDUCATIUS I ENTITATS L'ÀMBIT 
D'ACTUACIÓ DELS QUALS SIGUI L'EDUCACIÓ A LA CIUTAT DE LLEIDA 

� Línia 20. SUPORT A ACTIVITATS EDUCATIVES  
� Línia 21. AJUTS A PROJECTES DE PROMOCIÓ DE LA INFÀNCIA  

 
2n. Sotmetre les Bases a la informació pública mitjançant la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de la 
Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
estaran exposats al públic durant un termini de vint dies a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions. Aquest acord d’aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d’exposició 
pública. 
 
3r.  Delegar expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques. 
 
 
23.- APROVACIÓ DE LES BASES PER A LA CONCESSIÓ DE M ICROCRÈDITS PER 
ASSOLIR EL NIVELL D’EXCEL·LÈNCIA DE LLENGÜES PER A L’ANY 2016 
  
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports amb 25 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, 
ERC-EV, PP i  Crida per Lleida-CUP i 2 abstencions del grup municipal del Comú de 
Lleida, s’acorda: 
 
1r Aprovar les Bases per a la concessió de microcrèdits per assolir el nivell 
d’excel·lència de llengües per a l’any 2016. 
 
2n. Sotmetre les Bases a la informació pública mitjançant la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de la 
Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
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estaran exposats al públic durant un termini de vint dies a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions. Aquest acord d’aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d’exposició 
pública. 
 
3r. Delegar expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases. 
 
 
24.- APROVACIÓ DE LES BASES REGULADORES DE LES SUBV ENCIONS PER AL 
FOMENT DE LA PARTICIPACIÓ EN ACTIVITATS EXTRAESCOLA RS PER TAL 
D’AFAVORIR L’ÈXIT ESCOLAR CURS 2016-17 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports amb 25 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, 
ERC-EV, PP i  Crida per Lleida-CUP i 2 abstencions del grup municipal del Comú de 
Lleida, s’acorda: 
 
1r.  Aprovar les Bases reguladores de les subvencions per al foment de la participació 
en activitats extraescolars per tal d’afavorir l’èxit escolar. Curs 2016 – 17.  
 
2n.  Sotmetre les Bases a la informació pública mitjançant la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de la 
Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
estaran exposats al públic durant un termini de vint dies a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions. Aquest acord d’aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d’exposició 
pública. 
 
3r. Delegar expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques. 
 
 
25.- RATIFICACIÓ DE LA PRÒRROGA DEL CONVENI  SIGNAT  ENTRE 
L´AJUNTAMENT DE LLEIDA I EL COL·LEGI EPISCOPAL-MARE  DE DÉU DE 
L´ACADÈMIA PER AL CURS 2016-2017 PER PROMOURE, IMPU LSAR I 
DESENVOLUPAR, EN RÈGIM D´ALTERNANÇA I AMB FORMACIÓ DUAL EL CICLE 
FORMATIU DE GRAU SUPERIOR D´EDUCACIÓ INFANTIL 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, amb 23 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, 
ERC-Avancem i PP i 4 vots en contra dels grups municipals de Crida per Lleida-CUP i 
Comú de Lleida, s’acorda: 
 
Ratificar la pròrroga del conveni signat en data 31 de juliol de 2014, entre l´Ajuntament 
de Lleida i el col·legi episcopal-Mare de Déu de l´Acadèmia per al curs 2016-2017 per 
promoure, impulsar i desenvolupar, en règim d´alternança i amb formació dual el cicle 
formatiu de grau superior d´educació infantil. 
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26.- RATIFICACIÓ  LA PRÒRROGA DEL CONVENI, ENTRE L´ AJUNTAMENT DE 
LLEIDA I L´ACADÈMIA MARTÍNEZ PER AL CURS 2016-2017 PER PROMOURE, 
IMPULSAR I DESENVOLUPAR, EN RÈGIM D´ALTERNANÇA I AM B FORMACIÓ 
DUAL EL CICLE FORMATIU DE GRAU SUPERIOR D´EDUCACIÓ INFANTIL 
 
Vista la proposta del regidor de Polítiques per al dret de les persones, amb 23 vots a 
favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-EV i PP i  i 4 vots en contra dels 
grups municipals de Crida per Lleida-CUP i  Comú de Lleida, s’acorda: 
 
Ratificar  la pròrroga del conveni signat en data 16 de gener de 2015, entre l´Ajuntament 
de Lleida i l´Acadèmia Martínez per al curs 2016-2017 per promoure, impulsar i 
desenvolupar, en règim d´alternança i amb formació dual el cicle formatiu de grau 
superior d´educació infantil 
 
 
27.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE  L´ADMINISTRACIÓ 
DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, MITJANÇANT EL DEPAR TAMENT 
D´ENSENYAMENT I L´AJUNTAMENT DE LLEIDA, PER PROMOUR E, IMPULSAR I 
DESENVOLUPAR EN RÈGIM D´ALTERNANÇA I AMB FORMACIÓ D UAL, EL CICLE 
FORMATIU DE GRAU SUPERIOR D’EDUCACIÓ INFANTIL A L´I NSTITUT RONDA. 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
Ratificar el  conveni de col·laboració entre l´Administració de la Generalitat de 
Catalunya, mitjançant el departament d´Ensenyament i l´Ajuntament de Lleida, per 
promoure, impulsar i desenvolupar en règim d´alternança i amb formació dual, el cicle 
formatiu de grau superior d’educació infantil a l´institut Ronda. 
 
 
28.- CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT ES PORTIU AL CLUB 
NATACIÓ LLEIDA 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit esportiu al Club 
Natació Lleida en el seu 50è aniversari i per la seva valuosa contribució a la ciutadania 
en el món de l’esport. 
 
 
29.- CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT ES PORTIU AL CLUB 
BÀSQUET PARDINYES 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit esportiu al Club 
Bàsquet Pardinyes en el seu 50è aniversari i per la seva valuosa contribució a la 
ciutadania en el món de l’esport. 
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30.- CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT ESPORTIU AL SR. 
RAMON ARESTÉ JOVÉ  
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit esportiu al senyor 
Ramon Aresté Jové  per la seva valuosa contribució a la ciutadania en el món de 
l’esport. 
 
 
31.- CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT ESPORTI U A LA UNIÓ 
ESPORTIVA BALÀFIA  
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit esportiu a la Unió 
Esportiva Balàfia en el seu 50è aniversari i per la seva valuosa contribució a la 
ciutadania en el món de l’esport. 
 
 
32.- CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT ESPOR TIU AL SR. 
ENRIC DUCH TEIXIDÓ EN NOM DE TOTS ELS PRESIDENTES DEL CE LLEIDA 
LLISTA BLAVA 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit esportiu al senyor 
Enric Duch i Teixidó en representació de tots els presidents del Club Esportiu Lleida 
Llista Blava per la seva valuosa contribució a la ciutadania en el món de l’esport. 
 
 
 
33.- APROVACIÓ BASES ESPECÍFIQUES DE SUBVENCIONS PE R A DUES LÍNES 
SUBVENCIONADORES (LÍNIA 1: PROJECTES ADREÇATS A ACT IVITATS 
D’ENTITATS D’ESPORTS COL·LECTIUS I LÍNIA 2: PROJECT ES ADREÇATS A 
ACTIVITATS D’ENTITATS D’ESPORTS INDIVIDUALS). 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports de  amb 25 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, 
C’s, ERC-EV, PP i  Crida per Lleida-CUP i 2 abstencions del grup municipal del Comú 
de Lleida, s’acorda: 
 
1r. Aprovar les bases específiques de les següents línies subvencionadores del Servei 
d’Esports de la Regidoria de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, l’Educació 
i els Esports, línies incloses en el “Pla estratègic de subvencions de l’Ajuntament de 
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Lleida 2008-2010”. Prorrogat mitjançant les Bases d’execució de pressupost municipal 
per al 2016. 
 
Línia 1. Ajuts a projectes adreçats a entitats d’esports col·lectius 
Línia 2. Ajuts a projectes adreçats a entitats d’esports individuals. 
 
2n. Sotmetre les Bases a informació pública mitjançant la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis del a Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de la 
Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
estaran exposats al públic durant un termini de vint dies a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions. Aquest acord d’aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d’exposició 
pública. 
 
3r. Delegar expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques. 
 
 
34.- PROPOSTA D’APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORA CIÓ ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I LA FEDERACIÓ CATALANA DE P IRAGÜISME I ELS 
3 CLUBS DE PIRAGÜISME DE LA CIUTAT (SÍCORIS CLUB, C LUB NÀUTIC LLEIDA 
I CLUB KAYAK LA MITJANA) PER A LA GESTIÓ I L’ÚS DEL  CENTRE MUNICIPAL 
DE PIRAGÜISME DE LLEIDA “SAÚL CRAVIOTTO” 
 
Aquest expedient queda sobre la taula.  
 
 
35.- APROVACIÓ DE LES BASES ESPECÍFIQUES DE LES DIF ERENTS LÍNIES 
SUBVENCIONADORES DE LA REGIDORIA DE PARTICIPACIÓ CI UTADANA, 
DRETS CIVILS I COOPERACIÓ 
 
Vista la proposta del regidor de Participació ciutadana, drets civils i cooperació, amb 23 
vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem, i PP i 4 vots en 
contra dels grups municipals de Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida,  s’acorda: 
 
1r. Aprovar les bases específiques de les següents línies subvencionadores de la 
Regidoria de Participació Ciutadana, Drets Civils i Cooperació, línies incloses en el “Pla 
estratègic de subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”, prorrogat mitjançant 
les Bases d’execució del pressupost municipal per al 2016: 
 
1. Ajuts a projectes d’entitats veïnals 
 
2. Ajuts a projectes de cases regionals 
 
2n.  Sotmetre les Bases a la informació pública mitjançant la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de la 
Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
estaran exposats al públic durant un termini de vint dies a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions. Aquest acord d’aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d’exposició 
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pública. 
 
3r.  Delegar expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques. 
 
 
36.- PROPOSTA D’APROVACIÓ DE LES BASES ESPECÍFIQUES  DE LES 
DIFERENTS LÍNIES SUBVENCIONADORES DE L’ÀREA DE DRET S CIVILS I 
COOPERACIÓ DE LA REGIDORIA DE PARTICIPACIÓ CIUTADAN A, DRETS CIVILS 
I COOPERACIÓ 
 
Aquest expedient queda sobre la taula. 
 
 
 
37.- APROVACIÓ DE LES BASES PER A LA CONCESSIÓ DE M ICROCRÈDITS PER 
AFAVORIR L’AUTOOCUPACIÓ FEMENINA I LA CREACIÓ D’EMP RESES 
PROMOGUDES PER  DONES  
 
Vista la proposta de la regidora de Seguretat ciutadana i les polítiques per al civisme i la 
igualtat, amb 23 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem i 
PP i 4 abstencions dels grups municipals de Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida, 
s’acorda:  
 
1r. Aprovar  les bases de microcrèdits per a afavorir l’autoocupació femenina i la creació 
d’empreses promogudes per dones de la Regidoria de Polítiques d’Igualtat, segons la 
línia subvencionadora contemplada en el  “Pla estratègic de subvencions de 
l’Ajuntament de Lleida”, prorrogat mitjançant les Bases d’execució del pressupost 
municipal per al 2016.  
 
2n. Sotmetre les Bases a la informació pública mitjançant la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de la 
Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
estaran exposats al públic durant un termini de vint dies a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions. Aquest acord d’aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d’exposició 
pública. 
 
3r. Delegar  expressament en la Junta de govern local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació amb les bases així com  
l’adopció de les mesures pertinents i en relació a una eventual modificació en el termini 
de presentació de sol·licituds.  
 
 
38.- APROVACIÓ DE LES BASES PER LA CONCESSIÓ D’AJUT S A PROJECTES 
D’ENTITATS DE DONES AMB PERSONALITAT JURÍDICA PRÒPI A DE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA  
 
Vista la proposta de la regidora de Seguretat ciutadana i les polítiques per al civisme i la 
igualtat, amb  25  vots  a  favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem, 
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Crida per Lleida–CUP i PP i 2 abstencions del Grup Municipal del Comú de Lleida, 
s’acorda:  
 
1r. Aprovar les bases específiques per la concessió d’ajuts a projectes d’entitats de 
dones amb personalitat jurídica pròpia de l’Ajuntament de Lleida línies incloses en el 
“Pla estratègic de subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”, prorrogat 
mitjançant les Bases d’execució del pressupost municipal per al 2016. 
 
2n.  Sotmetre les Bases a la informació pública mitjançant la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de la 
Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
estaran exposats al públic durant un termini de vint dies a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions. Aquest acord d’aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d’exposició 
pública. 
 
3r. Delegar expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques. 
 
 
 
39.- APROVACIÓ DE LES BASES DEL PREMI MILA DE PERIO DISME PER A LA 
IGUALTAT DE GÈNERE A LLEIDA I DE LA CONVOCATÒRIA DE L X PREMI MILA 
DE PERIODISME PER A LA IGUALTAT DE GÈNERE 
 
Vista la proposta de la Regidoria de Seguretat ciutadana i les polítiques per al civisme i 
la igualtat, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’aprovació de les bases específiques del Premi Mila de Periodisme per a la igualtat 
de gènere a Lleida. Aquestes  bases seran exposades al públic per termini de 20 dies, 
mitjançant edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Tauler d’Anuncis municipals.  
Transcorregut aquest termini, i en el cas que no es presenti cap reclamació i/o 
al·legació, l’acord de les bases esdevindrà definitiu de forma automàtica.   
 
2n.   Simultàniament l’aprovació de la convocatòria del X Premi Mila de Periodisme per 
a la igualtat de gènere a Lleida, amb un import total de 6.000€.  Aquesta tindrà un 
termini de presentació de sol·licituds des de l’endemà de la publicació de les bases al 
Butlletí Oficial de la Província fins l’31 de gener de 2017.  
 
Aquesta convocatòria és de tramitació anticipada per la qual cosa la concessió queda 
condicionada a l’existència de crèdit adequat i suficient en el moment de la resolució de 
concessió. 
 
3r. Es delega expressament en la Junta de govern local i en Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació amb les bases o la 
convocatòria, així com amb l’adopció de mesures pertinents en relació a una eventual 
modificació en el termini de presentació de sol·licituds. 
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40.- PROPOSTA DE REVOCACIÓ DEL PUNT 3 DE LA MOCIÓ D EL PLE DE 27-11-
2015, DEL GRUP MUNICIPAL CRIDA PER LLEIDA-CUP PER A L COMPLIMENT DE 
LA LLEI 5/2008 DEL 24 D’ABRIL, DEL DRET DE ELS DONE S A ERADICAR LA 
VIOLÈNCIA MASCLISTA I SITUACIÓ DE L‘ACOLLIMENT D’EM ERGÈNCIA PER 
VIOLÈNCIA MASCLISTA 
 
Aquest expedient queda sobre la taula.  
 
 
41.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST  DE TURISME 
DE LLEIDA 2016 PER BAIXES PER ANUL·LACIÓ 
 
Havent-se liquidat el pressupost de l’exercici econòmic de 2015 de Turisme de Lleida 
amb romanent de tresoreria negatiu per un import de 14.056,52€ i en compliment d’allò 
previst a l’article 193.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i articles 49, 50 i 51 del 
Reial decret 500/1990, de 20 d’abril. 
 
Vist, el dictamen de la Comissió Informativa de Polítiques de Gestió dels Recursos, la 
Seguretat Pública i l'Organització Municipal i l’informe d’intervenció, amb 12 vots a favor 
dels grups municipals del PSC i C’s, 2 vots en contra del Grup Municipal del Comú de 
Lleida i 13 abstencions dels grups municipals de CiU, ERC-Avancem, Crida per Lleida –
CUP i PP, s’acorda: 
 
1r. Aprovar l’expedient de Modificacions de crèdits al pressupost de Turisme de Lleida 
2016 per baixes per anul·lació i en conseqüència procedir a la reducció de despeses al 
pressupost 2016 per una quantia igual al dèficit produït disminuint la partida 
72.4320.226.02 “Publicitat i pla de mitjans” en 14.056,52€, restant el pressupost 2016 de 
la forma següent: 
 
 ESTAT DE DESPESES  
CAPITOL DENOMINACIO     EUROS 
1 Despeses de personal   618.850,81 
2 Despeses béns corrents i de serveis   676.675,67 
3 Despeses financeres          816,00 
4 Transferències corrents     33.525,00 
6 Inversions     30.000,00 
 T O T A L. . . . . . . . . . . .  1.359.867,48 
 
 
 
 ESTAT D’INGRESSOS  
CAPITOL DENOMINACIO     EUROS 
3 Taxes i altres ingressos    499.000,00 
4 Transferències corrents    844.924,00 
7 Transferències de capital      30.000,00 
 T O T A L. . . . . . . . . . . .  1.373.924,00 
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RESUM 
TOTAL DESPESES 1.359.867,48 € 
TOTAL INGRESSOS 1.373.924,00 € 
Superàvit       14.056,52 € 

 
2n. De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d’exposició pública, 
l’acord d’aprovació de l’expedient de modificacions de crèdits al pressupost de Turisme 
de Lleida 2016 per baixes per anul·lació, es considerarà aprovat definitivament, 
sotmetent-se posteriorment l’expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel 
Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 
42.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESS UPOST DE 
L’AJUNTAMENT 2016 (I) 
 
Vist el dictamen de la Comissió Informativa de Polítiques de Gestió dels Recursos, la 
Seguretat Pública i l’Organització Municipal, i l’informe de l’interventor,  amb 14 vots a 
favor dels grups municipals del PSC, C’s i Crida per Lleida-CUP i 13 abstencions dels 
grups municipals de CiU, ERC-Avancem, PP i Comú de Lleida,  s’acorda: 
 
1r.  Aprovar l’expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l’Ajuntament 2016 
(I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 

ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 

CAPITOL  TOTAL CAPITOL  
1...........................        2.546,75 
2........................... 1.767.102,12 
4...........................      19.021,00 
TOTAL 1.788.669,87 

 
                          

ESTAT DE DESPESES 
-Disminucions- 

 
CAPITOL  TOTAL CAPITOL  
2...........................    300.000,60 
3...........................    200.000,00 
5...........................    876.000,00 
TOTAL 1.376.000,60 

 
 

ESTAT D’INGRESSOS 
-Augments- 

CAPITOL  TOTAL CAPITOL  
8........................... 412.699,27 
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R E S U M 
Augment en despeses 1.788.669,87  
Disminució en despeses 1.376.000,60 412.669,27 
Augment d’ingressos  412.669,27 
  ANIVELLAT  
 
 
2n. Aprovar les següents modificacions de l’annex de subvencions nominatives del 
pressupost de l’Ajuntament referent a l’administració general d’esports: 
 
a). Modificar l’import establert en l’annex de subvencions nominatives a favor de la 
Secció Esportiva AEM de 13.228,95 EUR. pel que indica el conveni, que és de 
22.200,00EUR. 
 
b). Modificar l’import establert en l’annex de subvencions nominatives a favor de la Unió 
Esportiva Bordeta de 19.200,00 EUR. pel que indica el conveni, que és de 25.600,00 
EUR. 
 
3r. Aprovar la documentació que es detalla en l’índex general de documents generals de 
l’expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
4t. De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d’exposició pública, 
l’acord d’aprovació de l’expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de 
l’Ajuntament 2016 (I), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se posteriorment 
l’expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret legislatiu 
2/2004. de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes 
Locals. 
 
 
43.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES EFECTUADES 
A L’ANY 2015 I ANTERIORS. 
 
Vista la relació de despeses efectuades durant l’any 2015 i anteriors, per atendre 
serveis municipals, sense la corresponent consignació pressupostària i el dictamen de la 
Comissió d’Economia i Hisenda, amb 12 vots a favor dels grups municipals del PSC i 
C’s, 4 vots en contra dels grups municipals de Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida i 
11 abstencions dels grups municipals de CiU, ERC-Avancem i PP, s’acorda: 
 
Reconèixer crèdits relacionats amb les despeses abans esmentades, per un import total 
d’1.629.620,78€,  per al seu pagament amb càrrec a les consignacions del Pressupost 
Municipal 2016. 
 
 
44.- APROVACIÓ DEL CONTRACTE DE SERVEIS DELS TREBALLS DE  
COL·LABORACIÓ AMB LA INTERVENCIÓ GENERAL DE L’AJUNT AMENT DE 
LLEIDA  EN LA REALITZACIÓ DE TREBALLS DE CONTROL FI NANCER DE LA 
GESTIÓ INDIRECTA DE DETERMINATS SERVEIS  
 
Vista la proposta de la regidora de la Gestió dels recursos municipals, la hisenda 
municipal i les polítiques de transparència, per unanimitat s’acorda: 
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1r. Donar la conformitat al text del Plec de Clàusules Administratives Particulars i del 
Plec de Prescripcions Tècniques que ha de regir la contractació mitjançant procediment 
obert del Servei dels treballs de Col·laboració amb la Intervenció general de 
l’Ajuntament de Lleida en la realització de control financer de la gestió indirecta de 
determinats serveis, amb un pressupost de 44.000,00 € + 9.240,00 € d’IVA (21%) (Total: 
53.240,00€). 
 
2n. Que per la Tinent d’Alcalde, en ús de les competències delegades, en matèria de 
Contractació, es procedeixi a efectuar el procés de contractació de conformitat amb 
l’establert en el Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic.  
 
 
45.- RESOLUCIÓ DEL RECURS INTERPOSAT EN DATA 25/02/ 2016 PER E.L.G. 
CONTRA L’ACORD D’APROVACIÓ DE LA PLANTILLA I CATÀLE G/RLT DE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I DELS SEUS ORGANISMES AUTÒN OMS 
 
Vista la proposta de la regidora de la Gestió dels recursos municipals, la hisenda 
municipal i les polítiques de transparència, amb 12 vots a favor dels grups municipals 
del PSC, PP i Comú de Lleida i  15 abstencions dels grups municipals de CiU,  C’s, 
ERC-Avancem i Crida per  Lleida-CUP,  s’acorda: 
 
Desestimar íntegrament el recurs de reposició  interposat per E.L.G. en data 25-2-2016 
contra l’acord d’aprovació de la plantilla i el catàleg/rlt de l’Ajuntament de Lleida i els 
seus organismes autònoms publicat al BOP núm. 15 de data 25 de gener de 2016. 
 
 
46.- RESOLUCIÓ DEL RECURS INTERPOSAT EN DATA 25/02/ 2016 PER A.B.R. 
CONTRA L’ACORD D’APROVACIÓ DE LA PLANTILLA I CATÀLE G/RLT DE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I DELS SEUS ORGANISMES AUTÒN OMS 
 
Vista la proposta de la regidora de la Gestió dels recursos municipals, la hisenda 
municipal i les polítiques de transparència, amb 12 vots a favor dels grups municipals 
del PSC, PP i Comú de Lleida i  15 abstencions dels grups municipals de CiU,  C’s, 
ERC-Avancem i Crida per  Lleida-CUP,  s’acorda: 
 
Desestimar íntegrament el recurs de reposició  interposat pel Sr. A.B.R. en data 25-2-
2016 contra l’acord d’aprovació de la plantilla i el catàleg/rlt de l’Ajuntament de Lleida i 
els seus organismes autònoms publicat al BOP núm. 15 de data 25 de gener de 2016. 
 
 
47.- APROVACIÓ DE L’ADDENDA DE PRÒRROGA DEL CONVENI  DE 
COL·LABORACIÓ I ENCÀRREC DE GESTIONS ENTRE L’AGÈNCI A DE 
L’HABITATGE DE CATALUNYA I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, PER A L’ANY 2016,  
RELATIU A L’OFICINA LOCAL D’HABITATGE DE LLEIDA   
 
Vista la proposta del Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar l’addenda, subscrita el 31 de desembre de 2015, entre l’Agència  de 
l’Habitatge de Catalunya i l’Ajuntament de Lleida, de pròrroga del Conveni de 
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col·laboració i encàrrec de gestions, subscrit en data 10 de març de 2014, relatiu a 
l’Oficina Local d’Habitatge, per a l’any 2016. 
 
2n. Les aportacions derivades del conveni de col·laboració, esmentat en l’epígraf 
anterior, es tramitaran a favor de l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, SL. Les 
esmentades aportacions s’ingressaran en el compte corrent de l’EMU DE LLEIDA, SL. 
del Banc de Santander núm. 0049-1886-71-2310701497. 
 
3r. Delegar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde i/o la Junta de Govern Local amb poders tan 
amplis com sigui necessari per desenvolupar les qüestions derivades de l’execució del 
present acord. 
 
 
48.- APROVACIÓ DE L‘ADDENDA DE PRÒRROGA DEL CONVENI  DE 
COL·LABORACIÓ ENTRE L‘AGÈNCIA DE L’HABITATGE DE CAT ALUNYA I 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, PER A L’ANY 2016, RELATIU A L PROGRAMA DE 
MEDIACIÓ  PER AL LLOGUER SOCIAL D’HABITATGES 
 
Vista la proposta del Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar l’addenda, subscrita el 31 de desembre de 2015, entre l’Agència  de 
l’Habitatge de Catalunya i l’Ajuntament de Lleida, de pròrroga del Conveni de 
col·laboració, subscrit en data 28 de març de 2014, relatiu al Programa de mediació per 
al lloguer social d’habitatges, per a l’any 2016. 
 
2n. Les aportacions derivades del conveni de col·laboració, esmentat en l’epígraf 
anterior, es tramitaran a favor de l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, SL. Les 
esmentades aportacions s’ingressaran en el compte corrent de l’EMU DE LLEIDA, SL. 
del Banc de Santander núm. 0049-1886-71-2310701497. 
 
3r. Delegar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde i/o la Junta de Govern Local amb poders tan 
amplis com sigui necessari per desenvolupar les qüestions derivades de l’execució del 
present acord. 
 
 
49.- APROVACIÓ DE LES BASES REGULADORES DE L’AJUNTA MENT DE LLEIDA 
PER A LA CONCESSIÓ DE SUBVENCIONS PEL FOMENT DEL CO MERÇ LOCAL 
ASSOCIAT I PER A LA PROTECCIÓ DELS DRETS DE LES PER SONES 
CONSUMIDORES, DE L’ÀMBIT DE PROMOCIÓ DE LA CIUTAT D E L’AJUNTAMENT 
DE LLEIDA  
 
Vista la proposta del regidor de Promoció de la ciutat, del comerç, del turisme i de 
l’ocupació i de l’emprenedoria, amb 23 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, 
C’s, ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i PP i 2 abstencions del Grup Municipal del 
comú de Lleida, s’acorda: 
 
1r. Aprovar les bases específiques de les següents línies subvencionadores 
destinades al foment del comerç local associat i per a la protecció dels drets de 
les persones consumidores, línies incloses en el “Pla estratègic de subvencions 
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de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”, prorrogat mitjançant les Bases d’execució 
del pressupost municipal per al 2016: 

 
Línia  1.- Actuacions encaminades a la educació o formació en matèria de  
       consum i a la protecció dels drets de les persones consumidores. 

 
Línia  2.-  Promoció i dinamització de l’activitat comercial  

 
  Línia  3. - Promoció i dinamització comercial dels mercats de la ciutat  
 
 
2n. Sotmetre les Bases a la informació pública mitjançant la inserció d’un anunci 
en el tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí 
Oficial de la Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació 
escrita diària, que estaran exposats al públic durant un termini de vint dies a 
efectes de què es puguin formular les corresponents al·legacions i/o 
reclamacions. Aquest acord d’aprovació es considerarà definitiu cas de no 
presentar-se cap reclamació durant el termini d’exposició pública. 
 
3r. Delegar expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia 
(indistintament) la resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les 
bases específiques. 
 
 
50.- APROVACIÓ DE LES BASES REGULADORES I CONVOCATÒ RIA 2016 DEL 
CONCURS GIMCANA DESTÍ EUROPA DE L’AJUNTAMENT DE LLE IDA 
 
Vista la proposta del regidor de Promoció de la ciutat, del comerç, del turisme i de 
l’ocupació i de l’emprenedoria, amb 25 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, 
C’s, ERC-Avancem, PP i Comú de Lleida i 2 abstencions del Grup Municipal Crida per 
Lleida-CUP  s’acorda: 
 
1r. Aprovar les  Bases del Concurs Gimcana destí Europa. 
 
2n. Aprovar la Convocatòria 2016 del Concurs Gimcana destí Europa que contempla 
l’atorgament de 1.500,00 euros, a càrrec del pressupost de l’àrea de Relacions 
Institucionals de la Regidoria de Promoció de la ciutat, del comerç, del turisme i de 
l'ocupació i l'emprenedoria. 
 
 
51.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE L PLA GENERAL 
D’ORDENACIÓ URBANA DE LLEIDA PER REAJUSTAR EL TRAÇA T DE L’AV. 
VÍCTOR TORRES, ENTRE EL CARRER DELS ALAMÚS I EL PON T SOBRE EL 
FERROCARRIL, D’ACCÉS AL SUR 42 (AFECTA L’ARTICLE 19 7.6  QUE REGULA 
EL SUR 42, ELS POLÍGONS D’ACTUACIÓ URBANÍSTICA UA 5 1,  UA 51 BIS I UA 73 
I EL SECTOR F DE LA BORDETA I ES CREA EL POLÍGON D’ ACTUACIÓ 
URBANÍSTICA UA 96)  
 
Vista la proposta del coordinador tècnic de Planejament urbanístic, amb 14 vots a favor 
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dels grups municipals del PSC, C’s i PP i 13 vots en contra dels grups municipals de 
CiU, ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida, que suposa el vot 
favorable de la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. Aprovar inicialment la  Modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana de 
Lleida per reajustar el traçat de l’avinguda Victor Torres entre el carrer dels Alamús i el 
pont sobre el ferrocarril, d’accés al SUR 42. (Afecta l’article 197.6 que regula el SUR 42, 
els polígons d’actuació urbanística UA 51, UA 51 BIS i UA 73 i el sector F de la Bordeta i 
es crea el polígon d’actuació urbanística UA 96), promogut per l’Ajuntament de Lleida. 
2n.  Demanar informe a la Secretaria d’Habitatge i Millora Urbana i a l’Agència Catalana 
de l’Aigua del Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya. 
 
3r.  Demanar informe a la Direcció General d’Aviació Civil del Ministeri de Foment, previ 
informe de l’òrgan competent de la Generalitat de Catalunya. 
 
4t.  Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini d’un mes. 
 
5è.  Publicar el present acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al 
tauler d’anuncis i al web de la Paeria.  
 
6è. Comunicar-ho als interessats.  
 
 
52.- APROVACIÓ DEL TEXT DEL CONVENI DE GESTIÓ URBAN ÍSTICA, ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I L’ENTITAT EUROFUND INVESTM ENT LA VILLA SL, 
PER A L’EXECUCIÓ DEL DESDOBLAMENT DEL VIAL DE VÍCTO R TORRES I LA 
SEVA PROLONGACIÓ I LA MODIFICACIÓ DE L’ORDENACIÓ UR BANÍSTICA DEL 
SECTOR SUR 42, TORRE SALSES  
 
Vista la proposta del coordinador tècnic de Planejament urbanístic, amb 14 vots a favor 
dels grups municipals del PSC, C’s i PP i 13 vots en contra dels grups municipals de 
CiU, ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida, que suposa el vot 
favorable de la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
  
 
1r. Aprovar el text del Conveni de gestió urbanística entre l’Ajuntament de Lleida i 
Eurofund Investment La Villa, SL per a l’execució del desdoblament del vial de Víctor 
Torres i la seva prolongació i la modificació de l’ordenació urbanística del sector SUR 
42, Torre Salses.  
 
2n. Incorporar el Conveni a l’expedient de la modificació del Pla parcial d’ordenació SUR 
42, Torre Salses, de Lleida, per tal de sotmetre’l conjuntament a informació pública pel 
termini d’un mes. 
 
3r.  Notificar l’acord als interessats. 
 
 
53.- MOCIÓ PROMOGUDA PER DONABALÀFIA ASSOCIACIÓ, VO CALIA DE LA 
DONA DE L’AVV. BALÀFIA I LA COMISSIÓ DE LA DONA DE LA FAV DE LLEIDA I 
PROVÍNCIA PER DEMANAR A L’AJUNTAMENT QUE EN EL NOME NCLÀTOR DE 
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FUTURS CARRERS  I PLACES DE LA CIUTAT TINGUIN PREFE RÈNCIA ELS NOMS 
DE DONA PER TAL DE COMENÇAR A CORREGIR L’ENORME DIF ERÈNCIA 
QUANTITATIVA I GREUGE HISTÒRIC ENTRE NOMS MASCULINS  I FEMENINS DE 
CARRERS I PLACES DE LA CIUTAT DE LLEIDA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta de la moció promoguda per 
DonaBalàfia i altres entitats: 
 
Que amb el beneplàcit de les entitats abans esmentades i el suport d’altres col·lectius,  
els nous  vials en construcció, els carrers i places de tots els indrets de Lleida es bategin 
tots ells amb noms de dones: Joana Raspall, Victòria Sau, Neus Català, Mary Santpere, 
Isadora Duncan, Carme Karr, Victòria dels Àngels, Eleanor Roosevelt, Virginia Apgar, 
Florence Nightingale, Josefina Castellví, Emilia Trepat Muntané, Dolors Monserdà, 
Agnès Armengol, Felip Palma (pseudònim de Palmira Ventós), Maria Domènech, Sara 
Llorens, Joaquima Rosal, Mercè Pedrós, Isabel Serra, la Beatriz Rodríguez Comtessa 
de Castellar, Valentina Tereshkova.... 
 
Que els propers noms de places carrers i vials siguin, per rescabalar poc a poc aquest 
dèficit de històric i de gènere, noms de les dones que hem citat més amunt i per anar 
seguint els de la llista que adjunt s’annexa. 
 
 
54.- MOCIÓ PROMOGUDA PER L’ASSOCIACIÓ SOM LO QUE SE MBREM, PER 
DEIXAR D’UTILITZAR EL GLIFOSAT I TOTS ELS HERBICIDE S DE LA JARDINERIA 
MUNICIPAL, PEL COMPLIMENT DE LA NORMATIVA SOBRE APL ICACIÓ DE 
BIOCIDES I PER PROGRESSAR CAP A UNA JARDINERIA ECOL ÒGICA 
 
Aquesta moció és retirada  pels que l’han proposat, per tal de ser plantejada en una 
propera sessió plenària.  
 
 
 
55.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CRIDA PER LLEIDA-C UP DE SUPORT ALS 
AJUNTAMENTS INVESTIGATS PER L’AUDIÈNCIA NACIONAL I AL DRET A 
DECIDIR 
 
Amb 13 vots a favor dels grups municipals de Crida per Lleida-CUP, CiU, ERC-
Avancem i Comú de Lleida i 14 vots en contra dels grups municipals del PSC, C’s i PP, 
s’acorda rebutjar la moció següent: 
 
1r. Mostar el rebuig de l’Ajuntament de Lleida als requeriments enviats per  ordre de 
l’Audiència Nacional espanyola a gairebé tres-cents ajuntaments catalans per haver 
aprovat una moció de suport a la Declaració 1/XI del Parlament de Catalunya. 
 
2n. Donar ple suport a les persones que, a causa d’aquests requeriments puguin ser 
encausades o citades a declarar per part de l’Audiència Nacional, recordant el dret 
fonamental a la lliure expressió. 
 
3r. Declarar, una vegada més, que el dret a l’autodeterminació és un exercici 
eminentment cívic i democràtic que ha de ser reclamat i defensat des de totes les 
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institucions que emanen de la voluntat popular i, molt particularment, des dels 
ajuntaments entesos com l’administració més propera a la ciutadania. 
 
4t. Així mateix, recolzar les mobilitzacions que es convoquin per donar suport a les 
persones encausades i als ajuntaments requerits i cridar a tots els veïns i veïnes de 
Lleida a participar-hi. 
 
5è. Comunicar l’adopció d’aquests acords a les entitats municipalistes dels Països 
Catalans, al Parlament de Catalunya, al Govern de la Generalitat de Catalunya, al 
Govern de la Generalitat valenciana, al Govern de les Illes Balears, al Govern d’Aragó i 
als governs de l’estat espanyol i francès. 
 
 
 
56.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE C’S PER INSTAR A L ES OPERADORES DE 
TELECOMUNICACIONS A IMPLANTAR LA FIBRA ÒPTICA A TOT ES LES ZONES 
DE LA CIUTAT QUE ACTUALMENT TENEN MANCANCES EN COBE RTURA 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal de C’s, amb 25 vots a favor dels grups 
municipals de C’s, PSC, CiU, ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i PP i 2 abstencions 
del Grup Municipal de Comú de Lleida, s’acorda aprovar els següents punts: 
 
“1r. Sol·licitem que l’Ajuntament de Lleida es reuneixi amb les empreses teleoperadores 
de comunicacions per a fixar les condicions d’implantació de la fibra òptica a les zones 
sense cobertura del nucli de població de Lleida. 
 
2n. Establir negociacions entre les dues parts amb l’objectiu d’aconseguir un document 
d’acord per a definir clarament els terminis d’execució de la xarxa de fibra òptica en les 
diferents zones amb mancances de cobertura”. 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar el punt següent: 
 
“3r. Mantenir actualitzada la web de l’Ajuntament dedicada al “desplegament de la fibra 
òptica FTTH a Lleida”. En especial per al seguiment de les negociacions i la posterior 
disponibilitat, en aquest mateix web, de l’acord adoptat en què s’hi fixaran les fases 
d’execució del projecte de desplegament de la fibra òptica a Lleida”. 
 
 
57.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU PER  TAL DE FA CILITAR ALS 
CIUTADANS LA INFORMACIÓ NECESSÀRIA I ADDICIONAL DEL S SEUS DRETS 
EN L’IMPOST SOBRE L’INCREMENT DE VALORS DELS TERREN YS DE 
NATURALESA URBANA 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal de CiU, amb 13 vots a favor dels grups 
municipals de CiU, ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida, i 14 
abstencions dels grups municipals del PSC, C’s i PP, s’acorda: 
 
1r. Instar a l’Ajuntament de Lleida per a que en les liquidacions de l’impost de la 
plusvàlua i en la pàgina web del consistori informi als ciutadans de que tenen el plaç 
d’un mes per aportar un peritatge del tècnic competent sobre l’absència objectiva 



 
 

 25 

d’increment patrimonial per a que aquest sigui comprovat pels tècnics de la Paeria. 
 
2n. Instar a l’Ajuntament de Lleida per a que en les liquidacions de l’impost i en la 
pàgina web del consistori informi als ciutadans sobre les condicions de suspensió de la 
liquidació fins que es resolgui el recurs. 
 
3r. Instar a l’Ajuntament de Lleida per a que resolgui aquests casos amb celeritat i que 
el ciutadà rebi una resolució en el termini màxim d’un mes i no hi hagi silenci 
administratiu. 
 
4t. Instar a l’Ajuntament de Lleida per a que informi en termes generals dels requisits 
exigits que ha de tenir l’informe pericial. 
 
 
58.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL COMÚ DE LLEIDA PE R GARANTIR 
L’ACCÉS DE LES REGIDORES I ELS REGIDORS A LA INFORM ACIÓ I LA 
DOCUMENTACIÓ DE LA PAERIA I LES EMPRESES I ORGANISM ES AUTÒNOMS 
QUE EN DEPENEN 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del Comú de Lleida, amb 13 vots a favor 
dels grups municipals de CiU, ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida i 
14 abstencions dels grups municipals del PSC, C’s i PP, s’acorda: 
 
1r. El ple municipal disposa, en compliment de l’article 50, punt 3, del Reial decret 
2.568/1.986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’Organització, 
Funcionament i règim jurídic de les Entitats locals, que els serveis municipals i els de les 
empreses i organismes autònoms depenents de la Paeria estaran obligats a facilitar 
l’accés a la informació i la documentació a les regidores i als regidors de la corporació, 
sense que aquests hagin d’acreditar estar autoritzats pel president/a de la corporació i 
sense que els funcionaris hagin de disposar d’autorització expressa de l’Alcalde o 
Alcaldessa, en els supòsits que són reconeguts com de lliure accés en l’article 15, de 
l’esmentat Reial decret 2.568/1.986, de 28 de novembre. A tal efecte es considerarà 
informació de lliure accés als regidors de la corporació la informació que es tipifica en 
els articles 8, 11 i 13 de la llei 19/2014, del 29 de desembre, de transparència, accés a 
la informació pública i bon govern, i en especial a la informació relativa a la comptabilitat 
completa de l’ajuntament i les fundacions públiques, als decrets d’alcaldia, a la 
contractació i al registre d’entrada i sortida de la Paeria. 
 
2n. A l’hora de donar compliment a l’accés a la informació i la documentació es lliurarà 
preferentment en suport informàtic, en els formats reutilitzables i amb còpia de l’arxiu 
informàtic original en que s’ha elaborat la informació, sense filtres ni omissions de cap 
tipus. Només es lliurarà còpia amb format no reutilitzable o format escanejat aquells 
documents que per la seva antiguitat no es disposi de l’original en suport informàtic. 
 
3r. Quan l’accés a la informació i la documentació suposi còpia d’arxius informàtics, 
aquests es lliuraran sense retard. La manera i el moment d’accés a la informació i la 
documentació d’expedients complerts es pactarà amb els funcionaris o caps de secció 
de forma que es faci en el mínim termini possible, sense entorpir el normal 
desenvolupament de la feina dels funcionaris. 
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4t. L’equip de govern notificarà als funcionaris i serveis municipals, com també al 
personal de les empreses i organismes autònoms depenents de la Paeria els acords 
d’aquesta moció i la nova regulació que afecta l’accés a la informació dels regidors. 
 
 
INTERVENCIONS  
 
 
Punt núm. 2. Donar compte dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple 
 
 
El Sr. González fa, per escrit, les preguntes següents: 
 
1694 Respecte a l'opció de compra de nous autobusos per part de l'empresa Autobusos 
de Lleida S.A i vist l'acord de Ple de data 27 de juliol de 2012 -en el que s'aprova la 
modificació i pròrroga del contracte de gestió del servei públic de transport col·lectiu 
urbà de viatgers a Lleida- preguntem si l'Ajuntament ha fet efectiva la clàusula 40 
MATERIAL MÒBIL segons la qual podrà «comparar l'oferta amb altres existents en el 
mercat i sempre aplicarà la més avantatjosa per l'Ajuntament» i quin serà el cost total 
d'adquisició d'aquests 10 nous vehicles. 
Vist que s'ha aprovat una opció de leasing a 7 anys, quina quantitat s'haurà de 
pressupostar anualment per la compensació a l'empresa concessionària del servei 
públic? 
 
1709 Es pregunta quina maquinària i utillatge no previst en el pressupost s'ha adquirit 
per valor de 13.769,60€? 
 
1717 S'ha procedit a l'expedient de modificació de crèdit per tal de donar cobertura legal 
a l'encàrrec d'emergència del revestiment de la superfície interior de les voltes i cúpula 
de l'antiga església de l'antic Convent de Santa Teresa? 
 
1771 Segons el decret, s'autoritza la compensació entre hores extraordinàries i jornades 
de descans per les hores extraordinàries realitzades. Es pregunta: s'ha previst a l'oferta 
pública de treball incrementar la plantilla de funcionaris d'aquesta regidoria per tal 
d'atendre a aquestes exigències, per atendre l'elaboració del nou Reglament de 
Participació i per donar compliment al mandat plenari de treballar els pressuposts 
participatius? 
 
1951 Quines són les mesures promocionals que s'estan desenvolupant respecte a la 
matriculació a les escoles bressol i d'infantil. S'informa la població de la baixada de les 
taxes i preus de menjador? Per quin motiu s'han reduït 3 classes en el llistat de l'oferta, 
en els barris de Balàfia, Secà i Llívia, oferint enguany 657 places respecte a les 689 del 
curs passat?  
Preguem que es respongui en el mateix ple atès que el període d'inici de presentació de 
sol·licituds va començar ahir 28 d'abril. 
 
2359 Pel que fa a l'adjudicació de l'Ajuntament de Lleida a la UTE-JARDINERS DE 
LLEIDA per la contractació del manteniment i conservació de la jardineria urbana de la 
ciutat i vist que aquest decret obliga a l'esmentada empresa a realitzar les millores 
distribuïdes i assignades en el pressupost, preguntem: per què fins ara la Paeria no ha 
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anat exigint les millores a la mercantil UTE-JARDINERS DE LLEIDA? La concessionària 
del servei ha aportat un cronograma? L'equip de govern té previst compartir aquest 
cronograma amb la població? L'esmentada empresa adjudicatària del servei ha 
presentat al·legacions al present decret o l'ha recorregut? 
El Sr. González demana també que es compleixi el compromís del Cartipàs i l’acord de 
la Comissió Especial de la Transparència amb relació al termini de lliurament dels 
decrets (48 hores i una setmana).  
 
El Sr. alcalde  diu, amb relació a les matriculacions a les escoles bressol, que apliquen 
els criteris de matrícula oberta durant tot l’any, per tal de minimitzar la manca de places i 
aconseguir la màxima ocupació. Espera que aquest any es pugui també aconseguir que 
no hi hagi manca de places i ens puguem adaptar a les necessitats.  
La Sra. Parra explica la publicitat que s’ha fet de la matriculació en les escoles bressol. 
Tenim més de 1.000 places; enguany han sortit a matriculació unes 600 places en 
funció del nens que continuen. Les places ocupades pels infants que continuen no 
surten a oferta. S’ha informat de les taxes del curs.  
El Sr. Larrosa  explica el procés de renovació d’autobusos al qual s’ha fet referència. 
S’ha autoritzat l’inici del procés tal com està establert en el contracte. No pot dir quin és 
l’import perquè s’està en fase de publicació dels anuncis al DOCE. S’analitzaran les 
ofertes. Es preveu que no tingui cap impacte en els pressupostos fins l’any 2017. Per 
primera vegada s’incorporaran 8 vehicles híbrids. Sobre la pregunta referida a l’antic 
convent de Santa Teresa, explica que les actuacions urgents que s’estan fent tenen 
dotació pressupostària. Quant a les millores en el servei de jardineria explica que el 
contacte està en pròrroga i ja se’ls hi va fer la reclamació oportuna per fer les millores 
que s’estan executant; la darrera reclamació que es va fer és de data 7 d’abril, tot i que 
l’empresa treballa amb els serveis tècnics per tal de fer el que està pendent. L’empresa 
farà totes les millores compromeses i s’estan resolent les complexitats tècniques 
d’alguna de les propostes.  
El Sr. González  diu que la darrera pregunta es va formular en tant que les millores són 
un element fonamental per guanyar els concursos per les adjudicacions.  
El Sr. Larrosa  explica les notificacions prèvies que s’havien fet a l’empresa de 
manteniment de jardineria.  
 
 
El Sr. Gabarrell fa les preguntes següents: 
 
Primera. Sobre el decret 2104, que fa referència a la contractació dels serveis de recull 
de premsa de les activitats del Servei de Cultura. S’ha adjudicat un contracte per valor 
de 7.356,80 euros, pel període de 15 de març al 31 de desembre d’enguany per 
externalitzar un servei per fer el seguiment diari de la premsa i altres mitjans. Pregunta:  
 

1. No existeix a la Regidoria de Cultura un departament de difusió i comunicació? 
2. No té els recursos humans propis per dur a terme aquesta tasca? 

 
Segona. Sobre el decret 2.321 que aprova el pagament de diverses factures 
d’allotjament d’activitats de la Regidoria de Cultura, comenta que es detallen un seguit 
de factures en concepte de desplaçaments i allotjaments. Hi ha un import de 6.216,31 
euros en concepte d’allotjaments i desplaçaments de convidats a ANIMAC que no 
concreta noms i cognoms. Demana saber a què fa referència aquest concepte.  
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Tercera. Sobre el decret 1.889 de generació de crèdit per ingressos provinents de 
patrocinis, per import de 16.500 euros (aproximadament). Pregunta quines depeses de 
seguretat i ordre públic han atès els crèdits incrementats. També pregunta si seria 
possible aplicar mecanismes de generació de crèdit similars per cobrir demandes com la 
dotació de recursos per a participació ciutadana.  
 
El Sr. alcalde  diu que les quantitats d’esponsorització estan pressupostades en la major 
part dels casos. Sobre les despeses d’ANIMAC explica que hi ha una llista de persones 
(majoritàriament estrangeres) que han vingut al festival; li serà facilitat el llistat.  
La Sra. Parra , sobre la primera pregunta, explica que s’ha externalitzat un servei que fa 
el seguiment de les informacions que sobre els programes de la Regidoria es fan a nivell 
nacional i internacional, en tots el mitjans de comunicació. S’ha assumit aquest servei 
amb motiu de la celebració de l’any Granados, que té una transcendència informativa 
d’abast mundial. Si no es tingués aquest servei caldria dedicar una persona (o més) 
constantment cercant aquestes informacions. S’estalvia molta feina i es guanya en 
agilitat. Ens proporciona dades sobre la repercussió que té la Panera, ANIMAC, la 
Mostra de Cinema Llatinoamericà, etc. Li facilitarà el llistat dels convidats a ANIMAC. 
Les despeses de seguretat sobre les que s’ha preguntat fan referència a actes de 
carrer, cavalcades, etc. Els facilitaran el llistat específic.  
 
El Sr. Vega  fa també diverses preguntes. Un dels decrets sobre el qual volia preguntar 
ja ha estat esmentat pel Sr. Gabarrell: el decret núm. 2104 , pel qual es contracta els 
serveis de recull de premsa de les activitats del Servei de Cultura. No ens podríem 
estalviar els 7.356,80 €. No és un servei que es pot assumir des de la Paeria mateix i, 
per tant, la despesa és innecessària?  
Explica que des d’Economia se li va facilitar informació sobre l’expedient de generació 
de crèdits al qual ha fet referència el Sr. Gabarrell. Li van dir que aquests ingressos 
estaven destinats a programes d’educació vial.  
 
Quant al decret núm. 1716 , pel qual s’aprova l’adjudicació del contracte menor de 
prestació de servei tècnic de suport a l’organització i el desenvolupament del Festival de 
Jazz de Lleida. Es conviden tres empreses a participar en la licitació i dos d’elles 
presenten renúncia (una empresa és de Logronyo i una altra de Madrid). Creu que 
aquesta manera d’adjudicar contractes menors no és desconeguda per l’actual equip de 
govern. És la segona vegada, en el que portem d’any, que ens trobem en la mateixa 
circumstància i es poden recordar casos similars l’any passat: s’inviten tres empreses, 
dos renuncien i queda una única licitadora, a la qual s’adjudica el contracte. Es dóna la 
circumstància que és la mateixa empresa que ha estat contractada per fer la mateixa 
feina en els darrers anys. Va passar amb ANIMAC, passa amb el festival de Jazz. Com 
que es repeteix el tipus de licitació i el fet que acabi sent adjudicatària la mateixa 
empresa que ha prestat el servei en anys anteriors, pregunta al Sr. alcalde si ho 
considera una casualitat o no. O si considera que és fruit d’una mala praxi. 
 
El Sr. alcalde  considera que s’han demanat ofertes, i que l’acceptada és la millor. 
També diu que hi ha satisfacció en la manera com aquesta empresa ha prestat els 
serveis. Quan una empresa repeteix la mateixa feina, és perquè a criteri dels tècnics del 
Servei ho fa adequadament. Es pot també fer un concurs per un període de quatre anys.  
El Sr. Vega  insisteix que només ha presentat oferta una empresa i les altres han 
renunciat a fer-ho.  
El Sr. alcalde  considera que la pregunta conté prejudicis. Es poden demanar ofertes en 
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un àmbit europeu; una empresa consultada pot tenir la seu social en una ciutat i tenir 
servei a Lleida.  
El Sr. Vega  diu que continuaran preguntant en cada cas similar.  
 
El següent decret és el número 1927.  Un decret pel qual es prorroga un conveni 
determinat. No és rellevant l’objecte del conveni ni l’entitat amb la qual es va signar en el 
seu moment, ni el cost que suposa (que de fet és només de 890 € l’any). Sí que és 
rellevant que sigui un conveni prorrogable indefinidament. Per què es firma un conveni 
prorrogable indefinidament? No considera que és una circumstància anòmala que una 
administració pública tingui relació contractual o convencional renovable indefinidament 
amb un prestador de servei? 
 
El Sr. alcalde  diu que el conveni és prorrogable; no es prorroga automàticament. Si en 
un moment determinat es considera que no cal prorrogar-ho, el conveni finalitzaria. El 
conveni es fa amb Creu Roja, cosa que el Sr. Vega no ha dit en el moment de formular 
la pregunta; ha sembrat ombres. Creu que la condició de prorrogable indefinidament és 
coherent amb un conveni amb Creu Roja, que és una entitat que mereix tot el respecte.  
El Sr. Vega  insisteix que no és rellevant l’objecte del conveni ni el signant; Creu Roja és 
una entitat de tota la confiança. El fet que s’ha volgut posar en rellevància és la previsió 
d’una possible pròrroga indefinida. És una qüestió conceptual. Critica el sistema de 
contractació de l’equip de govern.  
El Sr. alcalde  diu que si no fos per la Creu Roja (o entitats com Càritas) no es faria un 
servei d’aquestes característiques. Insisteix que la Corporació sempre té l’opció de no 
prorrogar el conveni. No veu quin element negatiu hi ha.  
 
El Sr. Osorio  explica que tenien preparades tres preguntes sobre decrets. Per tal 
d’agilitar el funcionament del Ple les formularan per escrit.  
 
  
Punt núm. 5.  Aprovació de les bases específiques de diferents lí nies 
subvencionadores de l’Àrea de Benestar Social de la  Regidoria de polítiques per 
als drets de les persones de l‘Ajuntament de Lleida  (el debat es fa de manera 
conjunta amb relació a la resta de bases específiqu es de subvencions incloses en 
l’ordre del dia) 
 
El Sr. González explica que té la intenció d’abstenir-se de votar 9 expedients 
d’aprovació de bases específiques de línies subvencionadores (els relaciona). Els 
motius de l’abstenció poden ser procedimentals, legislatius o relacionats amb el 
contingut. No volen entorpir el procediment que avui comença tot i que es reserven el 
dret a presentar al·legacions en el termini d’exposició al públic. Explica el calendari 
d’enguany i les previsions de presentació de sol·licituds per al mes de juny; l’any passat 
es van aprovar les convocatòries a mitjans del mes de març. El retard de l’administració 
perjudica les entitats interessades. Les normatives que s’incorporen a les bases estaven 
en vigor des de l’any passat. Volen evidenciar la poca celeritat de l’equip de govern en 
actualitzar determinades bases de línies de subvenció. No s’incorpora l’actualització de 
les bases generals (explica quines actualitzacions caldria fer). Sobre el contingut creu 
que es podria fer algun avenç. Es reserven el dret a presentar al·legacions.  
 
La Sra. López  anuncia el vot favorable del seu grup a totes les bases, que s’adapten a 
la nova estructura del Cartipàs, donen compliment a les lleis de transparència, d’igualtat 
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efectiva entre homes i dones i a la de protecció de la infància. Creu que les propostes 
arriben una mica tard.  
 
El Sr. Gabarrell  diu que, de les 10 bases que seran sotmeses a votació, s’abstindran de 
votar en 4 casos (els explica). Un primer cas és el que subvenciona les entitats que 
donen acollida als temporers en la campanya de fruita, que els planteja diversos dubtes 
sobre tipus de despeses, projectes, etc. El segon cas és el de microcrèdits per 
autoocupació juvenil, perquè no està clar quin és l’objecte que es vol potenciar, 
paràmetres, seguiment, avaluació, etc. El tercer cas és el de subvencions a entitats 
culturals, perquè no està clar quin és l’objecte de la subvenció, manca detallar els 
criteris i objectius. El quart cas és el de microcrèdits per afavorir l’autoocupació 
femenina; les bases han de potenciar projectes cooperativistes i ecosostenibles; troben 
a faltar els mateixos elements que en el cas dels microcrèdits per a joves. Votaran a 
favor en la resta.  
 
La Sra. Marín  es remet al debat de la Comissió. Votaran favorablement. Vol que consti 
una reflexió global. En molts casos les línies de subvenció arrenquen d’anys anteriors i 
es prorroguen les bases. Les necessitats i inquietuds de les entitats i la ciutadania han 
evolucionat i l’entorn canvia. Caldria reflexionar sobre les línies d’ajuts per afinar més els 
objectius i les eines, per tal d’aconseguir una acció més eficaç. Cal avaluar l’eficàcia 
dels recursos i analitzar si cal marcar nous objectius. No ens hem de deixar portar per 
les inèrcies.  
 
El Sr. Rubio  manifesta que votaran a favor en tots els casos. Creu que les bases són 
correctes, compleixen amb el Cartipàs i els dubtes existents van ser degudament 
contestats en la Comissió i en les converses amb l’equip de govern.  
 
La Sra. Gispert  es remet també al debat que es va fer a la Comissió. Votaran 
favorablement. Destaca els canvis fets amb relació a la nova estructura del Cartipàs i 
per donar compliment a les lleis de la transparència, d’igualtat efectiva entre homes i 
dones i a la de protecció de la infància.  
 
La Sra. Mínguez  agraeix els vots favorables. Detalla els imports de les 10 línies 
subvencionadores, que suposen un total de 2.144.000 euros. Les bases fixen els 
objectius específics i els criteris d’atorgament en funció de les bases. Estan oberts a 
estudiar una possible redefinició dels microcrèdits; és molt difícil engegar un negoci en 
aquests moments i cal ajudar a fer possibles aquests projectes emprenedors. Estem 
acompanyant els joves, dones, etc., en la tasca de l’emprenedoria. Li sorprèn la crítica 
del Comú sobre el retard en implementar lleis que són del mes de juliol de l’any passat. 
S’adapten les bases al nou Cartipàs i a les lleis publicades en el darrer any.  
 
El Sr. González  diu que les lleis són per complir-les i fer-les complir. Es queixa que 
s’adaptin les bases específiques i no s’adaptin les bases generals de l‘any 2008. Es 
podrien haver fet totes les modificacions i no caldria fer expedients particulars.  
 
El resultat de les votacions consten en cadascun dels expedients.  
 
 
Punts números 25 i 26 - Ratificació de la pròrroga del conveni signat en data 16 de 
gener de 2015, entre l´Ajuntament de Lleida i el Co l·legi Episcopal-Mare de Déu de 
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l´Acadèmia per al curs 2016-2017 per promoure, impu lsar i desenvolupar, en règim 
d´alternança i amb formació dual el cicle formatiu de grau superior d´educació 
infantil. Ídem amb l’Acadèmia Martínez (debat conju nt)  
 
El Sr. Talamonte  diu que els fons públics s’han de fer servir per a potenciar l’educació 
pública; dos dels convenis de formació dual són amb entitats privades o concertades. 
Votaran en contra dels dos convenis i insten el Govern a conveniar amb centres públics.  
 
El Sr. Gabarrell  anuncia que votaran també negativament els dos convenis esmentats. 
Aposten per l’ensenyament públic, gratuït, de qualitat, universal i laic. No poden donar 
suport al desplaçament de fons públics per a centres privats o concertats. 
 
La Sra. Parra  explica que no hi ha transvasament de fons públics a cap escola privada 
o concertada. Al votar en contra es nega el dret a la formació a uns estudiants que 
estudien en l’escola concertada. Els pares tenen dret a triar el lloc on volen que estudiïn 
els fills. No es pot negar els estudiants d’una escola concertada el dret a la formació. 
L’ajut es fa a l’estudiant. Defensa la igualtat de drets i critica que dos grups neguin el 
dret a la formació a un grup de joves de la ciutat, perquè l’opció de la seva família hagi 
estat la d’una escola concertada. 
 
El Sr. Talamonte  pregunta quins són els drets dels estudiants d’altres centres públics 
amb relació a la formació dual amb l’Ajuntament de Lleida. Pregunta quants convenis 
s’han fet amb aquests centres.  
 
El Sr. Gabarrell  s’ofereix a fer un debat monogràfic sobre l’escola pública i l’escola 
concertada. No posa en qüestió el dret a rebre una determinada formació, sinó el model 
que es finança amb fons públics. Creu que cal apostar més per l’escola pública.  
 
La Sra. Parra  explica que un dels convenis que es votaran al Ple és amb l’IES Ronda. 
Són els centres els que demanen la formació dual (no ho demanen ni les empreses ni 
les institucions). Tots els centres educatius de la ciutat que s’han volgut acollir a la 
formació dual han trobat resposta de l’Ajuntament. No s’ha tancat la porta a ningú. Si no 
hi ha més convenis és perquè no s’han fet més propostes per part dels centres. Diu al 
Sr. Gabarrell que respecta el seu model educatiu, però que molts membres de la 
Corporació no hi estan d’acord; creu que el model de la CUP nega el dret a la formació 
a uns joves de la ciutat. Els fons no reverteixen a l’escola, sinó als alumnes. La Paeria 
facilitarà tots els concerts en defensa de la igualtat de drets dels estudiants de la ciutat. 
 
El Sr. Talamonte  insta l’equip de govern a cercar convenis de col·laboració amb 
instituts públics.  
 
El Sr. alcalde  diu que tots els centres (públics o concertats) que volen enviar estudiants 
a formació dual ho poden fer. Quan no envien alumnes l’alcalde va als centres a 
fomentar aquest ensenyament (explica el darrer cas de l’Institut de Torre Vicens). Ho fa 
tant als centres públics com als concertats.  
 
Els resultat de les votacions consten en cadascun dels expedients.  
 
 
Punt núm. 35.- Aprovació de les bases específiques de les diferents línies 
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subvencionadores de la Regidoria de participació ci utadana, drets civils i 
cooperació 
 
El Sr. Talamonte  explica que en l’exposició de motius de la proposta es fa referència a 
la voluntat de potenciar l’existència d’una xarxa ciutadana participativa, solidària i 
compromesa. S’exclou un gran nombre d’entitats del ric ventall de la ciutat (només es 
subvencionen associacions de veïns i cases regionals). Hi ha altres entitats que també 
representen l’associacionisme veïnal de la ciutat. Demana la retirada de l’expedient; en 
cas contrari votaran en contra. Si s’aprova presentaran al·legacions.  
 
La Sra. López  anuncia el seu vot favorable. Vol aprofitar la intervenció per felicitar per la 
seva tasca les associacions de veïns i les cases regionals. Són la base del teixit 
associatiu de la ciutat i un element de cohesió fonamental. Porten a terme un treball 
important (esmenta com a exemple la seva tasca en els actes de la Festa Major). Per 
aquests motius els hem d’estar agraïts.  
 
El Sr. Gabarrell  anuncia que votaran en contra de la proposta. Una raó és, perquè les 
bases inclouen només a les cases regionals i les entitats veïnals. En tots dos casos 
costa entendre quin és l’objecte de la subvenció; malgrat això poden entendre els ajuts 
a les entitats veïnals. No entenen per quin motiu les cases regionals tenen una 
convocatòria pròpia i no van a les línies generals per a entitats sense ànim de lucre. Es 
va dir que tenien una convocatòria especial per tradició; no ho entenen. Si fan activitats 
culturals poden participar en les línies generals; si s’ajuda a activitats concretes caldria 
estudiar-ho i sectorialitzar-ho. Genera dubtes sobre l’existència d’aspectes clientelars. 
No es tracta de subvencions per objectes concrets, sinó de simples dotacions anuals. 
Creu que els ajuts a les cases regionals volen perpetuar un model folklorista imposat pel 
franquisme i perpetuat pels seus hereus; creu que el model està absolutament caducat. 
No es pot mantenir a costa dels diners públics. Cal afrontar la política amb relació a les 
cases regionals sense electoralismes, sense demagògia ni personalismes. Cal analitzar 
per quins motius les cases regionals es van “fer mestresses” de la Festa Major. Arreu 
del principat la tendència és totalment la contrària; recuperar la festa tradicional i 
popular. Ens hem de replantejar el model de festa, amb noves vivències i nous 
protagonistes. Cal fer una nova comissió de festes, amb noves fórmules de participació i 
renovació; que sigui un espai viu, de reflexió i debat sobre les festes que volem i que 
faci seguiment i control de la despesa.  
 
El Sr. Rubio  diu que votaran favorablement. Agraeix a l’equip de govern aquestes línies 
de subvenció. Creu que les cases regionals han estat eines de democratització de la 
societat i d’integració de molta gent a Catalunya.  
 
El Sr. Gómez  diu que sorprèn que en aquest punt no hagin intervingut tots els grups per 
posicionar-se, quan tots som assidus a les activitats d’aquestes entitats. Seria bo 
reconèixer públicament la seva tasca. Aquesta línia subvencionadora s’adreça a dos 
tipus d’activitats: les cases regionals i les associacions de veïns. No entén que el Comú 
voti en contra de les subvencions a les associacions de veïns, que són unes entitats 
participatives i representatives reconegudes per la llei. Cal cercar mecanismes per 
millorar la tasca de les associacions de veïns i per això s’estan estudiant fórmules per 
agilitar l’aportació de recursos a aquestes entitats. Les associacions tenen i han tingut 
un rol importantíssim en tota la història recent de la ciutat i del país i en la defensa de 
les llibertats. Cal reconèixer la tasca que fan aquestes entitats, amb pocs professionals i 
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molts voluntaris; fan molta feina amb molts pocs recursos. Sobre les cases regionals li 
preocupa que no es vulgui reconèixer que formen part de la nostra pròpia cultura; creu 
que es vol negar la realitat. Aporten una cultura que enriqueix la cultura catalana. Les 
cases regionals tenen i han tingut un rol important i la seva vitalitat ha d’aportar riquesa 
cultural a la ciutat. Votaran a favor de la línia subvencionadora.  
 
El Sr. Talamonte  creu que no s’ha entès pel Govern el sentit del seu vot. No voten en 
contra d’atorgar subvencions a associacions de veïns i a cases regionals. Voten en 
contra d’unes bases específiques i com estan redactades (que exclouen la resta de 
moviment associatiu de la ciutat). El moviment associatiu és canviant i s’està 
diversificant. El Cartipàs reconeix que entitats no inscrites en el Registre municipal o 
particulars puguin demanar torn de paraula en el Ple. Els moviments i les plataformes de 
debat s’estan estructurant de manera molt diferent i queden excloses de les línies 
subvencionadores. Volen obrir les bases a projectes que són enriquidors per a la ciutat.  
 
La Sra. López  vol respondre al Sr. Gabarrell quan ha afirmat que les cases regionals 
són un símbol folklòric i del franquisme. Creu que el Sr. Gabarrell desconeix les cases 
regionals en tant que no ha participat en cap de les activitats que han fet. Els convida a 
que hi participin i creu que canviarà la seva opinió sobre les mateixes.  
 
El Sr. Gabarrell  diu que no voten en contra de les subvencions a les associacions de 
veïns. Voten en contra de donar subvencions a les cases regionals (de fet van demanar 
votació separada, cosa que no va ser acceptada). No estan a favor que les cases 
tinguin una línia subvencionadora pròpia, sinó que entrin en la bossa general de les 
subvencions culturals. No qüestionen les persones que formen part de les cases 
regionals, sinó el seu protagonisme i la vinculació de la Paeria. El protagonisme de les 
cases regionals ha caducat a la resta de municipis de Catalunya. No creu que les cases 
siguin la base del teixit associatiu de la ciutat, tal com ha dit la Sra. López.  
 
El Sr. Osorio  defensa el teixit associatiu de la ciutat en general, sense cap mena de 
preferència ni de favoritisme. Cal reconèixer el gran rol històric que han assumit tant les 
associacions de veïns com les cases regionals (no només a la ciutat sinó a tota 
Catalunya). Els preocupa la consideració que el Grup de la Crida-CUP té envers les 
cases regionals, que fan una funció de dinamització cultural i d’integració. Defensa de 
manera indubtable tot el teixit associatiu de la ciutat, sense excloure ningú. Les cases 
regionals fan una gran tasca malgrat les limitacions econòmiques i les dificultats per 
trobar un relleu generacional.  
 
La Sra. Gispert  diu que no entén per quin motiu el Sr. Gómez qüestiona que CiU no 
hagi intervingut en el debat. Votaran a favor, perquè reconeixen la tasca que presten 
aquests dos tipus d’entitats. Fomenten la participació ciutadana, desenvolupen espais 
culturals i projectes participatius en un marc de pluralitat. Potser caldrà fer un 
replantejament dels models culturals, però no en el sentit proposat pel Sr. Gabarrell.  
 
El Sr. Gómez  agraeix els vots favorables. Cal treballar tots plegats per enfortir el teixit 
associatiu de la ciutat. No podem negar la realitat de la nostra societat i les seves 
entitats. Diu al Sr. Talamonte que en el Ple hem sentit les opinions de les marees i 
plataformes; tothom representa el que representa i totes les sensibilitats són 
respectables. Cal mantenir les formes i les línies subvencionadores s’han de fer 
respectant la normativa; els ajuts s’han de fer a entitats que tinguin personalitat jurídica.  
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S’aprova amb 23 vots a favor i 4 en contra dels grups municipals de Crida-CUP i Comú.  
 
 
Punts núm. 41, 42, 43. Expedients de modificacions de crèdits al pressupost de 
Turisme i de l’Ajuntament de Lleida i reconeixement  de crèdits de despeses fetes 
a l’any 2015 
 
El Sr. González  demana la interpretació de l’interventor municipal sobre l’aplicació de 
l’article 193.1 del TRLRHL sobre si l’expedient de modificació de crèdits de Turisme de 
Lleida es pot votar tot i que no s’ha portat, en la primera sessió després de ser conegut, 
el romanent de tresoreria negatiu. Llegeix l’article i diu que el seu grup entén que 
aquesta és la segona sessió en què aquest expedient es porta al Ple. Creu que aquest 
punt no es pot votar i tampoc està d’acord amb la partida que es vol fer servir per la 
compensació del romanent negatiu.  
El Sr. Interventor explica que en la primera sessió que es va fer després de la liquidació 
del pressupost de Turisme de Lleida es va incloure en l’ordre del dia la proposta; 
l’expedient va ser informat per la Intervenció i portat a la primera sessió plenària. No veu 
inconvenient que avui es tracti aquest punt, atès que l’objectiu de la norma és que es 
dugui a terme la rebaixa, les altres alternatives de la norma només demorarien la solució 
oportuna. La voluntat del legislador no és demorar l’aplicació de solucions al dèficit, sinó 
que sigui atès a la major brevetat possible. No creu que hi hagi cap obstacle 
procedimental. No posa cap reparament.  
Sobre la modificació de crèdits de l’Ajuntament creu que aquest expedient farà possible 
el pagament de les factures que no tenien cobertura pressupostària. Aquesta és, de fet, 
la tercera modificació de pressupost de l’any 2015; explica que avui tornen factures que 
no van poder ser pagades per problemes en la facturació electrònica. Factures de gener 
de l’any 2015 s’han hagut de tramitar dues vegades. S’aprofita la modificació per ajustar 
el pressupost d’enguany de les festes populars. També s’incrementa la partida 
destinada a pagament de subvencions d’entitats esportives que han fet canvis de gespa 
de les seves instal·lacions i que van haver de demanar un préstec bancari que s’ha vist 
modificat (critica que es financin així millores en els equipaments municipals). S’ha 
eliminat el fons de contingència i només ens queda una part dels fons d’ajustament 
pressupostari per assumir aquestes contingències. S’abstindran de votar aquest 
expedient en funció de les persones que hi ha darrera de cada servei prestat a 
l’Ajuntament. Sobre el reconeixement extrajudicial de reconeixement de crèdits explica 
que s’han fet dos propostes diferents (explica el cas d’alguna factura que té imports 
diferents). Recorda que va preguntar en el Ple passat si encara quedaven factures 
sense tramitar o sense pagar; ho torna a preguntar una altra vegada. Comenta una 
errada en el document que se’ls va facilitar en el Ple passat, amb relació a la partida de 
lloguers, on constava el pagament del pàrquing dels membres de la Corporació (explica 
la desviació existent). No està publicat en el web la liquidació total i per partides del 
pressupost. Creu que no es compleix totalment la Llei de transparència i les 
informacions econòmiques no tenen credibilitat. Tornaran a votar en contra d’aquest 
expedient. Sobre l’expedient de Turisme el vot també serà negatiu i es planteja reprovar 
l’acord plenari.  
 
 
El Sr. Vilella comença la seva intervenció recordant que es va deixar sobre la taula el 
reconeixement de crèdits per valor de 1,6 milions d’euros per falta de suport dels grups. 
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Avui es presenta de nou; però, amb la corresponent modificació de crèdit que ha de 
permetre pagar 723 factures pendents de l’any passat i que hipotecaran, un cop més, 
els pressupostos municipals. Fa referència a la definició d’economista, com aquell 
expert que demà sabrà explicar per què les coses que va predir ahir, no han succeït 
avui; creu que aquest ha estat el retrat de la gestió econòmica de l’Equip de Govern any 
rere any. Han estat experts en explicar-nos per què els comptes no han sortit com 
havien previst. Amb un resultat negatiu com era la diferència entre el romanent de 
tresoreria i el reconeixement de crèdit de més de 1,2 milions d’euros, es va pretendre 
vendre una gestió econòmica eficient, quan no havia estat així. Pel seu resultat i també 
per l’incompliment del cartipàs, acceptant despeses sense certificar i sense que existís 
crèdit suficient per poder-les pagar, una actuació que va ser reprovada en el darrer Ple 
del passat mes de març. El reconeixement de crèdit acabarà hipotecant el pressupost 
actual, perquè aquest deute s’ha de pagar i es farà sacrificant els comptes d’aquest any. 
Durant l’any 2015, es va modificar el pressupost en més de 6,4 milions d’euros per 
pagar factures imprevistes. La darrera modificació es va fer a l’octubre i per un valor 
superior als 2,9 milions d’euros i es va dir que tenia per objectiu el pagament, 
fonamentalment, de despeses en béns corrents i serveis. Les despeses van ser 
pagades, en la seva major part, gràcies a que l’any 2015 l’Ajuntament de Lleida es va 
acollir a una modificació en les condicions al crèdit que va oferir el Govern de l’Estat per 
al pagament a proveïdors signat a l’any 2012, que va suposar un estalvi total de 2,5 
milions d’euros. Amb aquest estalvi l’equip de Govern afirmava que es podrien avançar 
els pagaments pendents d’aquelles factures que, d’una altra forma, haurien anat 
inexorablement a reconeixement de crèdit, retardant el seu pagament fins al mes d’abril 
d’aquest any. Se’ns ha presentat un document de compromís per a instrumentar una 
eficient gestió dels comptes municipals, quan és la seva obligació fer-ho donant 
compliment a allò que preveu el Cartipàs amb relació al control de la despesa. Explica 
les xifres més importants de la modificació del pressupost; s’ha acabat d’aquesta 
manera, en tres mesos, amb el marge de maniobra i l’assegurança que suposa el Fons 
de Contingència en cas d’imprevistos. Els preocupa la gestió feta fins ara i els preocupa 
encara més com es gestionarà el present pressupost, sense marge de maniobra, 
eliminat en la pràctica totalitat el Fons de Contingència i amb una inèrcia d’anys de 
practicar diverses modificacions al llarg de l’any per intentar quadrar uns comptes viciats 
des de l’aprovació inicial del pressupost. S’ha utilitzat la modificació del pressupost no 
per imprevistos, sinó per cobrir les despeses corrents que havien d’haver estat 
pressupostades de manera correcta. Durant l’any 2014, les modificacions van ser per 
valor de 3,6 milions, l’any 2015 les modificacions de crèdit van superar els 6,4 milions 
d’euros (una tendència que difícilment es podrà reconduir malgrat que l’Equip de Govern 
es comprometi a gestionar d’una manera més eficient i efectiva els recursos.). Creu que 
els pressupostos per aquest any es van realitzar a imatge dels anteriors, supeditats a 
modificacions al llarg de l’any per compensar partides que es van quedar curtes des de 
la seva planificació. Demana una política econòmica amb una gestió més eficient dels 
recursos, amb uns pressupostos reals i ajustats a la previsió d’ingressos i de despeses 
per evitar que s’hagi de recórrer a contínues modificacions, amb un control més 
exhaustiu de les factures, aprovant solament aquelles que es poden pagar i únicament 
fent ús de la modificació o el reconeixement com l’últim recurs en cas d’urgència o 
imprevista necessitat. Critica la manca de previsió en els comptes municipals o per voler 
quadrar els comptes en positiu. Es continua amb els mateixos vicis de sempre que 
comporten una gestió econòmica a la Paeria discutible i negativa per a la ciutat. 
D’aquest panorama els proveïdors no en tenen cap culpa i en són les víctimes 
innocents, i que, malgrat el seu silenci davant d’aquesta injustícia, han de poder cobrar 
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el que se’ls deu. No tenen perquè assumir la responsabilitat d’una gestió que pertoca al 
Govern de la Paeria; però, tenen el deure de fer possible que els proveïdors puguin 
cobrar el que se’ls deu. En aquest sentit, el seu vot serà el de l’abstenció. 
 
El Sr. Gabarrell explica que pel que fa a l’expedient de modificació de crèdits de 
Turisme de Lleida s’abstindran de votar-lo. Sobre l’expedient de reconeixement de 
crèdits hi votaran en contra. No poden aprovar un reconeixement que conté despeses 
de festes de maig o de tardor i un gran nombre de despeses diverses. Entenen la 
necessitat que tenen els proveïdors de cobrar les factures que els deuen. No creu que 
sigui lícit carregar la responsabilitat d’aquest pagament sobre l’oposició o els mateixos 
proveïdors. Demana responsabilitats polítiques i per això hi votaran negativament. 
L’expedient de modificació de crèdits al pressupost de 2016 és molt similar al del Ple del 
mes d’octubre passat. Es modifica el pressupost per cobrir el reconeixement de crèdits. 
L’estalvi aprofita estalvis, el fons de contingència i l’aplicació del romanent de tresoreria. 
El reconeixement només havia de ser per atendre mesures d’urgència, vinculades a 
l’emergència social. Es vol vincular el compromís del seu grup amb la creació d’un nou 
recurs residencial públic per acollir dones en situació de violència masclista: recursos 
públics per a situacions d’emergència social. Aquesta ha de ser l’autèntica filosofia de la 
generació de crèdit. El nou recurs farà possible que no es derivin dones en situació de 
violència masclista a espais on hi hagin persones en situació d’exclusió social; un espai 
adequat que permeti l’acollida dels menors de totes les edats, laic, on es garanteixi el 
dret a la llibertat de creences. Per això votaran a favor de l’expedient de modificació de 
crèdits al pressupost actual.  
 
El Sr. Vega comença la seva intervenció anunciant que s’abstindran en la votació de 
cadascun dels tres expedients que es tracten en aquest bloc. Sobre les modificacions 
de crèdit del Patronat de Turisme, veu encertada la proposta de reduir despeses per 
poder assumir el dèficit generat en l’exercici 2015, de manera que no s’hagi 
d’augmentar l’aportació d’aquesta corporació al pressupost 2016. No comparteixen la 
idea que s’hagi de disminuir la partida de “publicitat i pla de mitjans”, ja que si en algun 
àmbit té sentit fer una bona despesa en publicitat és en promoció turística; es podria 
retallar en consums o altres despeses corrents. Pel que fa a l’expedient de modificació 
de crèdits del pressupost general de la Paeria, volen reconèixer l’esforç en la 
interlocució, la receptivitat i la disposició de la senyora Mínguez a assumir les seves 
propostes. Producte d’aquest procés, han pogut constatar com l’equip de govern donava 
compliment a la gran majoria d’acords continguts en la moció de reprovació del darrer 
Ple. Del que no s’acomplia tenen el compromís de la senyora Mínguez de dur-lo a la 
pràctica en la C.I. del mes de maig (el punt 2n referit a donar compte dels motius pels 
quals s’autoritzaven les despeses no pressupostades al 2015 que eren objecte 
d’expedient de reconeixement de crèdit.). També és important remarcar el compromís 
del Govern a acabar amb la pràctica de les subvencions encobertes sota la fórmula de 
pagar directament els proveïdors d’entitats; es promourà la firma de convenis i la 
inclusió de les despeses d’aquests convenis en el pressupost anual. No els agrada que 
la modificació de crèdit assumeixi pràcticament la meitat de les factures a pagar a través 
del fons de contingència; d’aquesta manera liquidem la nostra capacitat pressupostària 
d’afrontar contingències o imprevistos, que segur que n’hi haurà al llarg de l’any. No els 
agrada que es restin 300.000 € del contracte amb ILNET, perquè això vol dir una ciutat 
encara més bruta. Ni els agrada que s’aprofiti la modificació per augmentar partides, 
com la de gespa artificial dels camps de futbol mentre que altres com les de Festes 
populars s’han de disminuir. Són tres raons massa de pes com per donar suport a la 
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modificació de pressupost. Però, no volem deixar sense eines la responsable de l’àrea 
econòmica de la Paeria per poder pagar el que es deu als proveïdors. Sobre el 
reconeixement de crèdit l’equip de govern ha pres el compromís davant aquesta 
corporació (i, per tant, davant la ciutat) que s’ha acabat la pràctica de fer despeses no 
pressupostades; si cal fer-les, prèviament s’han de justificar davant la C.I., en la qual 
tots els grups municipals discutiran la seua conveniència i, si és el cas, les autoritzaran. 
Complint així el que marca la llei i el cartipàs municipal. Fins ara les coses no s’han fet 
correctament i s’ha faltat a un dels principis de bon govern bàsics en Ciència Política i 
Administració Pública, com és que el governant ha de tenir present la bona fe de 
l’encàrrec, és a dir, la confiança que la ciutadania diposita en ell. Els proveïdors de 
serveis o de subministraments als quals els deu diners la Paeria confiaven cobrar, i els 
toca cobrar. Veient la ja famosa llista de 72 pàgines amb la relació de factures pendents 
que es passen a reconeixement de crèdit, i que estan registrades des d’1 de gener de 
2015 fins a 17 de març d’engany, es pregunta: d’on treu el Paer en Cap que la mitjana 
de pagament és a 34 dies? (explica alguns casos concrets de retards). Comenta que la 
proposta de reconeixement de crèdit ha variat entre la seua discussió a la comissió 
informativa i la discussió en Ple (no té clar si és ajustat a norma.). Malgrat tot no vol 
posar entrebancs perquè els proveïdors cobrin: volen facilitar que la gent cobri el que se 
li deu i alhora vol manifestar amb el seu vot la disconformitat amb com s’ha fet aquesta 
despesa, per això s’abstindran de votar els tres expedients.  
 
La Sra. Ribes recorda que per segona vegada ens trobem davant la proposta 
d’aprovació de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits. Amb caràcter previ, 
explica que un expedient d’aquest tipus es fa per poder pagar de manera oficial totes 
aquelles despeses que no han seguit el procediment adequat per ser comptabilitzades. 
Els proveïdors s’han obligat correctament davant l’Administració, que és qui no ha 
actuat correctament. Cal considerar que la responsabilitat que avui estem davant aquest 
procediment no és de cap creditor, sinó fruit d’una deficient gestió de les àrees que han 
generat aquestes factures. És molt difícil fer una comptabilitat mil·limètrica; malgrat això, 
el fet de tenir 1.630.000 € en factures marca una diferència abismal. L’expedient de 
reconeixement de crèdits hauria de tenir un caràcter excepcional, no ser una pràctica 
reiterada i alarmant. Davant aquesta situació hi caben dues opcions: La primera, atacar 
l’equip de govern, encara que aquestes actituds impliquin a uns proveïdors que 
necessiten cobrar perquè els seus negocis funcionin; fer servir aquests proveïdors 
contra l’equip de govern. Creu que aquest posicionament és fàcil, demagògic i frívol; 
implicaria jugar amb els negocis i vides d’unes persones que no tenen res a veure amb 
la gestió del Govern. Les factures s’han de pagar de totes les maneres: mitjançant 
aquest procediment o amb un procediment judicial que comportarà també pagar les 
costes. Creu que el posicionament d’alguns grups en aquest sentit és força incoherent. 
La segona opció és menys visible, menys vistosa i més difícil d’explicar; però, és per la 
qual ha optat el Grup de C’s. Cal seure, fer números i forçar l’equip de govern, perquè 
assumeixi un seguit de condicions amb relació a la gestió econòmica. Fruit d’aquest 
esforç s’ha aconseguit un acord. A partir d’ara cadascuna de les àrees gestores, 
regidories i organismes autònoms hauran de fer un informe mensual sobre l’estat 
d’execució del seu pressupost; també hauran d’indicar si hi ha despeses o factures amb 
més de tres mesos d’antiguitat. Tots els grups de l’oposició hauran de tenir accés a 
aquesta informació. També s’ha acordat que en cas de detectar una possible manca de 
recursos o partida per fer alguna activitat prevista, no podrà dur-se a terme fins que no 
s’hagi aprovat la corresponent dotació pressupostària. Mensualment es donarà compte 
a la Comissió de la relació de factures entrades en el registre en el mes anterior. L’equip 
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de govern adequarà la seva actuació al pressupost aprovat, sense que es puguin 
adquirir compromisos de despesa superiors al pressupost aprovat. Es prioritzarà la 
implantació d’un procediment de tramitació de factura electrònica per acabar amb les 
factures als calaixos. Aquests acords beneficiaran a tots els grups municipals. És menys 
vistós que la moció de reprovació aprovada; però, és molt més ambiciós. L’oposició ha 
de ser responsable; aconseguir fets i resultats que solucionin els problemes. Creu 
incoherent que algun grup voti en contra al reconeixement de crèdits i doni suport a 
l’expedient de modificació, en perjudici dels proveïdors i a canvi d’algun acord puntual. 
C’s ha aconseguit compromisos que beneficien tots els grups, sense contraprestacions. 
No els agrada la gestió econòmica del govern municipal, tot i que això no ha de 
comportar que els proveïdors es quedin sense cobrar. Cal canviar la gestió econòmica 
de la Paeria i per això s’ha volgut arribar a un acord en aquest sentit.  
 
 
La Sra. Salmerón  també fa referència a la retirada de l’expedient de reconeixement de 
crèdits del Ple anterior, que ara torna amb gairebé les mateixes circumstàncies. Diu que 
és pràctica habitual de l’equip de govern el fer despeses sense partida pressupostària; 
cada any s’arrosseguen un bon nombre de factures sense pagar que s’inclouen en el 
reconeixement de crèdits. És una dinàmica que ha estat criticada per l’oposició en 
reiterades ocasions. Recorda que el mes de novembre es van aprovar factures per més 
d’1,7 milions d’euros i ara s’augmenten en 1,6 milions més. Els proveïdors no han de 
cobrar un any i mig més tard, ho han de fer d’acord amb la llei de morositat, en 60 dies. 
S’està incomplint constantment el Cartipàs (llegeix l’apart relatiu a la certificació de 
crèdit previ a la realització de despeses). Fa un mes es va demanar, amb la moció de 
reprovació, un seguit de mesures per acabar amb aquest costum i evitar desviacions 
pressupostàries. A dia d’avui no s’han explicat els motius per l’autorització d’aquestes 
despeses sense partida, ni s’ha proposat cap mesura concreta per complir el Cartipàs. 
L’acord amb C’s no fa més que transcriure allò que el Cartipàs diu. L’equip de govern ha 
hagut que reconèixer que les coses no s’han fet bé. Considera que la modificació 
pressupostària és insuficient i no està d’acord amb la desaparició del fons de 
contingència. No poden votar a favor; però, amb un esperit positiu i pensant amb els 
proveïdors, s’abstindran de votar els dos expedients. Espera que es compleixi el 
Cartipàs i que el reconeixement de crèdit sigui una pràctica extraordinària.  
 
La Sra. Mínguez  considera que es repeteix el debat del passat plenari i cal situar-lo en 
el punt adequat. Només es fixa el debat en l’expedient de reconeixement de crèdits, del 
qual la meitat de l’import correspon a grans empreses subministradores; per aquest 
import d’1,6 milions d’euros es diu que la gestió econòmica de l’Ajuntament és un 
desastre. Tenim un pressupost de 150 milions d’euros i tramitem 10.000 factures en un 
any, que es paguen amb un període mig de pagament de 40 dies (són les dades fetes 
públiques pel Ministeri). El reconeixement és de 723 factures sobre les més de 10.000 
que es tramiten en temps i forma. Els polítics no han de fer d’interventors, tresorers i 
auditors; els discursos han de ser ideològics. La gran majoria de factures s’estan 
tramitant correctament i el pressupost es gestiona amb tota cura. No hi ha subvencions 
encobertes; tot es fa de manera clara i transparent. Si els grups de l’oposició poden 
trobar petites diferències (explica el cas d’un IVA prorratejat) és perquè disposen de la 
informació. Gestionem 150 milions d’euros. La informació facilitada té tota la credibilitat. 
Critica al Sr. González que qüestioni la transparència quan ha pogut controlar milers de 
decrets i ha formulat entre 700 i 800 preguntes; critica que no hagi fet públiques les 
respostes i es limiti a publicitar les preguntes. Darrera de cada pregunta feta hi ha una 



 
 

 39 

explicació tècnica. No pot admetre que es parli de pèssima gestió del pressupost de 
l’any 2015. Hi ha un expedient de reconeixement de crèdits d’1,6 milions d’euros sobre 
un pressupost de 150 milions. La modificació del pressupost és comptable, cap regidor 
de l’equip de govern ha participat en aquest expedient, perquè tenim el compromís de 
disminuir l’expedient de reconeixement de l’any proper. Fem servir el fons de 
contingència, perquè és una de les seves funcions; continua quedant consignació per 
atendre urgències. Explica que en la Diputació de Lleida es tramita un expedient de 
modificació cada mes que compta amb el vot favorable dels grups (inclosos els que són 
a la Paeria). Potser caldrà presentar una modificació cada mes. Explica que la reducció 
de la partida de la neteja respon a que han baixat les amortitzacions, no a que es 
disminueixi la neteja. Cal situar el debat en els seus termes.  
 
El Sr. González critica que les dades hagin estat facilitades en paper. Es manifesta 
indignat, perquè es negociï en qüestions que són prioritàries per a persones de la ciutat. 
No està d’acord amb el sistema de negociació i creu que en aquest cas la Crida-CUP ha 
obtingut un objectiu polític a canvi d’un vot a favor. La factura d’obres a la qual ha fet 
esment en la primera intervenció correspon a un enderroc al carrer Prat de la Riba 
(explica les dades) que es va adjudicar de manera directa i que ha suposat que passi 
per reconeixement de crèdit quan podia haver estat pagada amb càrrec a despeses de 
finançament afectat. El fet de disposar només de papers físics fa que no es disposin de 
bones eines per treballar. Agraeix la feina de C’s en tant que l’acord beneficia a tothom i 
no s’ha fet demanant res a canvi. Critica que no s’hagi comunicat als grups, mitjançant 
correu, el contingut d’aquest acord. Demana que es complexi el Cartipàs. Diu que si hi 
ha autorització de l’equip de govern a publicar les respostes a les preguntes, no tenen 
cap inconvenient a fer-ho, tot i que creu que hauria de ser l’equip de govern qui donés 
aquesta publicitat. Serà la ciutadania qui decideixi si la gestió econòmica de 
l’Ajuntament és la correcta.  
 
El Sr. Vilella  diu que té clar que si el seu grup estès al Govern, els proveïdors no 
trigarien un any a cobrar les factures; ho farien quan toca, cosa que l’actual equip de 
govern no ha estat capaç de fer-ho. No l’importa quin és el criteri d’aprovació de 
modificacions de crèdits a la Diputació, que tampoc van ser criticades mai pel Grup del 
PSC. Valora l’acord arribat amb C’s; però, no representa altra cosa que reiterar el que 
està previst en el Cartipàs i que calia haver fet des del primer moment. Complint el 
Cartipàs, el govern, es podria haver estalviat la moció de reprovació que va ser 
aprovada el passat Ple. S’abstindran de votar en aquest expedient, perquè consideren 
que les factures s’han de pagar; però, això no s’ha de fer tard i a costa de la ciutadania. 
Creu que la modificació de crèdit perjudica el conjunt de la ciutadania. Gairebé anul·lem 
el fons de contingència i traiem 300.000 euros de la partida de neteja viària. Per aquests 
motius s’abstindran de votar-ho.  
 
El Sr. Gabarrell  creu que la Sra. Ribes ha fet un discurs molt proper al de la Regidoria 
d’Economia; creu que té un concepte d’oposició una mica difús. La coherència no és 
patrimoni del Grup de C’s. El seu grup creu que el reconeixement de crèdits ha de tenir 
una funció d’atenció a emergències socials, necessitats educatives, de seguretat, etc. 
En aquests casos comptaran amb el seu vot favorable. L’actual expedient té 1 milió 
d’euros que no coincideixen amb aquesta filosofia: per això ho votaran negativament. La 
modificació de pressupost recondueix aquesta situació i compensa l’error de 
programació apostant per un recurs residencial per a dones en situació de violència 
masclista, cosa que consideren fonamental i prioritari. És un acord puntual que es 
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manifesta públicament, de manera transparent. Estan per la defensa de les classes 
populars i desfavorides.  
 
El Sr. Vega  respon a la Sra. Mínguez i explica que, es diguin o no subvencions 
encobertes, cal evitar els ajuts fora de la via ordinària i fora de pressupost o en espècie 
(són diners que es destinen a pagar proveïdors per serveis rebuts per les entitats), i això 
s’ha d’acabar. Cal regular-ho tot mitjançant conveni que serà un instrument més útil per 
a les entitats i per a la Paeria. Qüestiona que el càlcul del temps de pagament sigui 
simplement un producte de la ciència estadística; no és creïble la mitjana que ha 
explicat amb relació als endarreriments que han quedat explicats. Sobre la rebaixa 
d’aportació a ILNET, no creu que no es ressentirà el servei de neteja: es deixa de fer el 
programa Fem dissabte, que si es feia és perquè calia netejar més a fons, ja que la 
ciutat quedava bruta; aquesta setmana el Sr. Larrosa ha anunciat que es deixarà de fer. 
Critica que el Grup de C’s tingui debats amb l’oposició. S’arroguen haver aconseguit uns 
acords que no fan més que recollir allò que està previst en el Cartipàs o el que s’havia 
aprovat en la moció de reprovació aprovada en el Ple passat. C’s no es pot apropiar 
mèrits que no té ni aprofitar per fer rodes de premsa presentant un acord que mesos 
enrere deien que no calia.  
 
La Sra. Ribes  considera curiós que alguns grups diguin que l’acord al que ha arribat C’s 
amb el Govern reflecteix només els acords del Cartipàs quan, per altra banda, 
reconeixen que no s’ho han llegit o no s’ho han estudiat a fons. Al Cartipàs no hi 
consten alguns dels acords com el relatiu als criteris d’aplicació dels romanents de crèdit 
positius de 2015 en el corresponent expedient de modificació de crèdits (ho llegeix). 
Entre altres, es garanteix el respecte a tots els compromisos adoptats amb els grups en 
l’aprovació del pressupost i la garantia de despesa social. El Grup de C’s es considera 
oposició, la tercera força política de l’Ajuntament, la segona de l’oposició. Com a 
oposició tenien dos camins. O sumar-se a les mocions de reprovació o intentar 
comprometre l’equip de govern per a que a partir d’ara les coses es facin de manera 
correcta. C’s està en el saló de Plens per treballar en benefici de la ciutadania de Lleida 
i per intentar que tots els grups de l’oposició es vegin també beneficiats. Diu al Sr. Vega 
que si creu que l’acord no és beneficiós per a tots els grups de l’oposició i per a la 
ciutadania ho digui. Demana que es llegeixi l’acord amb deteniment. Insisteix que 
l’oposició té dues alternatives. La primera instal·lar-se en el no i reprovar l’equip de 
govern (cosa que es lícita). La segona és intentar que les coses funcionin, presentant 
alternatives, tal com fa el seu grup. Cal donar sortides perquè els proveïdors cobrin i per 
garantir que la propera modificació del pressupost respecti la prioritat de les partides 
socials. Seguiran fent una oposició responsable.  
 
La Sra. Salmerón  diu que no valorarà els acords de C’s amb l’equip de govern. Critica 
que aquest grup qüestioni a la resta dels grups de l’oposició. Reitera que els punts de 
l’acord esmentat estan recollits en el Cartipàs (explica en quines pàgines). De nou 
només hi ha garantit la no existència de reconeixement de crèdit pel proper any. Creu 
que el posicionament del Grup de CiU està prou clar. L’equip de govern ha reconegut 
que les coses no s’han fet bé. Espera que a partir d’ara es compleixi el Cartipàs, l’acord 
amb C’s i la resta de la normativa vigent.  
 
La Sra. Mínguez  explica que l’expedient de reconeixement no s’ha canviat després 
d’estar informat per la Comissió; només s’ha rectificat una xifra del primer expedient que 
es va enviar amb la convocatòria, no del que realment va ser informat. Reitera que la 
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modificació del pressupost és una eina més per a la gestió pressupostària, d’un 
instrument viu, sotmès a modificacions. Li sorprèn que hagi grups que a l’Ajuntament 
facin un cavall de batalla d’aquest instrument i no actuïn igual en altres institucions. 
Explica que les enquestes fetes sobre el servei de neteja han obtingut l’aprovat de la 
ciutadania. Els proveïdors cobren en el termini publicat pel Ministeri. Diu al Sr. Vega que 
acaba de rebre la notícia que la campanya “fem dissabte” està inclòs en el banc de 
bones pràctiques dels governs locals de Catalunya (juntament amb un projecte 
d’integració social de joves immigrants). La baixada de la partida de neteja no afectarà 
el servei de neteja urbà; afecta la partida d’amortitzacions. L’estadística sobre els 
pagaments mitjans dóna una lectura clara de les dades. El pressupost està gestionat 
d’una manera curosa; amb una Intervenció, una Sindicatura de Comptes, un Tribunal de 
Cuentas i donant compliment a totes les mesures previstes pel Ministeri. Agraeix l’esforç 
de tots els grups per fer viable l’expedient de reconeixement de crèdits i el de 
modificació del pressupost.  
 
El resultat de les votacions està transcrit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
 
Punt núm. 50. Aprovació de les bases reguladores i convocatòria 2016 del 
Concurs gimcana destí Europa de l’Ajuntament de Lle ida  
 
El Sr. Juvillà  diu que l’objectiu que pretén aquest concurs és conèixer diversos 
aspectes de la UE. És un bon moment per conèixer i debatre sobre la UE; saber si 
aquesta és la Unió que ens havien dit. Fa referència a les recents fotografies dels 
camps de refugiats o la repressió contra les persones que estan fugint de la guerra, la 
por i la fam; també fa esment a les ganivetes que tenim no gaire lluny o l’acord amb 
Turquia que qualifica de vergonyant. Pregunta si aquests aspectes de la UE seran 
tractats en la gimcana. També fa esment i critica la directiva Bolkestein que ataca les 
normatives protectores del medi ambient o els drets dels treballadors. Pregunta també si 
en la gimcana es parlarà de què és el TTIP, tractat que ha estat rebutjat per aquest Ple. 
Creu que no es tractaran totes aquestes qüestions i es farà propaganda d’un model 
d’Europa que el seu grup no comparteix. Aposta per una Europa oberta, solidària i 
cooperativa. Donarien un sí a una gimcana de debat sobre el model de l’Europa que 
volem. S’abstindran de votar aquest punt, perquè, malgrat les deficiències, és una bona 
manera d’interrelacionar els joves i permet aportar als guanyadors un premi amb finalitat 
d’aprenentatge dels alumnes. 
 
El Sr. Osorio  explica que aquesta gimcana respon al 30è aniversari de la nostra 
pertinença a la UE i és bo que els joves coneguin què significa pertànyer a Europa, cosa 
que ens ha aportat tot un conjunt de valors cívics i democràtics, més enllà de qualsevol 
lectura ideològica. És bo tenir sentit crític amb les decisions que es puguin prendre en el 
si de la Unió. Creu que aquesta iniciativa s’hauria de deslligar dels postulats ideològics 
de cada grup. Europa és el conjunt, tota la seva ciutadania. La iniciativa de la gimcana 
té com a únic objectiu donar a conèixer què significa Europa, la UE i la nostra interacció 
amb la resta de països veïns. Sense fer cap altre judici de valor, el Grup de C’s donarà 
suport a la iniciativa. 
 
El Sr. Peris  creu que el Sr. Juvillà confon la proposta: estem parlant de les bases per fer 
una gimcana. Des de l’any 1990 l’Ajuntament celebra el dia d’Europa. Aquest dia 
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commemorem un espai de col·laboració interinstitucional dins la Unió. Des de fa 12 
anys s’organitza aquesta gimcana, adreçada a alumnes de 1er. curs de Batxillerat. És 
una proposta formativa i pedagògica en forma de joc, per conèixer diversos aspectes de 
la UE. Els continguts de la gimcana són formatius, també adreçats a promoure l’esperit 
crític dels estudiants. Es vol donar a conèixer les iniciatives que fa la UE i el 
coneixement de les institucions europees i de la història d’Europa. Aquestes institucions 
poden tenir mancances i cometre errors; això no ens ha d’impedir la tasca de difusió 
entre la nostra joventut. Explica les dades de participació en aquesta gimcana des del 
seu començament. Aquesta prova ha estat recollida en el catàleg d’activitats de la UE 
com una bona pràctica. És una bona eina per atansar la UE als nostres joves.  
 
El Sr. Juvillà  creu que cal no confondre Europa amb la Unió Europea; són coses 
diferents. Creu que seria interessant obrir un debat sobre diversos aspectes de la UE i 
quina és l’Europa que volem. Proposa tres qüestions a debatre: Indomeni, Bolkestein i 
TTIP.  
 
S’aprova amb 25 vots a favor i 2 abstencions del Grup Municipal de la Crida-CUP. 
 
 
 
Punts núm. 51 i 52. Aprovació inicial modificació p untual del PGL (SUR 42) i 
aprovació conveni amb Eurofund Investiment La Villa  SL i modificació de 
l’ordenació urbanística sector SUR 52. Debat conjun t 
 
El Sr. González  fa referència al debat de la Comissió Informativa del passat mes de 
desembre. Explica el contingut de la modificació del PGL i del conveni. Eurofund només 
es compromet a pagar 1,2 milions, amb un caràcter finalista. Tots dos expedients van 
juntament amb l’expedient de modificació del SUR 42 de Torre Salses per la creació 
d’un espai comercial patrocinat per la Paeria, que es va aprovar per Junta de Govern i 
que ha estat en període d’al·legacions. Explica que el seu grup ha presentat 6 
al·legacions per adequar-lo i, si és possible, paralitzar-lo. El Comú votarà en contra de 
tots dos expedients. La modificació del Pla afecta a un carrer que porta al no res. La 
memòria de la modificació diu que aquest carrer és fonamental per l’estructura viària de 
la ciutat i pel seu funcionament i permet la connexió directa del centre a la variant Sud. 
A torre Salses avui en dia no hi ha cap veí. Aquesta actuació propicia altres 
modificacions per garantir que el sòl del vial sigui gratis per l’Ajuntament a canvi de 
facilitar que l‘actual propietari pugui fer 114 habitatges (38 protegits). Altra consideració 
és que no es podran introduir 5.550 m2 de zona verda en el nou polígon d’actuació i es 
posaran en el SUR 42. En l’expedient d’avui manquen aquests metres de zona verda. 
Les despeses d’urbanització hauran de ser pagades pels propietaris, que a canvi tindran 
un aprofitament immobiliari que es valora en 1.680 euros/m2 de sostre. Això no ho 
necessita una ciutat que té 1.200 habitatges buits. Sobre el conveni diu que és clar que 
la promotora es compromet a pagar 1,2 milions d’euros per ajudar a la construcció del 
nou vial; però, sempre i quan es donin –juntes- un seguit de condicions (les explica i 
llegeix el text). Són quatre condicions, alguna de les quals depèn del Ple i altres de la 
Generalitat o altres circumstàncies. Hi ha molts factors que poden fer no viable el 
conveni; tot i això, es porta avui a l’aprovació. Explica la incorporació dels 5.550 m2 de 
zona verda, la cessió gratuïta de terrenys per la construcció de terraplens i el pagament 
mínim d’1,2 milions d’euros si es posa a la venda els terrenys de l’Ajuntament en el 
sector. Sembla que la promotora té acordat amb els actuals propietaris la compra de 
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tots els terrenys de Torre Salses. Aquestes aportacions només serviran per finançar la 
part central del vial (amb 4 carrils de trànsit rodat, un carril bici i la vorera). Caldrà 
ampliar l’actuació fins als 4 carrils, quan avui en dia amb 2 carrils és suficient. Malgrat 
parlar de l’atonia del mercat immobiliari els promotors plantegen fer 400 habitatges més. 
No entén el suport de C’s a un plantejament que no compta amb estudis d’impacte de 
les implantacions comercials; continua demanant aquest estudi d’impacte múltiple. 
 
La Sra. López  explica que les propostes que avui es debaten van quedar sobre la taula 
al Ple de desembre. Amb el desdoblament i perllongació del vial objecte de la 
modificació del PGL es permetrà la connexió viària directa des del Centre fins a la 
variant Sud i els barris de la Bordeta i Magraners amb el barri de Cappont i el Centre 
Històric. Amb el conveni, l’empresa promotora es compromet a contribuir de manera 
important al finançament del cost d’execució de les obres corresponents al 
desdoblament del vial (amb un import d’1,2 milions d’euros, sobre 2,2 milions de 
pressupost). Els dos expedients estan vinculats a la modificació puntual del Pla Parcial 
SUR 42, pendent d’aprovació definitiva amb les esmenes demanades per la CTU de la 
Generalitat. El projecte que es proposa ha de potenciar el desenvolupament urbanístic 
de la ciutat, en especial el del Sector SUR 42, on està prevista la creació d’una gran 
zona comercial i de lleure entre els barris de la Bordeta i Magraners. Aquesta zona 
podrà donar sortida a un Sector que havia d’unir els dos barris, amb una superfície 
destinada a ser una nova zona d’expansió de la ciutat que es va aturar per la crisi. El 
seu grup considera positiva la possibilitat de desenvolupar projectes d’aquest tipus a la 
ciutat; entenen que es dinamitzarà l’activitat comercial i el nombre de potencials 
consumidors i es crearà ocupació. Així ho han avalat els informes d’oferta i demanda 
comercial que s’han fet i que ara coneixem. Els estudis diuen que hi ha una fuita de 
capital de gairebé 500 milions d’euros, amb una àrea d’influència de 450.000 habitants. 
Són conscients que els comerciants estan preocupats per la implantació d’aquestes 
noves superfícies i defensen un model comercial que també compta amb el suport del 
PP. Defensen el comerç de proximitat i tradicional; entenen que els models són 
perfectament compatibles en una ciutat moderna que també pot disposar de superfícies 
mitjanes. Per aquests motius votaran favorablement els dos expedients.  
 
El Sr. Juvillà  recorda que en el Ple del passat desembre es van retirar aquests 
mateixos punts de l’ordre del dia. Durant aquest temps no s’ha fet cap modificació a les 
propostes. No han de variar, doncs, el seu posicionament. L’única diferència des del 
desembre ha estat el debat. El seu grup va demanar un Ple extraordinari per debatre 
sobre el model comercial de Lleida; aquest debat ha estat demanat per altres grups i per 
agents socials de la ciutat. Cal ser valent i afrontar aquest debat, públic, obert, amb 
participació de sindicats i agents socials. No es pot modificar aquest model per la porta 
del darrere. Estan a favor del vial que uneixi el centre de la ciutat amb Magraners; no 
estan d’acord amb les condicions del conveni que acompanyen. Cal definir el vial en el 
nou POUM, amb els processos de participació ciutadana corresponents. Les dues 
propostes volen capgirar el model comercial de la ciutat; conformen una gran operació 
immobiliària que és el model de ciutat que es defensa des de l’equip de govern, un 
model de ciutat que fonamenta el seu creixement en operacions de construcció, pròpies 
dels anys 2006 o 2007 i que recorden altres polítics que van fer d’aquest sector el motor 
del creixement (explica el cas del País Valencià o el de Catalunya en termes generals). 
Aquest model s’acaba. Votaran que no als dos punts associats a Torre Salses i també 
estan en contra de la modificació puntual del PP del SUR 42. Representen un canvi del 
model de ciutat que planteja el Pla General existent i posen en perill el model comercial 
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de la ciutat. El no a Torre Salses és un no a un model comercial que es vol repetir en 
l’ARE de Carrefour, operació a la qual també s’oposen.  
 
El Sr. Vega  comença la seva intervenció dient que votaran no als dos expedients. Pel 
que fa a la Modificació puntual del Pla d’Ordenació Urbana per reajustar l’accés al 
polígon SUR42 diu que en un moment en què està aturada, o gairebé, la revisió del 
POUM iniciada l’any passat, no té sentit fer modificacions urbanístiques parcials. 
Considera que aquesta modificació es fa en aquest moment per fer una modificació, per 
la porta del darrere del vigent PGL. Amb la finalitat de facilitar la implantació d’una gran 
àrea comercial, tot i tenir les associacions del ram en contra i quan el debat del model 
comercial a Lleida ni tan sols s’ha endegat. L’equip de govern i alguns grups municipals 
tenen un interès inusitat a desenvolupar urbanísticament aquest i altres sectors de la 
trama urbana, allunyats del centre de la ciutat, i a implantar-hi grans àrees comercials. 
S’ha reconegut des dels serveis d’Urbanisme de la Paeria, que en aquests sectors hi ha 
persones físiques i empreses que hi han invertit, han comprat terrenys. 
Qualifica d’interès inusitat el d’implantar grans àrees comercials en sectors allunyats del 
centre de la ciutat. Diu que quan hem parlat de l’EMU, hem fet referència a unes 
inversions fetes per l’empresa, a compte del desenvolupament del Pla de l’Estació: 
21,9M d’€ que des de la Gerència i des de l’àrea d’Economia de la Paeria es preveu  
recuperar cobrant-los algun dia a qui desenvolupi el Pla Especial de l’Estació; aquesta 
ubicació permetria un àrea comercial ben cèntrica. L’Ajuntament podria recuperar els 22 
M d’€ enterrats a l’entorn de l’estació i, de pas, s’operaria un canvi diametral al model 
comercial especulatiu que ara es pretén defensar. Per aquests motius votaran que no a 
la modificació puntual de POUM. També votaran en contra del conveni perquè és la 
demostració més clara que l’alcalde i els grups favorables a les grans àrees comercials 
exteriors volen tirar pel dret. El conveni no només conté acords sobre la participació 
d’aquesta empresa en el finançament del vial, sinó també sobre la modificació del 
Projecte de reparcel·lació i es formalitza el compromís de tramitació de l’informe sobre 
la iniciativa empresarial de l’empresa. No es vol atendre a debats i a estudis més 
aprofundits i amplis sobre el model comercial de la ciutat, que és el mateix que dir sobre 
el model de ciutat, es reclamen estudis més amplis i aprofundits. Els estudis són 
parcials, no analitzen l’impacte del canvi de model comercial de la ciutat. Cal una 
complementació que continuaran reclamant. Creu que és mala sort que el vial del qual 
parlem hagi rebut el nom de Víctor Torres; l’estimat i admirat Víctor, qui sovint deia que 
“els enemics que no hem de perdre de vista mai són les tres principals xacres de la 
democràcia: la demagògia, la incompetència i la immoralitat”. Flac favor a la seua 
memòria. 
 
El Sr. alcalde  considera desafortunada aquesta associació que ha fet el Sr. Vega amb 
relació a la denominació del vial, dedicat al Sr. Victor Torres amb tot l’afecte.  
 
El Sr. Osorio  diu que el seu grup defensa l’interès general i escolta la ciutadania, sense 
excepcions i sense fer cap mena de distinció (teixit comercial, ciutadania, etc.). Demana 
rigor i objectivitat i que no es facin lectures interessades. Aquests expedients tenen a 
veure amb la perllongació del vial; el debat comercial és molt sensible i se’n pot parlar. 
Ara el debat es centra en un vial previst en el Pla General, que forma part de la trama 
urbana de la ciutat i connecta barris com Cappont, Magraners i Bordeta amb el centre 
de la ciutat. En aquest punt no es discuteix el model comercial. Votaran a favor atesa la 
necessitat de poder accedir al centre de la ciutat i millorar la connexió entre barris.  
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El Sr. Postius  avança que el posicionament del seu grup serà negatiu a les dues 
propostes. No comparteix la manera de gestionar els tres expedients que hores d’ara hi 
ha, pel que fa a la potencialitat de desenvolupament comercial: Torre Salses, Carrefour i 
Vall Rufea. Tampoc comparteix que es preguin decisions sense consens i sense diàleg 
amb totes les parts. Els comerciants també són ciutadans. Recorda que fa un any el Sr. 
Larrosa va explicar als grups el projecte comercial de Carrefour i es va decidir que 
quedés sobre la taula fins que no hi hagués un consens de ciutat sobre el model 
comercial. No es van tancar a mesures per reforçar la capitalitat comercial de Lleida, 
però amb consens amb totes les parts implicades. El tema comercial va despertar 
polèmica durant la campanya electoral. Al mes de setembre es va explicar el projecte de 
Torre Salses que no els semblava malament; malgrat això, les entitats representatives 
dels comerciants van demanar que abans de decidir si l’alternativa era oportuna calia fer 
uns estudis comercials (que havien de ser licitats públicament). L’equip de govern va 
actuar unilateralment en aquesta qüestió i per això el seu grup va plantejar un 
contenciós administratiu contra aquest procés. Defensen un model comercial que reforci 
la capitalitat; que garanteixi el comerç de proximitat per al conjunt dels barris de la ciutat; 
que la implantació dels nous models comercials potenciï els dos principals eixos 
comercials (Eix i Zona Alta i també Viàlia); que acabi amb las modificacions puntuals del 
PGL que s’ha fet durant els darrers anys i que ha creat problemes de mobilitat en alguns 
punts de la ciutat i que el debat del model comercial es fes en el marc del nou 
planejament general. CiU va ser l’únic grup que va fer aportacions a l’avanç de 
planejament en el sentit de valorar la necessitat de definir un nou model comercial. 
Ningú discuteix que cal reforçar la capitalitat comercial i que cal facilitar la implantació 
d’equipaments comercials de format mitjà o gran. Hi ha discrepància en quant al model 
que proposa el Govern que allunya del centre aquests equipaments comercials; CiU 
aposta perquè estiguin ubicats a les zones més cèntriques per crear sinèrgies. Creu que 
els estudis fets fins ara són incomplerts; no valoren l’impacte que tindran els nous 
equipaments. No sabem què passarà amb el projecte de Carrefour ni com acabarà la 
tramitació urbanística de Vall Rufea. El Pla de l’Estació requeriria un planejament per 
acabar-ho de desenvolupar de manera prioritària. Critica que es portin a aprovació 
aquests expedients amb tanta celeritat. Comenta les objeccions que ha presentat la 
Generalitat en el marc de la CTU i demanen còpia de l’informe que ha emès la 
Comissió. Lamenta que el Govern no aposti pel diàleg i pel consens i no hagi intentat 
arribar a un acord. Creu que no podem evitar el necessari debat per definir un model 
comercial per a la ciutat de Lleida; per això ho tornen a demanar.  
 
El Sr. Larrosa  creu que en aquest debat s’ha volgut jugar a la confusió. Estem davant 
d’un debat de caràcter urbanístic: no és un debat nou. Aquesta qüestió ha estat parlada 
des de l’any 1995, quan es va començar a treballar en el PGL que va ser aprovat l’any 
1999 i que està vigent avui en dia. En aquell moment ja es va preveure el vial de la 
Bordeta, avui denominat de Víctor Torres. La pregunta que ens hem de fer és per quin 
motiu no s’ha pogut fer aquest vial fins ara. El PGL vol avançar en termes de cohesió 
urbana i cohesió social i ambiental. Planteja la millora en les dotacions d’habitatge i 
d’equipaments i en la millora de la mobilitat. Avui estem parlant de com hem d’ordenar el 
sector de la Bordeta que ha de permetre encaixar el centre urbà amb els barris de 
Cappont, Magraners i Bordeta i la Variant Sud. La modificació del PGL té com a objectiu 
fer possible aquest carrer, la perllongació del vial de Víctor Torres. Parlem de 730 
metres d’asfalt, 20 metres d’amplada, pas de vehicles, vianants i bicicletes, etc. Es vol 
ordenar el carrer Palauet i els adjacents i permetre la continuïtat d’un vial. Hem de 
captar 12.000 vehicles diaris que no circularan per altres carrers de la ciutat. Parlem de 
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millorar les comunicacions i facilitar la interconnexió dels tres barris amb el centre; 
ordenar una part de la ciutat que estava pendent i que ara només comptava amb un vial 
provisional. Anem a fer la darrera gran avinguda que preveu el planejament vigent. 
Parlem de fer habitatges i, addicionalment, habitatges de protecció publica. Els veïns 
dels tres barris afectats per aquest vial, guanyaran confort i qualitat de vida. Hi ha un 
objectiu social; el traçat actual del vial suposava unes afectacions a habitatges que feien 
que el cost fos inassolible. La desafectació d’habitatges estalvia 900.000 euros. Fer 
aquests carrers, amb la proposta que es sotmetrà a votació, suposa 4,9 milions d’euros 
d’inversió. És una opció estudiada i parlada amb els sectors implicats: els veïns i els 
propietaris afectats per la modificació. Això no és demagògia, ni incompetència ni 
immoralitat. Si algun grup ha canviat el seu posicionament, és perquè tenia alguna raó 
política. L’expedient ha estat informat favorablement en la Comissió i avui es proposa 
iniciar una tramitació per fer possible un sistema viari bàsic que requereixen els barris 
de Cappont, Magraners i Bordeta i que afecta 16.000 persones. Si a més som capaços 
d’aconseguir que algú ens ajudi a pagar el vial també és un element positiu; es fa amb 
total transparència, amb un conveni que és conegut per tothom. Si no es donés la 
llicència comercial el Govern continuaria posant sobre la taula la necessitat de dotar 
pressupostàriament l’execució d’aquest vial.  
 
El Sr. Talamonte  creu que el Sr. Larrosa ha intentat desviar el debat. Al pressupost 
només tenim 1,2 milions d’euros per un vial que costa gairebé 5 milions. Fem un vial de 
quatre carrils en una zona on no hi ha res, tot i que el Govern digui que és prioritari. 
També qüestiona l’expansió urbanística quan a la ciutat tenim 1.200 habitatges buits. El 
debat està lligat de ple amb el model comercial. Ni la proposta de conveni ni el vial 
estarien sobre la taula si no hi hagués un inversor que vol fer un centre comercial a 
Torre Salses. Creu que el PSC fa una campanya publicitària d’un inversor privat, amb 
seu a Luxemburg. El Govern ha negat dues vegades el fer un informe d’impacte. 
Qualifica aquesta actitud d’irresponsable. L’alcalde té una responsabilitat contreta amb 
tota la ciutat. Fa un any es deia que la zona de Copa d’Or havia de ser la gran zona 
d’expansió comercial i d’oci de la ciutat; ara resulta que és una implantació desordenada 
de mitjanes superfícies i la zona de Torre Salses serà la gran zona d’expansió 
comercial. Creu que ha existit voluntat de manipulació dels estudis comercials; critica el 
mecanisme de licitació i el fons dels estudis en què s’ha exclòs l’anàlisi de futur. També 
critica la manera en què s’han fet públics, en reunions separades perquè no hi hagués 
debat. S’han manipulat els números, incloent en la fuita d’oferta la compra on-line. Els 
estudis no aporten cap tipus de fórmula per calcular com han arribat a les conclusions a 
les quals han arribat; creu que l’estudi de demanda té poc rigor i deixa molt que desitjar. 
Demana responsabilitat i que no es permeti cap implantació comercial sense un estudi 
d’impacte i en el marc del nou POUM. Creu que el que li passi a la ciutat amb la 
modificació del model comercial serà responsabilitat de l’alcalde.  
 
El Sr. alcalde  diu que no hi ha cap centre comercial projectat al SUR 42, sinó un parc 
de mitjanes superfícies; s’ordenaran les mitjanes superfícies de la ciutat. Cap portaveu 
municipal ha dit que el SUR 5 (Copa d’Or) és una zona comercial i d’esbarjo; és una 
zona fonamentalment residencial i també amb equipaments comercials.  
 
La Sra. López  diu que és cert que avui estem aprovant uns projectes urbanístics: un 
vial. Però, no ens podem enganyar, té una vinculació molt directa amb el model 
comercial de la ciutat. Tots sabem que el conveni amb Eurofund comporta que el 
finançament de part del vial es fa a canvi que l’empresa pugui instal·lar unes superfícies 
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comercials. És una qüestió urbanística i també del model comercial. El Grup del PP 
defensa un model comercial que resolgui el que siguem una de les capitals de l’Estat 
amb menor índex de grans superfícies comercials. Tenim 12,5 m per 1.000 habitants; a 
la resta de Catalunya és de 200 m. i a la resta d’Espanya de 300 m. Són dades reals. 
Estem parlant avui d’un model de mitjanes superfícies i de com regular la seva ubicació 
a la ciutat. Amb les dades que tenim no té per què ser incompatible el projecte de Torre 
Sales amb el desenvolupament del Pla de l’Estació. Els estudis avalen que la creació 
d’aquests establiments seran un pol d’atracció de nous consumidors que ara marxen a 
comprar a altres ciutats. Creu que si tots els consumidors (i els comerciants també ho 
són) poden sortir beneficiats de que hagi més implantacions comercials, el benefici serà 
per a tothom. No és incompatible el model de comerç tradicional amb la implantació de 
grans superfícies, com ha passat en altres ciutats. Recorda que els tres barris més 
afectats per aquest vial han fet consultes i estan absolutament d’acord amb aquest 
projecte, perquè entenen que suposarà una millora pels seus barris.  
 
El Sr. Juvillà  insisteix que estan d’acord en fer un vial que millori l’accés als barris, el 
que no els agrada és la resta de condicions que acompanyen la proposta. Quan un grup 
comercial posa fons per fer un vial és perquè té un interès. Diu que portem una hora 
discutint sobre el model comercial (no sobre vials). Insisteix que cal un debat sobre el 
model comercial, obert a tothom. Emplaça l’equip de govern que es comprometi a fer 
aquest debat públic, amb participació de tots els implicats.  
 
El Sr. Vega  diu que la Sra. López, en la seua intervenció, n’ha fet una freda i una de 
calenta. La calenta: situar el debat, esmentant el Sr. Larrosa, ja que no parlem 
d’urbanisme, sinó de comerç. La freda és que no tenim perfilat el model comercial de la 
ciutat i la Sra. López planteja ampliar-ho al Pla de l’Estació i als altres projectes 
existents. Als barris de La Bordeta, Cappont i Magraners no han fet cap consulta ni han 
preguntat als veïns sobre els convenis que han signat. Creu que és el Sr. Larrosa, qui 
juga al joc de la confusió. Si només hem de parlar d’urbanisme, quin rol juga Eurofund? 
Si paga un vial és per algun motiu. No creu que hi hagi 16.000 persones afectades per 
aquest vial, en una zona on no hi viu ningú. La part més afectada és una zona que 
abans eren camps de conreu i que ara no manté ni un sol propietari que sigui l’antic 
conreador. Algú ha comprat per invertir i vol treure un rendiment a aquesta inversió. El 
pressupost no estava previst en conveni amb Eurofund. El vial porta on es vol fer una 
gran àrea comercial. No es resol cap problema de mobilitat, perquè els vehicles que 
entrarien pel vial entren ara per l’antiga N-II. Si una empresa inverteix en un vial és 
perquè l’interessa, en un projecte de dubtós interès públic que no hem pogut avaluar per 
manca d’un estudi en aquest sentit. El Sr. Larrosa diu que és desafortunat parlar de 
demagògia, incompetència i immoralitat; amb el seu discurs dóna sentit a parlar en 
aquests termes. Víctor Torres és una gran figura, patrimoni de tothom en la història de 
Lleida i de Catalunya, que va permetre la pervivència de la Generalitat a l’exili. Insisteix 
a dir que Víctor Torres no es mereix veure el seu nom barrejat amb aquesta simfonia de 
la confusió. 
 
El Sr. alcalde  demana que no se’l negui la potestat de defensar la figura de Víctor 
Torres, del qual va aprendre el respecte institucional més exquisit (entre altres valors 
democràtics). Creu que és un honor que un vial que connectarà tres barris de la ciutat 
estigui dedicat a Víctor Torres.  
 
El Sr. Osorio  manifesta que el seu grup entén aquests dos expedients com una matèria 
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urbanística, que té a veure amb la connexió dels barris de la ciutat. No és aliè el debat al 
model comercial en conjunt; però sembla que aquest s’hagi concentrat entre decidir si 
es volen o no les superfícies comercials de Torre Salses. Si els grups tenen com a 
màxima la participació ciutadana, no es pot menystenir els representants de les entitats 
veïnals. Aquests representants pregunten també la ciutadania quina és la seva opinió i 
cal tenir-los en consideració. L’opinió dels veïns és valuosa. Podem parlar de quina és la 
millor manera de connectar els barris de la ciutat i articular la ciutat. Una via de gran 
capacitat pot facilitar el trànsit de vehicles pesants. Aquests dos expedients es 
cenyeixen a qüestions relacionades amb el model urbanístic. 
 
El Sr. Postius  creu que al Sr. Osorio no l’interessa parlar de comerç i per això torna a 
insistir que es tracta d’un debat urbanístic. Avui estem parlant que, amb la construcció 
del vial i el conveni que es vol aprovar, s’acaba de complimentar l’expedient que farà 
possible el SUR 42. Aquest vial i el conveni estan relacionats directament amb el SUR 
42. El Grup de CiU va canviar de posicionament, perquè el Sr. Cerdà va acudir a una 
reunió on hi eren representants de patronals, sindicats i agents socials de la ciutat que 
van demanar que abans de prendre aquesta decisió es fessin els corresponents estudis 
comercials. El seu grup no té cap problema a consensuar les decisions, escoltant 
tothom. No sap per quin motiu hi ha tanta presa per aprovar aquests expedients i no hi 
ha voluntat del Govern per seure a negociar i dialogar. No entén que no s’hagi tornat a 
parlar de la qüestió en la Comissió d’Urbanisme; calia intentar arribar a acords. S’està 
decidint implícitament un model comercial. Critica que fins ara s’hagin fet diverses 
modificacions puntuals del planejament general a mesura que hi havia interessats. Per 
aquest motiu s’havia demanat saber quin seria l’impacte de cadascun dels projectes 
comercials que tenim sobre la taula. Pregunta què es farà amb el projecte de Carrefour. 
Cal definir un model comercial en el marc del nou POUM. Fa referència a un recent 
manifest en el qual es demanava aconseguir un model comercial de ciutat competitiu, 
atractiu i adaptat a les necessitats dels consumidors i del territori. Trobaven a faltar un 
estudi d’impacte ambiental i social al qual es va comprometre el propi Ajuntament; 
aquest estudi és necessari per arribar a un consens sobre les implantacions comercials 
en llocs perifèrics. Cal un equilibri que permeti la convivència entre el comerç tradicional 
i disposar d’una oferta comercial competitiva i moderna. El nou POUM és el moment per 
definir aquest model comercial de la ciutat. No entén per quin motiu no s’atenen 
aquestes peticions. Avui estem parlant de model comercial i aquesta qüestió l’hem 
d’abordar, no la podem eludir. Hem d’intentar consensuar un model comercial per a la 
ciutat de Lleida, que reforci la capitalitat i que permeti la implantació de nous 
equipaments comercials i mantenir el comerç de proximitat. Coincidim en el “què” i 
diferim en el “com”. Del Govern depèn acceptar el diàleg i escoltar el conjunt de la 
ciutadania. 
 
El Sr. Larrosa  diu que per debatre sobre el model comercial, la ciutat ha d’estar 
preparada; ha de tenir les infraestructures bàsiques, els sistemes de comunicació, etc. 
Aquest és el dret que el Govern reclama; el poder prendre decisions de manera 
responsable. Els centres comercials els fan les empreses. Es poden fer accions que 
ajudin a mantenir la centralitat del comerç; la pregunta és per quin motiu els comerciants 
no opten per instal·lar-se en les zones cèntriques com la del Pla de l’Estació. Els 
empresaris que volen endegar projectes comercials a la ciutat són majoritàriament de 
Lleida. Escoltem tothom i ens atenem al principi de legalitat. El Departament de Comerç 
de la Generalitat ha informat favorablement el projecte del SUR 42. Cal recordar que la 
normativa comercial catalana ha estat objecte de recursos i impugnada per Brussel·les 
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de manera reiterada. Hem viscut moments convulsos en matèria de normativa de 
comerç. Demana complir la legalitat i ordenar la ciutat. S’han fet 3 modificacions de 
planejament en un sector de la ciutat que han acabat generant problemes de mobilitat; 
de les experiències se n’aprèn. Hem de poder ordenar la ciutat, perquè les empreses 
que hi vulguin invertir ho puguin fer. Al centre no hi caben grans establiments 
comercials. Hem de ser conscients que l’estructura comercial de la ciutat fa anys que 
s’ha modificat. Els centres comercials de referència són a Saragossa i a Barcelona. 
L’estructura comercial de la ciutat ha canviat, perquè la gent marxa fora a comprar. 
Pregunta per quin motiu les organitzacions empresarials no han fet estudis comercials 
per assessorar els seus empresaris. L’Ajuntament intenta posar ordre i que la ciutat 
funcioni. Tenim vocació d’arribar a acords amb tothom. Els sindicats ja no defensen el 
plantejament de les patronals. Estem en fase de negociació col·lectiva; caldrà veure 
quin resultat en treuen per poder avaluar la qualitat de les condicions de treball del 
sector comercial. Explica que es va oferir a aportar més informació a la CTU si la 
consideraven necessària. La CTU va fer dos consideracions: la primera, relativa a la 
mobilitat, on demanava que es fes el vial que ara és objecte d’un dels expedients que 
hem de votar. La segona, eren qüestions plantejades des del punt de vista de 
suficiència econòmica i financera del sector. Aquest informe coincideix amb altres 
informes de la CTU fets sobre altres municipis (esmenta diversos casos). Tornaran a 
aportar aquesta informació a la CTU; recorda que els seus informes només són 
vinculants quan afecten a qüestions de legalitat o supramunicipals (cap d’aquestes 
qüestions afecta aquest cas). Explica que si els promotors no obtenen la llicència 
comercial, l’Ajuntament no rebrà res per fer el vial i ho haurem d’assumir íntegrament. 
La vocació de l’equip de govern és treballar per la cohesió dels barris i la cohesió social, 
econòmica i urbana.  
 
Els expedients s’aproven amb 14 vots a favor dels grups municipals del PSC, C’s i PP i 
13 vots en contra dels grups municipals de CiU, ERC-Avancem, Crida-CUP i Comú. 
 
 
 
 
 
Punt núm. 53. Moció promoguda per DonaBalàfia Assoc iació i altres per corregir 
el greuge històric entre noms masculins i femenins de carrers i places de Lleida 
 
La representant de les entitats promotores presenta la moció. Cal contextualitzar-la, en 
tant que la proposta té a veure amb el fet que és necessari corregir l’enorme diferència 
quantitativa i greuge històric entre els noms masculins i femenins dels carres i places de 
la ciutat. Les entitats proponents duen a terme un treball de recuperació de la memòria 
històrica de les dones de ciència, escriptores, pedagogues, pintores, artistes... 
lleidatanes, catalanes i d’arreu, del segle XX i de tots els temps. Això ens ha portat a 
assabentar-nos dels noms de moltes dones de mèrit oblidades i poc reconegudes. 
És adient que l’Ajuntament de Lleida –la Comissió de Carrers- bategin els indrets de la 
ciutat amb el nom de persones il·lustres nascudes o relacionades amb la Terra Ferma. 
En aquesta qüestió es percep una absència que no es pot obviar: falten els noms de 
dones que mereixen, en escreix, aquesta distinció. Resta encara, empès d’una llarga 
tradició que menysprea les dones i que cal superar perquè constitueix (en certa manera) 
una manera més de maltractament, subtil, però real. Cal fer aquesta reflexió en el 
moment de proposar noms.  
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D’altra banda i arran d’un estudi publicat i difós a la premsa local, “En nom de dona 
dóna’m un carrer” situa a Lleida com la ciutat catalana on hi ha menys noms de dones 
als seus carrers, places i equipaments. Encara que en els darrers temps se n’han 
nomenat creiem que ni de bon tros és suficient. 
L’any 2008 teníem un 7% de carrers amb nom de dona; ara hem baixat el percentatge 
fins al 5% i sense tenir cap via principal. Proposen que, amb el beneplàcit de les entitats 
proposants i el suport d’altres col·lectius, els nous vials en construcció, els carrers i 
places de tots els indrets de Lleida, es bategin tots amb noms de dones (esmenta i 
relata un bon nombre de dones i la seva dedicació i mèrits). Demana que en el moment 
de decidir els propers noms de places, carrers i vials siguin, per rescabalar poc a poc 
aquest dèficit històric i de gènere, noms de dones que hem citat més amunt i per anar 
seguint els de la llista que adjunt s’annexa. “... no hi ha avanços socials, si aquests no 
reconeixen a les dones com a subjectes de la història”. 
Si més no, aprofundirem en la tasca a la qual ens consta vostès hi són sensibles per la 
visibilització de la dona i la seva aportació històrica i actual a la nostra ciutat i país, 
restem a disposició dels grups polítics i de la comissió de carrers per, si cal, argumentar 
els mèrits i la rellevància i oportunitat dels noms de dona que hem suggerit. 
La primera escola de música de Lleida la va crear, l’any 1915, l’Elena Pàmies 
(juntament amb en Julià Carbonell) que ha quedat a l’oblit. Demana que es posi el seu 
nom en un carrer important a la nostra ciutat per donar a conèixer el seu nom i el seu 
treball.  
 
El Sr. Talamonte  creu que les entitats proposants tenen tota la raó. A la ciutat de Lleida 
hi ha una gran mancança de noms de dones als carres. El fet de reclamar una equitat 
de gènere no entén que sigui una discriminació positiva, sinó que és justícia històrica. 
Aquest silenci és inadmissible. Les dones han de ser recordades amb el mateix dret a 
ser-ho que els homes. Cal canviar els patrons per merèixer tenir el nom d’un carrer. Cal 
fer una acurada feina de valoració i revisió dels actuals noms dels carrers, tal com tenim 
encarregat mitjançant la comissió d’experts que es va acordar crear. Recorda que l’any 
2011 es va aprovar el Pla d’igualtat de la Regidoria de la Dona i en un dels seus punts 
es recollia la necessitat de treballar en la denominació de vies amb noms de dones. Des 
de 2011 fins ara hem tingut un retrocés i no s’ha donat compliment al compromís 
(explica diversos casos). Cal canviar la política de denominació de carrers. Votaran a 
favor de la moció .  
 
La Sra. López  diu que les dades demostren que hi ha un dèficit de noms de carrers de 
dones a la ciutat de Lleida. La societat ha estat històricament patriarcal; per aquest 
mateix motiu, les dones que han destacat i han tingut una rellevància social o 
professional tenen un doble mèrit. Cal avançar per assolir la plena igualtat i això passa 
per una igualtat d’oportunitats. En la denominació de carrers no s’ha donat aquesta 
oportunitat. Cal resoldre aquest greuge. El PP no és partidari de la discriminació 
positiva, sinó de la igualtat d’oportunitats. Aquesta moció planteja una reparació davant 
una situació injusta. El llistat comentat demostra que hi ha dones amb mèrits més que 
suficients per tenir un carrer; creu que cal prioritzar les dones lleidatanes o lligades al 
territori. Donaran suport a la moció.  
 
El Sr. Gabarrell  manifesta el vot favorable a la moció. Estan absolutament d’acord en 
considerar que hi ha un dèficit evident en el nombre de carrers i vies amb noms de 
dones. També destaca que aquest dèficit existeix igualment en la concessió de plaques 
i medalles. En la seva proposta per substituir la denominació de carrers amb noms 
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franquistes per persones o entitats vinculades amb la lluita per la llibertat, la democràcia 
i la justícia social, proposaven noms de dona com el d’Elvira Godàs, Soledad Estorach 
Esterri, Maria Manonelles Riera o l’organització Dones Lliures (explica detalls de les 
biografies de les persones abans esmentades). Són dones de Lleida que volen afegir a 
la llista proposada. Han estat dones lluitadores per les llibertats i pels drets de la classe 
obrera. Creu essencial que s’ajudi a reivindicar l’eliminació de tots els noms franquistes 
que encara queden als carrers. El franquisme va exercir una brutal repressió contra les 
dones (explica diversos casos i situacions). Les dones lliures de Lleida han de passar 
per carrers que porten noms de persones que han estat destacats feixistes, els màxims 
exponents del masclisme i la brutalitat heteropatriarcal. Un feixisme que va negar a les 
dones el dret a ser reconegudes com a tals. Seria de justícia històrica que les entitats 
proposants ajudessin a demanar el canvi de la denominació del carrer Alcalde Areny pel 
de Neus Català.  
 
La Sra. Marín  valora positivament la iniciativa, més encara quan el mes de novembre 
en la primera convocatòria de la comissió especial de carrers, el Grup ERC-Avancem ja 
va expressar aquesta reivindicació. En la mateixa sessió van presentar fins a vuit noms 
de dones, la majoria lleidatanes, però també catalanes i el cas ben significatiu de 
Natividad Yarza, vallisoletana de naixement, però catalana d'adopció i que fou la 
primera alcaldessa a Catalunya i l'Estat espanyol, elegida democràticament l'any 1934. 
És encomiable la tasca que s'han proposat des de la vocalia de dones de Balàfia; 
l’objectiu no és fàcil, recuperar la memòria històrica de les dones lleidatanes 
significatives i donar-los visibilitat és una feina ingent; encara ho és més si es vol 
treballar l'àmbit mundial i de tots els temps. És prioritari recuperar de l’oblit les nostres 
dones, ciutadanes compromeses socialment des del seu àmbit d'actuació. Posa 
l'exemple d'Elvira Godàs i Vila, que va rebre el reconeixement de mig món per la seva 
tasca pedagògica i és una desconeguda per la majoria de lleidatanes i lleidatans. Vol 
reivindicar-la i demanar a l'equip de govern, donat que el proper 22 de gener farà 100 
anys del seu naixement, un reconeixement i homenatge adients.  
 
El Sr. Rubio agraeix que s’hagi portat una moció que és totalment adient, necessària i 
de justícia. S’ha de fer una discriminació positiva en favor de les dones, perquè els 
historiadors ens hem oblidat d’elles. Creu que aquesta moció hauria d’estar 
consensuada des d’un inici i ser aprovada directament per aclamació, sense debat. No 
creu adient que algun grup hagi aprofitat per portar aquesta moció al seu terreny. 
 
La Sra. Gispert  agraeix la proposta i la qualifica de magnífica. Hi votaran a favor. És 
evident que hi ha una mancança real de noms de dones als carrers de Lleida. Vol 
destacar que el reconeixement a les dones i a les seves aportacions, ha d’estar 
acompanyada d’actuacions per propiciar la participació real i efectiva de les dones en 
tots els òrgans de decisió municipals. El nomenament de dones ha de ser un reflex de la 
realitat social, no només un imperatiu legal. Cal tenir també un major protagonisme en 
les entitats veïnals o promoure entitats com les que proposa la moció. Posar els noms 
de dones als carrers ens fa més visibles. Recorda que hi ha una eina de l’Institut Català 
de les Dones que serveix per donar visibilitat a les aportacions de les dones a la societat 
(el nomenclàtor dels carrers amb noms de dona). Cal anar més lluny i seguir treballant 
per la visibilitat de les dones i aconseguir que es facin polítiques d’igualtat d’oportunitats.  
 
La Sra. Mestres recorda que les entitats havien traslladat a l’equip de govern la 
necessitat que manifesta la moció i que ara es plasma en el Plenari. Es treballarà en 
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aquest sentit i s’iniciarà aquest procés amb la presidenta de la Comissió de Carrers. Es 
continuarà treballant en aquesta línia i es donarà preferència a les dones de Lleida tot i 
que el debat està sempre obert a altres suggeriments. Ofereix el Casal de la Dona i 
espera propostes de les entitats signatàries de la moció.  
 
El Sr. Gabarrell diu al Sr. Rubio que no recorda cap moció presentada per entitats que 
no hagi tingut debat, bàsicament pel necessari respecte a les entitats que les proposen. 
Es tracta d’una qüestió de pura educació. 
  
La Sra. Ribes  respon al Sr. Gabarrell dient que no es tracta d’una qüestió d’educació. 
En la Junta de Portaveus es va acordar que aquesta moció era tan preuada per tots els 
grups que no era convenient tergiversar-la amb aportacions personals amb relació a les 
ideologies de cadascú. Aquesta moció havia de ser consensuada i no havia de tenir 
exposició dels grups. Va ser la Crida-CUP qui va demanar intervenir i per això la resta 
de grups va demanar intervenir. No estan a favor que alguns grups facin servir la moció 
per interessos particulars, desvirtuant la moció presentada per les entitats.  
 
El Sr. Juvillà  demana que es faci pública l’acta de la Junta de Portaveus en què es va 
acordar el que diu la Sra. Ribes.  
 
El Sr. alcalde  explica que la Junta de Portaveus no té secretari ni s’aixequen actes de 
les sessions. Mai s’han fet actes ni està previst que tingui secretari. Tots hem de ser 
conseqüents amb el que s’acorda. A ell no li consta que cap moció d’avui hagi estat 
consensuada.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 55. Moció del Grup Municipal de Crida per  Lleida-CUP de suport als 
ajuntaments investigats per l’Audiència Nacional i al dret a decidir 
 
El Sr. Juvillà  presenta la moció. Anuncia que el Govern espanyol ha recorregut la Llei 
de pobresa energètica, la qual cosa reforça encara més el contingut de la moció, en tant 
que s’impugnen lleis que donen drets a les persones més vulnerables. Explica l’acord 
del Ple de Soriguera en què, per unanimitat, van manifestar el suport i l’adhesió de 
l’Ajuntament a la Resolució 1/XI del Parlament de Catalunya. Cinc mesos després cal 
portar al Ple de la Paeria la necessitat de donar suport a l’Ajuntament de Soriguera i als 
altres 300 ajuntaments (i diputacions com la de Lleida) que van donar suport a aquella 
Resolució del Parlament. Demanen que la Paeria doni suport a totes aquelles 
resolucions democràtiques, que han donat suport a una declaració política i legítima 
sorgida d’un Parlament sobirà. L’Estat espanyol vol anul·lar-la i intentar resoldre 
judicialment allò que demana solucions polítiques. Creu que l’Estat ha iniciat una 
persecució contra els ajuntaments catalans i les entitats municipalistes. Un Estat que 
envia les forces de seguretat als consistoris com ho va fer en el cas de Soriguera (ho 
explica) i que crida a declarar membres de corporacions locals  per delictes com el de 
sedició o el de rebel·lió. Relata unes paraules d’un regidor de l’Ajuntament de Vic que el 
seu grup reivindica i subscriu. La declaració del 9N manifesta que el Parlament de 
Catalunya proclama l’obertura d’un procés constituent, ciutadà, participatiu, obert, 
integrador i actiu per preparar les bases de la futura Constitució catalana. Demana el 
suport del Ple a la voluntat democràtica del Parlament i a les decisions d’ajuntaments i 
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diputacions que han aprovat una moció de suport a la Declaració 1/XI.  
 
El Sr. Talamonte  diu que de la mateixa manera que van donar el seu suport al 
Parlament de Catalunya perquè aprovi les Resolucions que cregui oportunes (estigui o 
no el seu grup municipal d’acord amb el contingut de cadascuna d’elles), també volen 
donar el seu suport als ajuntaments en quant al dret legítim que tenen de donar suport a 
les resolucions del Parlament. Rebutja els que volen judicialitzar la política, 
especialment quan es tracta de declaracions d’intencions.  
 
La Sra. López  considera que aquesta moció parteix d’una premissa que és 
absolutament falsa: que hi ha un dret d’autodeterminació. Aquesta mateixa moció es va 
presentar a la Diputació de Lleida i també s’ha plantejat a la Paeria amb els mateixos 
arguments. Ni la nostra Constitució, ni el dret internacional, reconeix el dret a la 
secessió; ni cap constitució del món. L’autodeterminació només es contempla en 
supòsits de situació colonial, de pobles amb dominació estrangera o ocupació; aquest 
no és el nostre cas. Els ponents critiquen la judicialització de tot allò que no els  convé; 
però únicament quan no els és favorable. Parlen de persecució indigna per qualificar el 
que suposa l’actuació de la justícia (no del Govern de l’Estat). La democràcia es 
fonamenta en la llei i en la moció es pretén saltar-se aquesta llei, ignorar-la. Creu que la 
Crida-CUP han entrat en les institucions per dinamitar l’estat de dret; en aquest sentit 
són coherents i fins i tot han aconseguit radicalitzar partits que fins ara eren moderats. 
El Grup del PP sempre donarà suport a tots aquells ajuntaments i altres institucions que 
actuïn conforme a la llei i siguin respectuosos amb les normes establertes. No donaran 
suport als ajuntaments incomplidors i a les persones que hagin comés un delicte. 
Votaran en contra de la moció.  
 
La Sra. Marín  diu que l’estat de dret és un dels elements fonamentals de l’organització 
del poder en una democràcia. El respecte a la llei per part dels governants és una 
garantia que no hi haurà arbitrarietat sobre els ciutadans. L’exercici del poder sempre ha 
d’estar suportat per l’existència d’una norma jurídica. La llei no ha d'aplicar-se com una 
garantia del poder establert sobre els ciutadans, sinó com una garantia de protecció dels 
drets dels ciutadans respecte del poder. Creu que es tergiversa el concepte de l’estat de 
dret. Confondre llei i democràcia és habitual i no és casual (especialment per part dels 
dirigents polítics de l’unionisme). La llei l'han convertit en ideologia i com a ideologia, en 
font de legitimitat, fins i tot per sobre del vot. El reduccionisme jurídic dels defensors de 
l’estatus quo, obvia conscientment que la legitimitat de les lleis no només es basa en 
elements formals, sinó també en el fet que responguin a la voluntat popular. La 
ciutadania accepta l’imperi de la llei, perquè ha participat en la seva definició. Creu que 
en l’Espanya del 2016, ha deixat de ser així i s’ha produït un abús de dret en termes 
polítics; s'ha erosionat la legitimitat de la Constitució Espanyola a Catalunya i de tot 
l’ordenament jurídic que se’n deriva. Considera que el TC s'ha convertit, gràcies a la 
darrera reforma exprés, en una sala penal especial per als diputats del Parlament de 
Catalunya, sense garanties processals ni segones instàncies. Ens trobem davant una 
Fiscalia al servei dels estaments de l'Estat que, incapaços de donar respostes 
polítiques, continuen judicialitzant el procés independentista. Continuem amb l’abús de 
dret per part de determinats àmbits judicials, al servei del status quo i clarament 
tendenciosos, amenaçant d'obrir processos judicials a regidors i alcaldes, requerint-los 
tota mena d'informació respecte de la moció de suport a la Resolució. Es tracta de 
càrrecs electes, avalats per la voluntat democràtica de la ciutadania expressada a través 
del vot. El seu vot serà favorable a la moció de suport als ajuntaments investigats. Ho 
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faran no només com a independentistes, sinó també com a defensors radicals de la 
separació de poders. 
 
La Sra. Ribes  explica que aquesta moció també torna a repetir debats ja fets 
anteriorment. No és la mateixa que es va presentar a la Diputació de Lleida tot i que té 
força semblances. S’ha rebaixat el to, però continua sent, al seu criteri, un despropòsit 
que explica les coses d’una manera molt esbiaixada. Es pretén fer servir la via legal del 
Pacte Internacional pels Drets polítics i civils de les NU. Cal saber que en l’actual Estatut 
d’Autonomia només es parla de poble català per reconèixer uns drets històrics 
d’autogovern, sempre a l’empara de la Constitució que determina que la sobirania 
nacional resideix en el poble espanyol, del qual emanen els poders de l’estat (entre els 
quals estan inclosos municipis i comunitats autònomes). L’article 1 del Pacte 
internacional no fa servir el concepte “poble” en sentit ordinari i simple, sinó en sentit 
jurídic (reconegut legalment); en el nostre cas es refereix a la totalitat del poble 
espanyol. Una interpretació contrària reconeixeria el dret d’autodeterminació a qualsevol 
municipi. Creu que la moció incorpora l’error de considerar que les resolucions tenen 
efectes jurídics, quan han estat declarades inconstitucionals i no tenen cap tipus 
d’efecte. També s’equivoquen quan parlen de la sobirania del món local, cosa que no és 
certa. Els acords que es proposen a la moció van en contra de l’ordenament jurídic 
vigent; les institucions tenen els seus instruments per canviar l’ordenament, però no es 
pot demanar a ningú que vagi en contra de les lleis. La CUP vol cercar un marc legal per 
aconseguir la independència de la nostra comunitat autònoma; la realitat és que no hi ha 
cap precepte legal que doni empara a aquesta independència: ni en l’ordenament jurídic 
espanyol, ni en cap tractat internacional subscrit per l’Estat espanyol. Entén que la CUP 
cregui en la independència; però, demana que es deixin de creure posseïdors de la 
veritat absoluta. No és cert que el món local sigui sobirà. Creu que els ponents 
menteixen quan diuen que el poble de Catalunya s’expressa en els termes que a ells els 
convenen. La resta de grups polítics també són representants d’una part del poble de 
Catalunya. Cal respectar les normes del joc. No poden parlar de justícia polititzada els 
que després assenyalen a un determinat jutge perquè porta causes que no els agraden. 
No respectar l’ordenament jurídic en una democràcia com la nostra ens podria portar al 
totalitarisme o a l’anarquia. No es pot demanar que la Paeria rebutgi uns requeriments 
demanats per l’Audiència Nacional; és agosarat. Les persones que vagin a declarar 
podran ser assistides pels seus advocats que els defensaran de la millor manera 
possible. Creu que no és procedent demanar a un Plenari que doni suport a 
mobilitzacions d’uns grups polítics en contra del nostre ordenament jurídic. Votaran en 
contra de la moció. Creu que la primera politització de la justícia es fa quan un plenari 
demana que es mostri el seu rebuig a un procés que està obert per part del poder 
judicial.  
 
La Sra. Simó  creu que els plantejaments del PP i C’s fan que cada vegada hi hagi més 
independentistes a Catalunya. Fa referència a les manifestacions democràtiques del 
poble català que, històricament, han reflectit una voluntat d’autogovern. Durant els més 
de 30 anys de democràcia s’ha intentat formar part del conjunt de pobles que configuren 
Espanya. Malgrat això, els anhels dels catalans s’han trobat amb un mur 
d’incomprensió. Davant  la voluntat de decidir s’ha oposat un Estat que soluciona les 
discrepàncies mitjançant els tribunals. El joc polític demana negociació i diàleg i en 
aquest cas s’ha postergat a favor dels tribunals, amb una justícia que cada vegada és 
menys justa. S’anomena rebel·lió i sedició a la llibertat d’expressió. S’ha iniciat un 
procés de transició nacional que no es pot aturar, avalat pels resultats del 27S. Les 
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urnes ho han legitimat. Cada pas que es fa s’intenta aturar judicialment (explica diversos 
casos). Qualsevol llei del Parlament és immediatament impugnada. S’està investigant a 
ajuntaments només pel fet de donar suport a una Resolució del Parlament de 
Catalunya. Expressen una voluntat de ser; d’un procés que no vol aturar-se. El món 
local seguirà donant suport a aquesta iniciativa. No pot existir por a expressar idees 
polítiques. Una moció al Ple és una declaració d’intencions i no es pot judicialitzar. Per 
aquest motiu el seu grup manifesta el seu suport a les entitats i ajuntaments que han 
estat encausats per aquests fets. Defensa el drets dels ajuntaments a expressar-se 
políticament amb llibertat. La llibertat d’expressió no es pot limitar ni judicialitzar. El món 
local diu prou a la persecució de les idees. Defensa la decisió democràtica mitjançant 
les urnes. Hi votaran a favor i donaran el suport al món local que ha estat encausat per 
explicar lliurement la seva opinió. Seguiran treballant per construir l’Estat de Catalunya.  
 
La Sra. Mestres  diu que el seu grup tindrà el mateix posicionament que a la Diputació 
de Lleida. No volen que la política estigui judicialitzada, com passa en el cas de la 
relació entre Catalunya i Espanya. Creuen en l’estat de dret; democràtic i social. Aquest 
estat ha de respectar la llei i les normes que regulen la convivència; lleis que es poden 
modificar en els òrgans del poder legislatiu. La moció és fruit d’un debat complicat i 
difícil. El PSC creu que la millor manera de trobar una solució és mitjançant la voluntat 
de pacte, el diàleg i el consens (no amb l’enfrontament i la crispació política). Cal 
participar en els debats polítics i en les institucions. Votaran en contra de la moció 
perquè la divisió de poder ha d’existir per garantir l’estat democràtic. Qualifica de 
llastimosa la pràctica de recórrer sempre a la judicialització per enfrontar-se als 
problemes; creu que no és la solució. Però, això no pot fer que es qüestioni el sistema 
judicial sense més.  
 
El Sr. Juvillà  explica que la moció parteix d’una premissa principal: la democràcia, el 
reconeixement de la voluntat popular. Recorda que són una cinquantena les lleis 
catalanes que han estat impugnades al TC, al TS o altres ens judicials. S’han restringit 
drets socials amb aquests recursos. El seu grup intenta ser coherent. L’ordenament 
jurídic no ha de ser una llosa. L’acord del Parlament reflecteix l’obertura d’un procés 
ciutadà, participatiu, obert, integrador i actiu, en el que tothom pugui donar la seva 
opinió. Explica que la manca de respecte a determinats ordenaments jurídics han fet 
avançar i reconèixer drets com els de l’objecció de consciència o altres. Critica que el 
socialista Sr. Sánchez no hagi parlat a favor del referèndum, ni del dret a 
l’autodeterminació ni del respecte a la voluntat popular de Catalunya expressada en les 
urnes. Demana que es pugui exercir aquesta voluntat popular i que els socialistes s’hi 
comprometin. Critica que el PSC es situï al cantó del PP i C’s.  
 
La Sra. López  diu que la democràcia és també estat de dret i llei. A la CUP no els  
agrada ni la legalitat ni les normes. Cal respectar les competències de cada 
administració i les normes de funcionament de les institucions. Els ajuntaments no tenim 
competències per aprovar determinades qüestions. En el Ple ens estem expressant 
políticament amb llibertat i això no té cap conseqüència jurídica. Si s’aprovés una moció 
amb un contingut il·legal sí que hi haurien conseqüències jurídiques. Cap de les 
persones encausades ignoraven les conseqüències del que feien. Defensa la llibertat 
d’expressió; està en contra d’aprovar mocions il·legals.  
 
La Sra. Marín  diu que li sap greu que no s’hagi entès el seu argumentari, que tenia 
voluntat pedagògica. Explica que l’Estat espanyol va reconèixer el dret a 
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l’autodeterminació al poble de Timor Occidental.  
 
La Sra. Ribes  diu que el 47,7 % dels vots no dóna a determinats grups polítics la 
potestat de considerar-se portaveus del poble de Catalunya; la resta també ho som. 
Defensa que el posicionament de C’s els ha portat a ser la segona força al Parlament de 
Catalunya i la tercera a l’Estat. El seu grup diu a les institucions el mateix que diu al 
carrer. L’ordenament jurídic no és una llosa; però, és el marc que ens regula i es pot 
canviar mitjançant el poder legislatiu.  El que no pot fer un representant polític (o 
qualsevol ciutadà) és desobeir les lleis. Es pot canviar l’ordenament, no desobeir-lo; 
aquestes són les bases de la democràcia. Al Ple adoptem decisions que afecten l’àmbit 
municipal; no som un tribunal de segona instància ni un òrgan que decideixi qui ha 
comès un delicte o qui no ho ha fet. Són els tribunals competents els que ho han de 
resoldre. Defensa la divisió de poders. El precedent que ha esmentat la Sra. Marín 
sobre reconeixement del dret a l’autodeterminació s’ha d’analitzar en funció del dret 
reconegut en la Carta de les NU; aquesta norma fa referència a colònies i ni és ni ha 
estat mai el nostre cas. Creu que amb aquestes argumentacions hi ha grups que han 
intentat falsejar la realitat.   
 
La Sra. Simó  creu que es pot parlar de judicialitzaicó de la política  de politització de la 
justícia. El TC actual fa dubtar de la seva independència política i fan preveure el 
resultat de les seves resolucions. Reivindica la democràcia i la sobirania dels pobles, el 
dret a votar. També reivindica la separació de poders. Creu que confonem qüestions 
legals amb matèries polítiques. La moció planteja donar suport a uns ajuntaments que 
han estat judicialitzats per exposar unes intencions i un plantejament. Si la moció no fos 
legal hauria estat informada negativament per la Secretaria de l’Ajuntament.  Lamenta 
que s’hagi acabat el diàleg i la negociació en la relació entre Catalunya i Espanya. Creu 
que quan parla dels desitjos d’un poble no ho fa en funció del vot del 47,7 %, sinó de 
molta més gent. Ens hem de preguntar què està passant a Catalunya  perquè es doni 
aquesta situació.  
 
La Sra. Mestres  vol puntualitzar que el PSC està en el centre quan creu que ho ha 
d’estar en un debat determinat. No són independentistes; demana a la CUP que 
respectin als que no estan a favor de la independència i defensen una reforma federal. 
El PSC vota al Parlament en funció dels acords que considera necessaris per a la 
ciutadania de Catalunya; en el Ple voten els acords que acorden amb els grups 
municipals. Critica que la CUP valori despectivament els posicionaments dels 
socialistes.  
 
El Sr. Juvillà  defensa la legitimitat d’un Parlament escollit democràticament, que es 
qüestiona amb els recursos judicials contra les normes aprovades. No critica la 
legitimitat d’altres posicionaments; només constata els vots. Explica la salutació que 
consta en la pàgina web de l’Ajuntament de Soriguera en què es fa referència a aquests 
fets.  
 
Es rebutja la moció amb 14 vots en contra dels grups del PSC, C’s i PP i 13 vots a favor 
dels grups de CiU, ERC-Avancem, Crida-CUP i Comú.  
 
 
 
Punt núm. 56. Moció del Grup Municipal de C’s per i nstar a les operadores de 
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telecomunicacions a implantar la fibra òptica a tot es les zones de la ciutat que 
actualment tenen mancances en cobertura 
 
El Sr. Córdoba  explica que en els darrers anys, la ciutat de Lleida està immersa en un 
procés d’implementació de la fibra òptica per part de l’operadora estatal, Telefònica 
(Movistar), i d’altres companyies. La fibra òptica es basa en sistemes de distribució 
òptics adaptats a aquesta tecnologia per a la distribució de múltiples serveis: telefonia, 
internet de banda ampla i televisió. Aquesta nova tecnologia permet un accés d’alta 
velocitat als ciutadans que desitgin contractar amb aquestes operadores, amb la qual 
s’accelerarà el procés d’integració digital i es potenciarà la seva incorporació a la 
Societat de la Informació disposant d’accés a nous serveis. Així s’indica al web 
municipal dedicat al desplegament de la xarxa de fibra a Lleida. Tot i els continuats 
avenços que s’estan fent en el seu desplegament, encara actualment hi ha zones de la 
ciutat que tenen una mancança en cobertura, com per exemple Llívia, el Centre Històric, 
l’Horta de Lleida o Ciutat Jardí. Aquest problema, anomenat “escletxa digital”, significa 
que no tots els ciutadans accedeixen a Internet amb les mateixes condicions a la nostra 
ciutat. El problema afecta una part important de la nostra població, i més si tenim en 
compte les dades publicades de l’estudi de Societat de la Informació en España 
presentat per Telefònica l’any 2016 en què remarca el significatiu augment de la gent 
d’entre 55 i 64 anys que utilitzen la xarxa diàriament, arribant al 61,4% (molt superior al 
mateix estudi de 2010 quan només arribava al 34%). Hem de donar resposta a aquest 
augment d’usuaris d’internet, també a nivell local, i més si tenim en compte que vuit de 
cada deu persones d’entre 16 i 74 anys accedeixen diàriament a internet. I la previsió a 
curt termini és un augment constant d’usuaris “connectats”, en gran part explicat per 
l’increment d’activitats bancàries i les relacionades amb l’Administració. I en aquest 
darrer punt és on més hem d’incidir per facilitar encara més l’accés dels ciutadans a 
l’activitat municipal, i complir amb els criteris estables de transparència i participació. 
Llegeix la part dispositiva de la moció. Aprofita la seva exposició  per explicar que la 
persona que va intervenir en la presentació d’una moció plenària sobre comunicacions 
ha estat acomiadada per la seva tasca sindical; l’hi dóna el seu suport.  
 
El Sr. González  es solidaritza amb la persona de la “Marea blava” a la qual ha fet 
referència el Sr. Córdoba. Explica que el Comú està a favor de les iniciatives que 
pretenguin millorar la vida dels lleidatans, facilitar mitjans per evitar la denominada 
“escletxa digital” i facilitar l’ús de software lliure i l’accés a les comunicacions. Creu que 
l’Ajuntament havia d’haver exigit a les operadores la implantació de la fibra en totes les 
zones de la ciutat. Tothom ha de tenir accés a la xarxa d’internet. Creu que el títol de la 
moció no concorda amb la part dispositiva. Per una banda es parla d’instar les 
operadores (en el títol) i en la part dispositiva es planteja fer reunions per tractar de les 
condicions d’implantació i de negociar amb les empreses. Creu que manca que la moció 
acordi instar les operadores que instal·lin la fibra òptica. La nota de premsa que sobre la 
moció va fer el Grup de C’s semblava molt més contundent (ho explica). Diu que estan 
d’acord en el fons de la moció; cal garantir l’accés als serves digitals. Per aquests fets el 
Grup del Comú demana votar la moció per punts. Creu que cal un acord que insti les 
companyies. S’abstindrien en els punts 1 i 2 i votarien a favor del punt 3.   
 
El Sr. Vilella  diu que el seu grup està totalment d’acord amb la moció. Explica que des 
de fa anys les telecomunicacions són imprescindibles en la nostra vida diària, des de 
professionals i empresaris que treballen on line, passant pels nostres joves que utilitzen 
les noves tecnologies per l’oci i també per la seva formació; la resta de ciutadans que 
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utilitzen aquest medi com a eina de comunicació i informació. Les operadores de 
telefonia i internet s’han decantat pel servei de fibra òptica com a mitjà preferent d’accés 
a la xarxa. Aquest servei possibilita l’accés de contingut audiovisual en alta definició i un 
accés a la informació més ràpid i segur en la transmissió de dades. Malgrat això, la 
implantació de la fibra a la nostra ciutat ha estat desigual, fet que ha provocat que 
moltes zones de la ciutat encara no disposin d’un servei digne per a l’accés a les 
tecnologies de la informació. Entenen que l’accés a les tecnologies de la informació 
hauria d’estar a l’abast de tothom i que les administracions i operadores han de facilitar 
un servei accessible i assequible als ciutadans com un dret reconegut. Votaran 
afirmativament la moció.  
 
El Sr. Gabarrell  manifesta la seva solidaritat amb les persones que formen part de les 
empreses que subcontracta Telefònica i a les persones que participen el Correscales. 
Defensa el dret de tothom a tenir accés a la informació de la mateixa manera  i en les 
mateixes condicions. En un context d’igualtat d’oportunitats i d’accés lliure a la 
informació, cal lluitar contra la denominada “escletxa o fractura digital”. Aquesta qüestió 
posa sobre la taula les diferències socioeconòmiques entre els barris de la ciutat. Molts 
cops aquestes diferències van lligades a una voluntat de les grans companyies de fer 
prevaldre el benefici industrial per sobre del benefici social. L’escletxa digital és un dels 
instruments emprats per les companyies per augmentar el seu marge de benefici; cal 
una voluntat real de les administracions públiques per acabar amb aquesta escletxa. Cal 
allunyar les comunicacions dels control monopolístic dels grans conglomerats de les 
multinacionals tecnològiques o que l’Ajuntament reconsideri els seus contractes amb 
empreses com Movistar (que substitueixen plantilla fixa per cadenes de subcontractes 
amb condicions laborals força precàries). Votaran a favor de la moció.  
 
El Sr. Vega , abans d’iniciar la seva intervenció, vol fer públic el suport al treballador 
acomiadat per fer exercici dels seus drets cívics, un dels més importants dels quals és el 
de la llibertat d’expressió. També manifesta el suport a tots els treballadors que estan en 
situacions laborals precàries en aquest sector. Explica que es va anunciar a l’abril de 
2014 que es signava un acord entre la Paeria i Telefònica, amb el qual aquesta 
companyia es comprometia que la xarxa de fibra òptica arribaria al 100% de les llars i 
empreses lleidatanes el primer trimestre de 2015. Es va anunciar així, però no es va 
produir. La proposta volia contribuir a convertir en realitat que Lleida sigui una veritable 
smart city, on l’escletxa digital no sigui produïda per impossibilitat d’accedir a la 
tecnologia. Recorda que a l’octubre passat hi va haver protestes a Magraners pels 
problemes de xarxa d’accés a internet, la companyia va reaccionar per les protestes 
veïnals i la Paeria va intervenir per forçar la instal·lació de la fibra òptica. Hi ha moltes 
zones de la ciutat que encara no ha arribat (esmenta els casos de Llívia i l’Horta;  parts 
de Ciutat Jardí, de la Bordeta, de Balàfia, del Centre Històric, etc.). A les empreses 
distribuïdores no els interessa, si no hi ha oportunitat de negoci. Donaran suport a la 
moció presentada, tot i que el seu grup hauria redactat la part dispositiva de manera 
més categòrica. Valora molt positivament que el Ple es posi d’acord, perquè totes les 
operadores de telecomunicacions dotin el municipi de fibra òptica.  
 
El Sr. Cerdà  creu que la moció és justa i que cal defensar la igualtat dels drets dels 
lleidatans, facilitant l’accés a la comunicació mitjançant la fibra òptica. Evidentment, hi 
votaran a favor.     
 
El Sr. Larrosa  anuncia que el seu grup també se suma a la solidaritat i la denuncia que 
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s’ha fet amb relació als treballadors. Donaran suport a aquesta iniciativa igual que van 
assumir el prec que va formular sobre la matèria el Grup d’ERC-Avancem.  Estem al 
voltant del 80% de cobertura amb fibra òptica; s’han resolt els problemes de Magraners i 
de Llívia. Queden com a punts sensibles de la ciutat gran part del Centre Històric i la 
zona periurbana. La Paeria ha fet un Pla especial de telecomunicacions pensant en tots 
aquells sistemes que cal posar a la ciutat per donar cobertura i superar l’escletxa 
tecnològica. No s’imposarà a les empreses el que han de fer, però hem d’ordenar la 
ciutat i establir càrregues per aquells operadors que vulguin actuar en zones 
determinades. Es van signar convenis amb operadores tot i que al final ha calgut posar 
en marxa el Pla especial per obrir un procés de diàleg, debat i acord amb les 
companyies del sector.  Donaran suport a la moció.  
 
El Sr. Córdoba  valora positivament les intervencions dels grups i la necessitat d’actuar 
per aconseguir els objectius plantejats. Diu al Sr. González que les discrepàncies són 
estrictament de llenguatge; el Grup de C’s prefereix dialogar a imposar o obligar.  Es 
compromet personalment a fer un seguiment d’aquesta qüestió. Creu que es pot arribar 
a aconseguir l’objectiu.  
 
El Sr. González  vol deixar clar que en el títol de la moció consta instar les operadores i 
que la paraula “instar” no surt en la part dispositiva dels acords. 
 
S’aproven els punts 1 i 2  amb 25 vots a favor i 2 abstencions del Grup Municipal del 
Comú. El punt 3 s’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 57. Moció del Grup Municipal de CiU per t al de modificar de forma 
imminent l’Ordenança fiscal de l’impost sobre l’inc rement de valor dels terrenys 
de naturalesa urbana per tal d’aplicar una bonifica ció sobre la mateixa  
 
La Sra. Salmerón  presenta la moció i explica que s’ha modificat el títol i el contingut. El 
Grup de CiU torna a posar a debat l’aplicació d’un impost directe com la plusvàlua. És 
un impost condicionat al fet que s’hagi produït un guany patrimonial: grava l’increment 
del valor dels terrenys a causa d’una transmissió d’un dret sobre els mateixos i es dóna 
cada vegada que hi ha un guany patrimonial. Durant l’època de la bombolla econòmica 
el guany patrimonial es donava sempre. La crisi ha fet que baixi el valor del sòl i en 
moltes ocasions hi ha una disfunció entre la tributació que resulta exigible segons la 
norma i la realitat econòmica. Comenta algun exemple en aquest sentit. L’Ajuntament es 
veu obligat a aplicar aquest impost i el Jutjat ha resolt en alguns casos a favor del 
contribuent i obligant la Paeria a retornar la quantitat liquidada més els interessos i 
costes judicials.  El seu grup entén que no ens podem quedar aturats i demanar només 
el canvi de la llei. Per tant, cal actuar per no perjudicar els ciutadans sense recursos que 
no es poden permetre anar als tribunals. Cal posar facilitats i informar els ciutadans per 
poder donar solucions de manera extrajudicial. Es tracta d’una qüestió de voluntat 
política. Llegeix la part dispositiva de la moció.  
 
El Sr. González  espera que les futures Corts decideixin canviar els fets causants 
d’aquest tribut quan no hi hagi increment de valor. L’Ajuntament pot preveure (tal com 
proposa la moció) un mecanisme procedimental per evitar que els ciutadans hagin de 
defensar els seus interessos davant el Jutjat. Cal interpretar la normativa segons les 
sentències i delimitar els casos en els quals hi ha increment o decrement patrimonial. Si 
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som capaços d’articular aquest procés, seria positiu; per aquest motiu donaran suport a 
la moció. No creu que la mesura tingui efectes sobre la recaptació i estalviarà recursos 
de defensa jurídica o pagament d’interessos i costes. La moció és correcta a l’espera 
del canvi legislatiu. Hi votaran a favor.  
 
El Sr. Vilella  explica que l’impost sobre l’Increment de Valor dels Terrenys de 
Naturalesa Urbana és un tribut directe que grava l’increment del valor que experimenten 
aquests terrenys i que es posa de manifest a conseqüència de la transmissió de la 
propietat d’aquests per qualsevol títol. La regulació actual continua penalitzant les 
transmissions patrimonials, malgrat que no s’hagi produït un increment del valor dels 
terrenys, cal tenir en compte a l’hora d’aplicar l’impost el valor cadastral del terreny, que 
en molts casos no coincideix amb el valor real. Per aquests motius, fa escassament dos 
mesos el Grup Municipal del PP va presentar una moció que reclamava al Govern de 
l’Estat un canvi normatiu en aquest impost per no penalitzar aquelles transmissions on 
no existeixi aquest increment. També es demanava que en tant no entrés en vigor la 
modificació legislativa reclamada, i davant la impossibilitat de no poder establir 
bonificacions en aquest sentit, l’Ajuntament de Lleida apliqui en les properes 
Ordenances Fiscals mesures correctores, sempre i quan legalment sigui possible, en 
cas de discrepància acreditada entre el valor cadastral i el valor real. Creu que la 
proposta presentada pel PP va ser suficientment curosa per poder impedir que 
transmissions on no existeix increment de valor es veiessin obligades a tributar per 
aquest impost, donant compliment a la legalitat vigent perquè fos aplicada. La proposta 
modificada que presenta el Grup de CiU té el mateix objectiu. Destaca que la moció del 
PP va ser aprovada gairebé en la totalitat per unanimitat i és més directa i consistent 
que la que ara votarem. S’abstindran de votar-la.  
 
El Sr. Gabarrell  explica que la idea de progressivitat en la política fiscal suposa que 
pagui més el que té més. Amb la bombolla immobiliària i l’especulació es van 
sobrevalorar els preus dels habitatges fins a fer-ne una mercaderia al servei del capital. 
La bombolla ha esclatat i els preus dels habitatges han baixat; ja no es produeix el 
fenomen especulatiu que es venia donant i que gravava aquest impost. La moció vol 
ajustar-se a la realitat i donar informació a la ciutadania perquè puguin exercir els seus 
drets. Votaran a favor en tant que facilita la transparència. Reitera la necessitat que els 
impostos s’apliquin de manera progressiva. 
 
El Sr. Vega  diu que coincideix en la visió de l’impost que s’ha explicat i que resulta de la 
capacitat econòmica del contribuent o del marge de benefici per una activitat econòmica 
o una transacció. Si no hi ha rendiment o hi ha pèrdua, és lògic que no es tributi. La 
ciutadania ha d’estar en condicions per exercir els seus drets i, per poder fer-ho, ha 
d’estar informada. Estan d’acord amb el plantejament de la moció i hi donaran suport.  
 
La Sra. Ribes  explica que tenia una argumentació força crítica amb relació al text 
original de la moció. Anuncia que el seu grup s’abstindrà de votar. Recorda que ja es va 
debatre sobre aquest tribut i la necessitat de modificar la legislació que ho regula. La 
part dispositiva de la moció no demana res que no s’estigui obligat per la llei; no aporta 
grans novetats. Els recursos consten en les notificacions. La informació en el web s’ha 
de fer sobre aquest tribut i sobre la resta de tributs. La resolució dels recursos està 
també prevista en la norma. Creu que aquesta proposta s’hauria d’haver tramitat en 
Comissió per poder arribar a algun acord més executiu.  
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La Sra. Mínguez  també es refereix als debats que fa uns mesos va fer sobre aquesta 
mateixa qüestió. Explica la problemàtica amb la qual es troba el Departament de Gestió 
Tributària en aplicar la normativa actual. S’han de fer liquidacions positives sobre béns 
que han tingut una minusvàlua. Per això es va fer la moció anterior instant al Govern 
que promoguin un canvi legislatiu. El Grup de CiU ha modificat la moció i no proposa res 
de nou que no s’estigui fent. Per aquest motiu el PSC s’abstindrà de votar-la. Planteja 
que està la porta oberta en la Comissió informativa per trobar, entre tots, una solució a 
aquesta problemàtica. És una abstenció positiva i una oferta de continuar treballant en 
la Comissió.  
 
La Sra. Salmerón  agraeix als grups que donen suport a la moció. Comenta la moció 
aprovada el Ple de gener i creu que no té efectes pràctics en tant que no hi ha Govern 
de l’Estat i que la resta de mesures proposades no entrarien en vigor fins l’any 2017. La 
moció de CiU té una aplicació pràctica immediata i pot ajudar a que un nombre de 
ciutadans puguin resoldre el seu problema en via administrativa. La moció es va 
modificar per trobar un consens entre els grups municipals i després d’haver-la 
comentat amb la Secretaria General i els Serveis Jurídics. Aporta novetats i la 
informació proposada facilitarà els tràmits de la ciutadania (ho explica).  
 
S’aprova amb 13 vots a favor dels grups de CiU, ERC-Avancem, Crida-CUP i Comú i 14 
abstencions dels grups del PSC, C’s i PP.   
 
 
 
 
Punt núm. 58. Moció del Grup Municipal del Comú de Lleida per garantir l’accés a 
la informació dels regidors 
 
El Sr. Talamonte  explica que la moció té la voluntat de normalitzar un dret recollit en un 
gran nombre de preceptes legals i sentències judicials: el dret dels regidors i regidores a 
tenir accés a la informació que genera l’actuació de l’Ajuntament. Diu que han constatat 
la voluntat de l’equip de govern de fer servir l’accés a la informació com un arma política 
per entorpir la capacitat de treball i de fiscalització dels grups de l’oposició. 
L’entorpiment d’accés a la informació s’utilitza de moltes maneres: no lliurant-la, fent-ho 
de manera incompleta, retardant l’accés, donant informació complexa en format de 
paper, etc. El Govern dirà que han demanat molta informació i que se’ls ha donat molta 
informació. Malgrat això, pot assegurar que no disposen d’accés a les execucions 
pressupostàries de l’Ajuntament, a la comptabilitat de les fundacions, al llistat de 
contractació, als contractes, etc. Considera que aquestes pràctiques, a més d’incomplir 
diversos preceptes legals,  posen al personal funcionari en mig de la disputa política per 
l’accés a la informació. En tant que no tenim ROM (situació que qualifica de 
desconcertant en un municipi com el nostre) s’aplica el ROF. L’article 15 d’aquest 
Reglament defineix la informació de lliure accés als regidors i regidores. L’apartat c) 
d’aquest article 15 indica que també és de lliure accés als regidors tota aquella 
informació que és de lliure accés a la ciutadania.  Diu que la Llei 19/2014 de 
transparència i bon govern defineix que és de lliure accés a la ciutadania la comptabilitat 
municipal, l’execució pressupostària, la contractació, documents administratius, decrets, 
etc. En tant que és informació pública hauria d’estar a lliure disposició dels regidors 
sense demanar autorització prèvia. Entén que el Ple té plenes facultats per fer 
reglaments i regulacions sobre temes de competència municipal (art. 30 del ROF). 
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Explica la part dispositiva de la moció: accés a la informació, lliurament de la informació 
en el format demanat i clarificar el sistema d’accés dels regidors a la informació a la qual 
tenen dret. Vol agrair al Sr. Vega el suport i l’ajuda que ha tingut en la redacció de la 
moció i valora molt positivament les seves aportacions. 
  
La Sra. López  explica que el seu grup està d’acord en el fons de la moció: garantir el 
dret d’accés a la informació als regidors. No creu que ningú no comparteixi aquesta 
voluntat. El ROF faculta en determinats casos l’accés a la informació sense autorització 
en cas de membres dels òrgans col·legiats o quan la documentació sigui de lliure accés 
als ciutadans. Quan no sigui així cal l’autorització de l’alcalde.  La Llei de transparència 
fixa quina és la informació que ha de ser pública i de lliure accés.  Aquesta moció és una 
redundància; demana una qüestió regulada per la llei. No votaran en contra, però 
tampoc poden votar a favor en tant que es demana una cosa prevista a la normativa; 
per aquest motiu s’abstindran de votar-la.  
 
El Sr. Juvillà  explica que la moció pretén que s’adopti un acord per garantir el 
compliment de diverses normes vigents en matèria d’accés a la informació. Estan 
completament d’acord. Ho van dir a començament del mandat: cal obrir portes i finestres 
i tota la informació de la Paeria ha de ser pública i accessible. Els partits de l’oposició 
han de disposar de la informació per fer la tasca de construcció d’alternatives. Cal dir de 
manera clara i contundent que no volen convertir els treballadors de la Paeria en 
hostatges d’un debat polític; saben de la seva càrrega de treball, excessiva en molts 
casos. Volen exercir el dret a la informació de manera equilibrada i proporcionada. La 
transparència i la participació són essencials. Aquests elements són només una eina; la 
participació ha de servir per apoderar la ciutadania en un procés de transformació de la 
ciutat amb els principis d’igualtat i de justícia social.  
 
El Sr. Vega  agraeix al Grup del Comú el reconeixement a les seves aportacions, que 
han facilitat que el seu grup es pugui adherir a la moció. La llei fixa quins són els àmbits 
i l’abast de l’exercici del dret a la informació; també és cert que hi ha determinades 
disfuncions que impedeixen que aquest exercici sigui efectiu. Reconeix que la càrrega 
de feina que suporta el personal de la Paeria es podria reduir simplificant el procediment 
de l’accés a la informació. La moció és adient. Ens hem de recordar entre tots que la 
normativa vigent s’ha de complir. Cal insistir que hem d’iniciar els treballs per 
l’elaboració del ROM i acabar amb aquesta situació anòmala. Donaran suport a la 
moció.  
 
El Sr. Osorio  diu que els ha sorprès que no s’hagi presentat aquesta moció com a 
conjunta dels grups del Comú i ERC-Avancem. Comparteix l’objectiu de la moció de 
facilitar l’accés a la informació o que aquesta no sigui utilitzada com a arma política. Es 
diu en la moció que s’amaga informació als grups de l’oposició. C’s, com a grup de 
l’oposició, pot assegurar que de les diverses sol·licituds d’informació que han fet, 
sempre han obtingut resposta per part dels treballadors de la casa. Hi ha determinada 
informació que necessita un temps d’espera. No es pot obviar l’immens volum de feina 
al que han de fer front els funcionaris de la casa; fins i tot dedicant més hores de les que 
estan obligats. No comparteixen la idea que l’acció política dels grups municipals 
esdevingui més pressió per als funcionaris. La proposta de lliure accés a la informació 
presenta el següent problema: ha de respectar en tot moment la Llei de Protecció de 
Dades (Llei orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de protecció dades de caràcter 
personal); no podem convertir un expedient o documentació “sensible” en vox populi o 



 
 

 63 

que sigui filtrada de manera indiscriminada. Apel·la a l’ús responsable de la informació. 
C’s fa preguntes quan manca informació; per això no volen atribuir a altres suposades 
intencions. C’s vol arribar a acords com el que van assolir en el darrer expedient  de 
reconeixements de crèdits que farà que disposen de la relació detallada de factures 
mensuals. Si el Comú creu que no es compleix la normativa hauria de fer la 
corresponent denúncia allà on pertoca. S’abstindran de votar la moció.  
 
La Sra. Salmerón  diu que la informació és un bé molt preuat; és poder i coneixement: 
L’obtenció d’informació pretén uns objectius molt concrets: augmentar el coneixement, 
reduir la incertesa, proporcionar elements per adoptar decisions i proporcionar regles 
d’avaluació i decisió per poder fer el preceptiu control. L’accés a la informació és un dret 
fonamental. No estan totalment d’acord amb el redactat de la moció; malgrat això, no  
poden votar en contra dels acords proposats. Estan basats en la transparència i la 
informació als membres del consistori. Demana que l’accés a la informació sigui més 
àgil i operatiu. Caldria gestionar la informació de les comissions de manera telemàtica. 
Votaran favorablement la moció.  
 
La Sra. Mínguez  diu al Sr. Talamonte que si vol actuar com a funcionari pot fer servir 
els sistemes d’accés a la funció pública i, si adquireix la condició de funcionari, tindrà 
tota la seva informació al seu abast. Creu que no és cert que el Sr. Talamonte no tingui 
accés a la informació en els termes  com ho ha manifestat: forma part de la Mesa de 
contractació,  pregunta al departament de Contractació, forma part de la Comissió de 
Serveis externalitzats, el seu grup va presidir durant 6 mesos la comissió de la 
transparència i no van fer res, assisteixen a 4 comissions informatives cada mes, plens, 
consell editorial, etc. Esmenta com a exemple que en la darrera comissió informativa 
van rebre 126 preguntes. Creu que hi ha determinats grups municipals que estan al 
consistori amb una única vocació:  entorpir el funcionament municipal; no ho 
aconseguiran. El grup del PSC no votarà en contra de la moció, perquè no volen que 
ningú digui que es nega la informació. Esmenta unes paraules de la Consellera 
d’Educació en  les que deia al Parlament que per moltes mocions que s’aprovin hi ha 
lleis de rang superior que cal donar compliment. Es compliran les lleis diguin el que 
diguin les mocions polítiques. No s’entorpirà el funcionament normal de l’Ajuntament.  
Cada mes els regidors tenen les operacions comptables de despesa, que es faciliten a 
la Comissió d’Hisenda; diu que si un grup ho vol en un format determinat tenen les eines 
per fer-lo ells mateixos. S’abstindran de votar la moció. Compliran la llei i tenen voluntat 
de desenvolupar el ROM. No permet que ningú digui al Ple que no es dóna accés a la 
informació quan en la darrera comissió es va donar resposta a 126 preguntes. Diu que 
quan es faci el Ple de l’estat de la ciutat portarà –una per una- les preguntes i respostes 
que s’han resolt durant aquest període. La informació no és poder, sinó una eina per 
donar servei. Demana que es deixi treballar als funcionaris i no s’entorpeixi el treball 
ordinari de l’Ajuntament.  
 
El Sr. Talamonte  creu que la Sra. Mínguez ha intentat desviar l’atenció sobre el tema 
que és motiu de debat. Les preguntes no són accés a la informació i no tenen res a 
veure amb aquesta moció. Reitera que creu que hi ha una voluntat d’entorpir l’accés a la 
informació dels grups municipals per dificultar la seva feina. Critica també que la 
informació es faciliti en paper tal  com ha manifestat la Sra. Mínguez; considera que 
d’aquesta manera s’està entorpint el treball de l’Ajuntament, dedicant moltes hores de 
funcionaris a fer aquesta feina. És més fàcil copiar un full de càlcul en un llapis de 
memòria o enviar un correu electrònic. El mes de juny es va demanar la comptabilitat de 
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les fundacions; han passat més de 8 mesos. Com a membre del patronat ha demanat la 
comptabilitat de la Fundació de la Llotja i encara no l’ha rebuda. Han tornat a demanar 
altra vegada les comptabilitats de les fundacions i la comptabilitat municipal i no han 
tingut resposta. Han demanat l’acreditació del silenci positiu i tampoc l’han obtingut.  
Només queda engegar un procediment judicial. Creu evident que els regidors no tenen 
accés a la informació. No volen anar al Consell de Garanties o al Jutjat contenciós. 
Aquesta moció manifesta una voluntat de solucionar el problema per sempre i per a tots 
els grups. Si el Govern se sent orgullós del que ha fet ho hauria de fer públic; si no ho fa 
es generen dubtes. Explica que tenien la voluntat que aquesta moció fos conjunta; van 
parlar amb diversos grups i per raó de temps i acumulació de treball  no van poder 
arribar a tots. Sempre han tingut voluntat d’actuar conjuntament, perquè entenen que és 
un problema de tots els grups.  Entén que si s’aprova la moció, a partir de dilluns tot això 
s’haurà solucionat. Sembla que les afirmacions de la Sra. Mínguez vulguin ser una 
amenaça en el sentit que es continuarà negant l’accés a la comptabilitat de la Fundació 
de la Llotja. Seria lògic que poguessin disposar immediatament d’una còpia d’aquesta 
comptabilitat en un llapis de memòria.  
 
El Sr. alcalde  diu que la Sra. Simó  havia  dit en un debat anterior que una moció és 
una declaració política; no és un acte administratiu executiu. Si s’aprova aquesta 
declaració política  s’haurà d’implementar administrativament. Vol que quedi clar que el 
marc legal el complirà sempre. 
El Sr. Talamonte  demana que el Sr. alcalde expliqui quin significat té el que acaba de 
dir.  
El Sr. alcalde  respon que, si s’aprova la moció, s’ha de concretar: tipus d’informació; 
quina informació requereix signatura de confidencialitat (quan afecti a lleis de privacitat o 
pugui lesionar drets de tercers). Això requerirà un estudi de tipus d’informació per part 
de la Secretaria General i els Serveis Jurídics.  
El Sr. Talamonte  diu que  els acords indiquen clarament quina és aquesta informació. 
No volen anar més enllà del que indiquen els acords.  En tant que regidors, tenen dret a 
tota la informació encara que sigui confidencial, amb majors drets que qualsevol ciutadà. 
Hi ha una responsabilitat de confidencialitat en tant que s’és regidor. La moció fa 
referència a la informació dels articles 8, 11 i 13 de la Llei 19/2014 de transparència que 
és el que hauria d’estar penjat en la pàgina web de la Paeria i no ho està. Explícitament 
la comptabilitat complerta; la comptabilitat de les fundacions públiques, els decrets 
d’Alcaldia, la contractació, els registres d’entrada i sortida de la Paeria, etc. i tot això 
amb el format que es demana.   
El Sr. alcalde  diu que no es pot concretar ara. Si s’aprova la moció, el proper dilluns 
l’alcalde farà un escrit al secretari general demanant-li que informi jurídicament aquesta 
moció, en quins termes i com se li ha de donar compliment.  
 
El Sr. Vega  diu que les aportacions que van modificar la moció era justament en els 
termes que s’han concretat i perquè estès prou fonamentada. És una declaració política, 
però ha de tenir  un clar fonament jurídic i s’ha de poder complir. En aquests termes s’ha 
transaccionat la moció. Creu que en aquests termes la moció és perfectament complible 
en el marc legal vigent.  
La Sra. Simó  esmenta que la Llei de transparència diu que els documents que s’han 
d’incorporar a la pàgina web de l’Ajuntament han de ser tractables, perquè es puguin 
reutilitzar. Les relacions de factures que es faciliten no estan d’acord amb la llei en tant 
que són en format pdf.  
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S’aprova amb 13 vots a favor dels grups de CiU, ERC-Avancem, Crida-CUP i Comú i 14 
abstencions dels grups del PSC, C’s i PP.   
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
 
Número 1. Prec Grup Municipal del Comú de Lleida. E l Sr. González, respecte a 
beques de menjador i menjadors d’estiu:  
 
Els últims anys la situació de precarietat de milers de famílies ha augmentat de forma 
alarmant i els infants, un cop més, són els que en pateixen les conseqüències de forma 
més dramàtica. Milers d’infants a la nostra ciutat es troben en situació de risc de 
malnutrició per falta de recursos o per desestructuració de l’entorn familiar. 
 
Durant el curs 2015/2016, a través del Consell Comarcal, es van concedir 1386 ajudes 
de beques menjador cobrint el 50% del cost del menjador escolar i 364 del 100% a la 
ciutat de Lleida, Per tant, no es dóna cobertura al total dels casos en situació de 
vulnerabilitat, ja que han quedat desateses 193 beques en el tram de beques flexibles i 
moltes han estat desestimades per defectes de forma. I només estem parlant de la 
franja d’edat de nens i nenes de primària. Les dades confirmen l’enorme mancança que 
pateixen les famílies a l’hora d’assegurar una alimentació adequada als infants. 
 
A l’estiu aquesta situació s’agreuja. En acabar el curs, els menjadors escolars tanquen i 
la majoria dels infants que rebien una ajuda alimentària directa deixen de tenir assegurat 
un àpat equilibrat al dia. 
 
Els Serveis Socials de l’Ajuntament tenen comptabilitzats, -segons un informe del mateix 
departament del 2015- 682 ajuts directes que cobreixen uns dies determinats en 
menjadors d’estiu. Corresponen als serveis de menjadors de les diferents activitats que 
organitzen entitats com la Fundació Verge Blanca, Save the Children, els Centres 
Oberts Municipals o el servei Materno Infantil. Aquests dos últims directament gestionats 
per l’Ajuntament amb un total de 266 ajuts de menjador. 
 
Aquests ajuts d’estiu en la majoria dels casos no cobreixen tot el període de vacances 
escolars, fent molt complexa la seva equiparació al que efectivament significa una beca 
de menjador. Però, la confrontació de dades, 1943 beques aprovades durant el curs 
escolar enfront 682 ajudes d’estiu, dóna una idea clara de la desatenció alimentària i el 
perfil de malnutrició de més d’un miler d’infants a la ciutat de Lleida. 
 
Per aquest motiu el Grup Municipal de Comú de Lleida formula el següent:  
 
 

1. Que els Serveis Socials de l’Ajuntament de Lleida facin un seguiment a tots els 
infants que van rebre una beca menjador del 100% per part del Consell 
Comarcal i asseguri que tenen cobertes les necessitats alimentàries bàsiques a 
l’estiu. 

2. Instar els Serveis Socials de l’Ajuntament a mantenir una alerta especial durant 
la temporada d’estiu i a posar especial cura en la detecció dels infants en 
situació de vulnerabilitat, atès que centenars de nens i nenes han deixat de rebre 
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ajudes alimentàries directes per la finalització del curs escolar. 
3. Posar en marxa urgentment les mesures necessàries dins un operatiu d’estiu per 

assegurar que cap infant no pateixi malnutrició, obrint durant l’estiu menjadors en 
centres escolars de la ciutat, amb assignació pressupostària provinent del fons 
d’ajustament pressupostari atesa l’emergència social de la qüestió que es posa 
sobre la taula. Alhora cal donar suport als programes del Banc d’aliments les 
targetes de compra directa o qualsevol altra fórmula de suport a les famílies que 
asseguri que tots els nens i nenes en situació de risc tinguin almenys un àpat 
equilibrat al dia. 

4. Posar en coneixement dels diferents grups municipals el dispositiu dissenyat per 
tal de pal·liar les mancances alimentàries i el risc de desnutrició infantil a la ciutat 
de Lleida en el període de vacances d’estiu l’any 2015. 

 
El Sr. Rodamilans  diu que no hi ha infants pobres; existeixen infants que viuen en una 
situació de pobresa. Els ajuts que han de rebre no els han d’estigmatitzar encara més. 
Hem de ser capaços de fer un pas endavant, treballant per l’atenció integral d’aquests 
nens. Cal fer un seguiment per identificar les mancances. Hem de continuar la línia 
d’actuar conjuntament amb els educadors en la detecció d’aquestes mancances. Cal 
facilitar el mitjans per evitar l’estigmatització.  
 
 
Número 2. Pregunta del Grup Municipal del Comú de L leida. 
 
El Sr. Talamonte formula la pregunta següent:  
 
Atès que aquest any s’ha reduït el pressupost i el format de les festes majors de maig, 
eliminant un escenari i una nit de revetlla, amb el consegüent estalvi d’espai ocupat als 
Camps Elisis de Lleida. 
Atès que els últims anys la decisió de canvi d’ubicació del recinte de firaires de l’antic 
emplaçament dels Camps Elisis a la parcel·la de Copa d’Or situada entre la L-11 i el 
Viena, ha generat moltes queixes entre els firaires per la dràstica baixada d’afluència de 
públic i per les pèrdues econòmiques de fins al 40% que això els ha comportat. 
Atès que pel canvi d’ubicació i el perjudici que els suposava es va haver de compensar 
els firaires amb la rebaixa del 60% del cànon per ocupació de recinte, el que va 
comportar unes pèrdues econòmiques a l’Ajuntament de Lleida. 
Atès que l’antiga ubicació de les “firetes” als Camps Elisis de Lleida per la festa major 
generava una major integració, en situar en un mateix espai diferents elements 
essencials de la nostra festa major. Formula a l’equip de govern la següent pregunta: 

- Perquè no s’ha tingut en consideració la demanda dels firaires i les pèrdues 
econòmiques que constaten el rebuig de gran part de la ciutadania al nou 
emplaçament? 

- Per quins motius es descarta tornar les “Firetes” a l’antiga ubicació dels Camps 
Elisis de Lleida durant les celebracions de la festa major de Maig? 

 
El Sr. alcalde explica que la ubicació de l’any passat va generar dificultat en tant que era 
el primer any d’implantació. Es va parlar amb els firaires i es va arribar a un acord previ. 
Creu que han de seguir en aquest lloc. Caldrà asfaltar el recinte i millorar-ne les 
condicions amb acords de descomptes en els cànons que contribueixin a finançar 
l’asfaltat. Les firetes han tingut diverses ubicacions i sempre han marcat l’expansió de la 
ciutat en cada moment. Creu que aquest any millorarà l’afluència i l’any proper caldrà fer 
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l’asfaltat.  
 
 
Núm. 3. Pregunta del Grup Municipal del Comú de Lle ida.  
 
El Sr. Talamonte fa la pregunta següent: 
La zona on s’ubiquen les firetes des de l’any passat, no està adaptada per a persones 
amb mobilitat reduïda. L’any passat es va dir que s’estudiaria l’adaptació i la 
pavimentació. Cal tenir en consideració els ciutadans que no poden accedir. Pregunta 
per quin motiu l’espai de les firetes no està adaptat per a persones amb mobilitat 
reduïda, especialment quan es diu a la revista de la Paeria que tots els espais de la 
Festa Major són accessibles.  
 
El Sr. Larrosa diu que l’espai es va pactar amb els firaires. No podem fer un arranjament 
sense més de l’espai. El proper any s’ha de fer un concurs per dotar una concessió de 
l’espai que es consideri adaptat per ubicar les firetes; els firaires ho saben. Estava 
pactada la rebaixa; es tracta d’una llicència d’ocupació de via pública que s’ha tramitat 
amb tots els permisos i garanties. La ciutat ha de prendre una decisió sobre la 
instal·lació de les firetes en els propers anys, amb un model concessional.  
 
 
Núm. 4. Pregunta del Grup Municipal del Comú de Lle ida. El Sr. Talamonte fa la 
pregunta següent: 
S’ha incoat expedient sancionador a l’empresa que ha realitzat les obres de la discoteca 
BILOBA sense la llicència d’obres majors?. I en cas afirmatiu, demanem el número 
d’expedient per tal de sol·licitar l’accés al mateix. 
 
El Sr. Larrosa diu que l’expedient és el número DU16-102; el Sr. Talamonte pot veure 
l’expedient i fer les còpies que cregui convenients.  
 
 
Núm. 5. Pregunta del Grup Municipal del Comú de Lle ida  
 
El Sr. Talamonte pregunta:  
 
Vist que l’Ajuntament de Lleida per segon any consecutiu ha obtingut la màxima 
valoració de l’índex INFOPARTICIPA, del que aquest grup municipal agraeix la feina 
dels funcionaris, que ho han fet possible. 
Vist que des de l’1 de gener de 2016 està plenament vigent la Llei 19/2014, del 29 de 
desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon govern de 
transparència catalana. 
Vist l’informe elaborat per l’agrupació d’electors del Comú de Lleida i presentat a la 
Comissió Especial de la Transparència del passat 15 d’abril de 2016. 
Vist l’annex de l’esmentat informe relatiu a les bones pràctiques desenvolupades per 
altres ajuntaments, 
Formula a l’equip de govern les següents preguntes: 

1. Quines mesures ha impulsat l’equip de govern per complir i fer complir la Llei 
19/2014 durant l’any 2015? 

2. Quines mesures està impulsant l’equip de govern de l’Ajuntament de Lleida per 
arribar al ple compliment de la llei 19/2014? 



 
 

 68

3. Considera l’equip de govern que la política envers la transparència s’ha de 
fonamentar en el compliment de determinats índex externs de transparència o 
que –com el poder públic- cal anar més enllà i prioritzar els recursos humans i 
econòmics pel compliment de la normativa vigent? 

 
El Sr. alcalde diu que aquesta pregunta serà resposta per escrit.  
 
Núm. 6. Pregunta del Grup Municipal del Comú de Lle ida.  
 
El Sr. Talamonte pregunta: Vist que hi ha una comunicació del dia d’avui en què es diu 
que l’Ajuntament de Lleida posarà a licitació un punt de recàrrega de vehicles elèctrics 
al carrer Jaume II, per valor de 60.350 euros. Pregunta com s’ha induït aquest valor 
quan al plec de licitació del contracte d’enllumenat públic es preveia una millora de 4 
punts de recàrrega que tenien una valoració de 4.500 euros per punt. 
També pregunta quan està previst que es posin en marxa les millores ofertades en el 
concurs de l’enllumenat públic. 
 
El Sr. Larrosa li contestarà per escrit. 
El Sr. Baiget intervé per aclarir aquesta qüestió. Creu que cal diferenciar la càrrega 
ràpida de la càrrega semi ràpida. La ràpida té una subvenció directa de l’ICAE i té un 
pressupost elevat. Les semi ràpides són molt més econòmiques i per això hi ha 
aquestes grans diferències de pressupost.  
El Sr. alcalde agraeix les explicacions del Sr. Baiget.  
 
 
Núm. 7. Pregunta del Grup Municipal del PP 
 
La Sra. López  explica que durant aquests dies s’està commemorant arreu de l’Estat el 
quart centenari de la mort de Miguel de Cervantes. Destaca la importància de la seva 
figura històrica i cultural i allò que ha representat per a la llengua castellana. Valora la 
necessitat de promocionar la cultura castellana a la ciutat. Per aquests motius el seu 
grup vol saber si l’Ajuntament de Lleida ha organitzat (o té previst organitzar) algun acte 
en commemoració del quart centenari de la mort de Miguel de Cervantes. 
 
El Sr. alcalde diu que no li consta que estigui previst cap acte en aquest sentit. 
Considera que és una proposta excel·lent fer un acte a la ciutat, de contingut literari, 
d’homenatge i commemoració del quart centenari de la mort de Miguel de Cervantes. 
Ho considera  una proposta que serà desenvolupada.  
 
Núm. 8. Pregunta del Grup Municipal de Crida per Ll eida-CUP 
 
El Sr. Gabarrell , en relació amb el Comitè d’Emergència i Acció Humanitària formula les 
preguntes següents: 

1. Els diners que la ciutadania de Lleida, va donar voluntàriament i solidàriament al 
Fons Solidari del Comitè d’Emergència i Acció Humanitària per als afectats del 
terratrèmol del Nepal i per les persones refugiades de Síria, s’han destinat als 
projectes esmentats? 

2. On són aquests diners? Per què no s’ha pagar les entitats que van quedar 
encarregades del suport al Nepal, o a les persones refugiades? 

3. Per què es torna a activar el Fons Solidari del Comitè d’Emergència i Acció 
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Humanitària per al terratrèmol d’Equador si no s’ha pagat l’anterior? 
4. S’han avaluat els mecanismes de funcionament del Fons Solidari del Comitè 

d’Emergència i Acció Humanitària, per tal de saber per què els diners que els 
ciutadans donen per emergència no han arribat al seu destí un any després? 

 
El Sr. Gómez respon a la primera pregunta dient que sí, que s’ha destinat als dos 
projectes. A la segona pregunta respon que està en tràmit administratiu de pagament. A 
la tercera respon que no s’ha reactivat el fons. A la quarta diu que s’ha avaluat i en 
aquest sentit s’ha segregat de la línia de subvencions la part d’emergències de la part 
de subvencions ordinàries; s’intentarà que sigui més ràpid el tràmit del pagament.  
 
 
Núm. 9. Prec del Grup Municipal de Crida per Lleida -CUP: 
 
El Sr. Juvillà  formula el següent prec.  
 
Arran de la notícia apareguda a la premsa local el dimarts 26 d’abril, on s’informava que 
la Paeria havia detectat 28 habitacions “pirata” en un pàrquing de l’hotel Sansi de Lleida, 
on es detalla que no complien els requisits mínims habitacionals, amb condicions 
absolutament precàries i mancades de ventilació, i en les altres plantes de l’hotel les 
cambres de la neteja s’havien convertit en habitacions, així com habitacions a la 
sotacoberta i a la segona i la quinta planta que no constaven en la llicència urbanística 
de l’hotel. A més s’informa que amb anterioritat la Paeria ja havia dictat ordre 
d’enderrocament d’aquestes habitacions per part de la Paeria. 
L’hotel Sansi és un dels recursos habitacionals emprats per Serveis Socials de la Paeria 
des de fa anys, la Paeria hi deriva a persones amb necessitat d’allotjament d’urgència, 
malgrat conèixer quines eren les condicions d’aquest hotel, ja que la Paeria ha de 
supervisar les instal·lacions i serveis que externalitza. Per això el grup municipal La 
Crida-CUP presentem el següent PREC: 
Que l’Ajuntament de Lleida deixi de derivar persones a l’hotel Sansi, i que reubiqui amb 
totes les garanties de seguretat, salubritat i dignitat a les persones que depenen dels 
Serveis Socials de la Paeria. 
 
El Sr. alcalde respon que està segur que la inspecció es va fer immediatament des que 
es va detectar la situació esmentada. Li consta que han demanat llicències i començat a 
fer obres. No es derivaran persones de Serveis Socials a un lloc que no compleixi les 
mesures necessàries de dignitat vers les persones.  
El Sr. Rodamilans explica que les tres famílies que hi són allotjades tenen inspeccions 
diàries per comprovar el seu estat i l’accés als serveis. Les tres famílies allotjades estan 
en apartaments.  
 
 
Núm.10. Prec dels grups municipals de CiU, C’s, ERC -Avancem, Crida per Lleida-
CUP, PP i Comú de Lleida: 
 
El Sr. Cerdà  presenta un prec dels grups municipals de CiU, C’s, ERC-Avancem, Crida 
per Lleida-CUP, PP i Comú de Lleida, en el sentit següent: 
 
En data 26 d’abril de 2016 surt publicat a la premsa que l’Ajuntament de Lleida, 
mitjançant un acord de la Junta de Govern Local, procedirà a l’expropiació del camp de 
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futbol que utilitza l’AEM. Per la qual cosa demanem a l’alcalde de Lleida: Que informi a 
la Corporació Municipal de les negociacions i tràmits efectuats per arribar a una solució 
sobre aquest tema.  
 
El Sr. alcalde explica que en el primer mandat que va ser alcalde (quan el Sr. Sàez era 
tinent d’alcalde) es va detectar el problema de l’AEM que en un futur s’acabaria 
produint. Es va negociar amb els germans Recasens la compra del camp. Es va arribar 
a l’acord de compra d’una part indivisa de les tres existents (l’Ajuntament va pagar 
130.000 euros). Això i la qualificació urbanística feien que el futur del camp estès 
garantit. S’ha intentat comprar les altres dos terceres parts. La concessió dels germans 
Recasens a l’AEM acaba l’any 2016. Fa dos anys es va tornar a intentar la compra de 
les 2/3 parts. Per interès públic s’ha endegat el procés d’expropiació. S’ha fet una 
valoració que dóna el resultat de 137.000 euros; l’acord d’adquisició es va prendre 
formalment en la Junta de Govern Local de dimarts passat. Tenim la possessió després 
d’un procés d’expropiació. La família Recasens presentarà el recurs corresponent i el 
Jurat d’Expropiacions dictarà resolució. El Club té la total garantia d’estar en un terreny 
expropiat per l’Ajuntament, amb la corresponent taxació aprovada per la Junta de 
Govern. S’ha seguit un procediment similar al fet sobre l’antiga residència de suboficials 
de Gardeny (ho explica).  
 
Núm. 11 Pregunta del Grup Municipal de CiU 
 
La Sra. Culleré  formula una pregunta que van entrar per escrit el dia 13 d’abril amb 
relació a les darreres contractacions directes de personal laboral. Pregunta per què no 
s’ha tramès la informació als representants legals dels treballadors sobre aquestes 
contractacions directes. A quines contractacions fa referència. Quins són els llocs de 
treball. Quines persones han estat contractades.  
 
El Sr. alcalde creu que aquestes contractacions van vinculades a unes substitucions 
temporals de serveis socials, fetes per raó d’urgència.  
La Sra. Mínguez diu que la Sra. Reig estava preparant la resposta; li serà tramesa tan 
aviat com estigui finalitzada. Fa referència a substitucions per urgència de llocs de 
serveis socials. Es respondrà per escrit.  
 
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari,  Vist i plau, 
  L’alcalde, 
 
 


